
روزنامه
17 خرداد ماه 1402  18 ذوالقعده 1444   7 ژوئن 2023  شماره 5740  سال بیست و ششم  5000 تومان چهار شنبه 

شهرداری قم در نظر دارد نسبت به واگذاری املاک با مشخصات و شرایط کلی زیر، از طریق مزایده عمومی به 
متقاضیان واجد شرایط اقدام نماید.

نشانی به  دولت  الکترونیکی  تدارکات  سامانه  به  مراجعه  طریق  از  می توانند  محترم   1-متقاضیان 
 www.setadiran.ir نسبت به خرید اسناد مزایده به مبلغ 500/000 )پانصد هزار( ریال اقدام نمایند.)هزینه 

خرید اسناد غیر قابل استرداد است( . 
بانکی 2- خالص  از معاملات: به صورت 1- ضمانت نامه  2-تضمین شرکت در فرآیند ارجاع کار هر یک 
مطالبات بلوکه شده تائید شده 3- فیش نقدی بانکی4- واریز الکترونیکی وجه نقد از طریق سامانه ستاد مورد 

قبول است. 
 )IR 07 – 0610 – 0000 – 0010 – 0300 – 4300 – 54( :شهرداری قم )3-شماره حساب بانکی ایران)شبا

جهت واریز از طریق فیش بانکی وجه نقد.
4-مهلت خرید و تحویل اسناد:

از روز یک شنبه مورخ 1402/3/21 الی روز یک شنبه مورخ 1402/3/28 تا ساعت  - خرید اسناد: 
14:00 است.

- تحویل اسناد: از روز یک شنبه مورخ 1402/3/21 الی روز شنبه مورخ 1402/4/10 تا ساعت 14:00 
است. 

5-شرایط و ویژگی های هر یک از املاک در شرایط عمومی درج گردیده است و متقاضیان محترم پس از خرید 
و مطالعه، کلیه اسناد و مدارک را امضاء کرده و به همراه پیشنهاد قیمت ارائه نمایند . امضاء اسناد و مدارک به 

منزله قبول تمامی شرایط است.
– 025 و سوالات  با اداره کل املاك به شماره 36104482  6-متقاضیان محترم برای سوالات تخصصی 
عمومی با مدیریت امور قراردادها و پیمان ها )اداره پیمان ها و کمیسیونها( با شماره تلفن 36104335- 025 

تماس حاصل فرمایند.
7-محل تسلیم ضمانت شرکت در فرایند انجام کار: اداره کل حراست روزهای شنبه لغایت چهارشنبه از ساعت 
7:30 الی 14:00و روزهای پنج شنبه ساعت 13:00 به نشانی: قم، بلوار امام موسی صدر، جنب بوستان 

شهید بنیادی، شهرداری مرکزی، طبقه ششم.

شهرداری قم
آگهی مزایده  عمومی املاک)نوبت اول(

WWW.QOM.IR    اداره کل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری قم

  

مصوبه  ابهامات  رفع  خواستار  قم،  شهرداری  شهری  خدمات  و  محیط زیست  معاون 
هیئت وزیران در خصوص اصلاحیه ماده 33 آئین نامه ایمنی حمل ونقل و سوانح رانندگی شد. 
مهدی اصفهانیان مقدم در چهل یکمین نشست کمیسیون محیط زیست و خدمات شهری 
مجمع شهرداران کلان شهرهای ایران که به میزبانی شیراز برگزار شد، خواستار رفع ابهامات 
سوانح  و  حمل ونقل  ایمنی  آئین نامه   33 ماده  اصلاحیه  خصوص  در  هیئت وزیران  مصوبه 

رانندگی شد. وی با بیان اینکه طبق این مصوبه" سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی ...

استاندار قم با اشاره به لزوم بهینه سازی مصرف آب گفت: استفاده از آب شرب برای فضای 
سبز این استان از نظر شرعی و قانونی توجیهی ندارد. سیدمحمدتقی شاهچراغی در شورای 
حفاظت منابع آب استان قم افزود: باید تکلیف استفاده آب شرب در فضای سبز مشخص 
شود. وی  با بیان اینکه از آب شرب و سرشاخه ها حق نداریم برای فضای سبز استفاده کنیم، 
عنوان کرد: آب شربی که با این شکل و سختی به دست می رسد نباید در این مسیر استفاده 

شود و اگر شهرداری در این راستا ملاحظاتی دارد باید مسیر خود را اصلاح کند.

این مصوبه خلاف قوانین شهرداری هاست؛
انتقاد معاون شهردار قم از مصوبه دولت در حوزه ایمنی جاده ها

استاندار قم:
حق نداریم از آب شرب برای فضای سبز استفاده کنیم 

8

مدیرکل تبلیغات اسلامی استان قم:

محتوای منبر باید متحول شود
حاکمیت به تنهایی قدرت ایجاد اصلاحات عمومی را ندارد
دشمن در جنگ اراده ها به دنبال خسته کردن مردم است
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شهردار قم:

شهر قم گران 
اداره نمی شود

8
مدیرکل دامپزشکی استان قم:

موردی از ابتلا به بیماری تب کریمه کنگو درقم نداشته ایم
8

 800 را  قمی  شهروند  هر  هزینه ای  سرانه  قم،  شهردار 
هزار تومان دانست و گفت: این رقم در مقایسه با بسیاری از 
کلانشهرها، عدد مناسبی است. دکتر سید مرتضی سقائیان 

نژاد در گفت وگویی ، هزینه های جاری و عمرانی شهرداری 
اظهار داشت: در سال گذشته  و  داد  قرار  را موردتوجه  قم 

هزینه های جاری شهرداری قم 1400 میلیارد تومان...

نسبت هزینه های عمرانی به جاری 74 درصد به 26 درصد است
سرانه هزینه ای هر شهروند قمی 800 هزارتومان است 

بیادی فعال سیاسی اصولگرا: 
گروه های تمامیت خواه باعث 

نابسامانی های امروزهستند
یــک فعــال سیاســی اصولگرا 
گفت: بعضی از افراد قلدر متصل 
به قدرت و ثروت در جامعه بزرگ 
اصولگرایی انشــقاق ایجاد کردند 
و بــا پررویــی کامل حتــی جامعه 
از  بســیاری  و  مبــارز  روحانیــت 
دلســوزان انقلاب را کنــار زدند.  
حســن بیــادی فعــال سیاســی 

اصولگرا در پاسخ به این سوال ...

سید علی خمینی ؛ 
خیلی وقت ها در بزنگاه ها

 رهبری تنها است 
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رئیس جمهور :
توان بازدارندگی ایران نقطه

 امنیت و صلح پایدار است
نوه گرامــی امام خمینــی)س( با 
اشــاره به اینکه خیلــی وقت ها در 
بزنگاه ها رهبری تنها اســت گفت 
در بزنگاه ها همه ســاکت هستند 
تا ایشــان صحبت کند. دشــمنان 
هم شــناخت دارند و تمام تیرهای 
بــه ســمت ایشــان  خودشــان را 
روانــه می کننــد. حجت الاســلام 

والمسلمین سید علی خمینی...

رئیــس جمهور با تاکیــد بر اینکه 
صنایع دفاعی و موشکی در ایران 
بومی شــده اســت، گفت: قدرت 
و تــوان بازدارندگــی ایــران بــرای 
کشورهای منطقه، نقطه امنیت و 
صلح پایدار اســت.  آیت الله سید 
ابراهیم رئیســی در آیین رونمایی 
از موشک هایپرســونیک »فتاح« 
نیروی هوافضای سپاه پاسداران ... 27

 ایران گرفتار در تله
 محیط زیست

تفاوت معنادار بودجه محیط زیست کشور با برخی دیگر 
از سازمان ها و نهادها سبب شده است که برخی از تحلیل 

گران بر این باور باشند که سمت وسوی بودجه در ایران بیش از آنکه آرام بخش و امیدوار 
کننده باشد، تنش زاست و  اراده ای جدی جهت حل برخی بحران ها از جمله بحران های 

زیست محیطی وجود ندارد.
نشانه های زیادی هست که با صراحت به ما می گوید ایران امروز، در تله محیط زیست 
گرفتار شده است. آمارها در حوزه های محیط زیست نشان دهنده ابر بحران در کشور است. 
روایت ها هولناک هستند و همه چیز به چشم می توان دید. پرسش اساسی اما این است که 
آیا نظام حکم رانی در جمهوری اسلامی، عمق فاجعه و خطر پیش رو  را می تواند بفهمد و اگر 

می فهمد آیا می تواند کاری از پیش ببرد؟ 
نشانه های بحران را به استناد آمارهای رسمی از سوی مقامات که همگی طی یک سال 
گذشته در رسانه ها منتشر شده است را با هم مرور می کنیم و در نهایت یک نتیجه گیری 
کوتاه از مسئله خواهیم داشت. بحران روشن تر از آن است که نویسنده بخواهد نسبت به 

ابعاد آن سخنی اضافه بگوید.
 نخستین بحران؛ فرو نشست زمین در ایران 

یک روز نیست که هشدار و یا خبری در زمینه فرونشست زمین در ایران منتشر نشود. بلایی 
که مانند خوره به جان زمین افتاده است.

4۹  درصد مردم ایران در معرض فرونشست زمین قرار دارند. مساحت تقریبی پهنه های 
فرونشستی کشور حدود 185،000 کیلومتر مربع برآورد می شود. همچنین تعداد جمعیت 
در معرض خطر فرونشست زمین در کشور حدود 3۹ میلیون نفر تخمین زده شده است. 

بیشترین خطر فرونشست متوجه تهران، خراسان رضوی و اصفهان است.
دومین بحران؛ کاهش شدید ذخایر آبی در ایران

بحران آب کشور ما در مقایسه با دیگر کشورهای جهان، نشان از یک فاجعه ترسناک دارد. 
در حالی که میزان برداشت آب های زیرزمینی در دنیا 60 درصد است، این میزان در ایران ۹0 
درصد اعلام شده است. کسری آبخوان های کشور نیز در سال گذشته حدود 143 میلیارد 
آبخوان، 410 محدوده وارد وضعیت  از 60۹ محدوده مطالعاتی  بوده است.  مترمکعب 

ممنوعه و ممنوعه بحرانی شده اند.
با مرگ آبخوان ها نیز باید منتظر افزایش نرخ فرونشست زمین باشیم. وضعیتی که نشان از 
ادامه دار بودن بحران آب در ایران می دهد. بحران آب سبب شده است که پوشش گیاهی نیز 

در کشور ما به شدت آسیب ببیند.
سومین بحران؛ گرم تر شدن هوا در ایران

بر اساس گزارش جهانی ریسک های مجمع جهانی اقتصاد در سال 2023، آب وهوای 
شدید به عنوان دومین خطر بزرگ جهان در دو سال آینده و سومین خطر بزرگ در 10 سال 
آینده رتبه بندی شده است. بزرگ ترین خطر در 10 سال آینده به عنوان یک شکست در 

کاهش تغییرات آب وهوایی است.
رئیس سازمان هواشناسی کشور نیز اعتقاد دارد که" سرعت افزایش دما در ایران 2 برابر 
میانگین جهانی است.روند گرمایش فعلی زمین در 10 هزار سال گذشته بی سابقه است. 
میانگین افزایش دما در ایران با سرعتی دو برابر روند جهانی پیش می رود.با کاهش قابل توجه 
انتشار گازهای گلخانه ای، دمای سالانه میانگین جهانی می تواند به دو درجه سانتیگراد یا 

کمتر محدود شود.
سخن آخر؛ 

روایت هایی هولناک از وضعیت محیط زیست کشور به استناد آمار را با هم مرور کردیم. 
آمارهای آمده در متن، تنها بخش بسیار کوچکی از وضعیت بحران است. پیامدهای این 
بحران نیز در حوزه های متخلف می توان تحلیل کرد. خطر ناامنی بزرگ ترین دستاورد این 

بحران می تواند باشد. ناامنی در حوزه های غذا، آب و حتی درمان هرگز شوخی نیست.
ما در تله محیط زیست گرفتار شده ایم و نظام حکم رانی ما نمی تواند مانند برخی دیگر 
از پدیده ها دستوری با این چالش برخورد کند. ما هر روز شاهد فاجعه ای تازه هستیم و 
ابعاد این فاجعه بیش از هر زمان به ما نزدیک تر است. بودجه هایی که برای رهایی از این 
بحران هزینه می شود نیز بسیار ناچیز است و گویی دولت ها همچنان درک ضعیفی از بحران 
های زیست محیطی دارند. دولت به ریاست سیدابراهیم رئیسی در لایحه بودجه سال جاری 
تنها 3713 میلیارد تومان برای سازمان حفاظت محیط زیست این کشور اختصاص داد. این 
درحالی است که مرکز برنامه و بودجه این سازمان با اشاره به بحران های چندین ساله از قبیل 
آلودگی هوای کلانشهرها، گردوغبار، ریزگردها، خشکسالی و کم آبی تاکید دارد که بودجه 

محیط زیست در سال 1402 نسبت به 1401، باید حداقل 5 برابر میشد.
تفاوت معنادار بودجه محیط زیست کشور با برخی دیگر از سازمان ها و نهادها سبب شده 
است که برخی از تحلیل گران بر این باور باشند که سمت وسوی بودجه در ایران بیش از آنکه 
آرام بخش و امیدوار کننده باشد، تنش زاست و  اراده ای جدی جهت حل برخی بحران ها از 

جمله بحران های زیست محیطی وجود ندارد.
جامعه شناس و روزنامه نگار

سجاد بهزادی*

استاندار قم تشریح کرد:

جزئیات مرحله جدید اجرای
 طرح کالابرگ الکترونیک

استاندار قم گفت: اجرای مرحله جدید طرح ملّی کالابرگ الکترونیک برای 
خانوارهای تحت پوشش کمیته امداد امام خمینی)ره( و سازمان بهزیستی در 

دهک های اول تا سوم از 13 خردادماه آغاز گردید.
»سید محمد تقی شاهچراغی به تشریح جزئیات مرحله جدید اجرای طرح 

کالابرگ الکترونیک پرداخت. 
وی با اشاره به این که دولت خود را متعهد به افزایش قدرت خرید مردم می داند، 
گفت: مهار تورم در سال جاری هدف گذاری شده و امید داریم که با همراهی 
دولت و بخش خصوصی این مهم تحقق یابد. شاهچراغی با اشاره به جزئیات 
مرحله جدید اجرای طرح کالابرگ الکترونیک، افزود: در این مرحله و به منظور 
حمایت از دهک های اول تا سوم، یارانه خانوارهای تحت پوشش کمیته امداد 

امام خمینی )ره( و سازمان بهزیستی 20 درصد افزایش می یابد.
استاندار قم گفت: مرحله جدید از 13 خرداد ماه آغاز شده و همه مشمولین 

طرح می توانند به صورت اختیاری از کالابرگ الکترونیکی استفاده کنند.
کارت جدیدی برای  کالابرگ الکترونیکی صادر نمی شود 

وی با بیان این که کارت جدیدی برای  کالابرگ الکترونیکی صادر نمی شود، اظهار 
داشت: همه کارت های بانکی به نام سرپرست خانوار در طرح کالابرگ الکترونیک 
قابل استفاده است. استاندار قم افزود: شرط استفاده از افزایش اعتبار کالابرگ، 

خرید بیش از 70 درصد از یارانه معادل 320 هزار تومان به ازای هر نفر است. 
شاهچراغی با اشاره به اینکه این طرح نسبتی از تورم را پوشش  می دهد، افزود: 
شیر کم چرب بطری، پنیر، تخم مرغ، گوشت مرغ، روغن مایع، ماکارونی، برنج 
ایرانی، لبنیات، قند و شکر، حبوبات و گوشت منجمد گوساله، 11 قلم کالای 

اساسی در طرح کالابرگ الکترونیک است.
امکان افزایش این مبلغ و پوشش دهک های دیگر وجوددارد

وی تأکید کرد: امکان افزایش این مبلغ و پوشش دهک های دیگر در آینده نیز با 
توجه به سیاست های عدالت بخش دولت مردمی وجود دارد.

 استاندار قم گفت: فروشگاههای منتخب در شهر روستاهای قم در این طرح 
مشارکت دارند و برای فروشندگان بارکدخوان نصب می شود تا دسترسی مردم و 
امکان بهره مندی عمومی از کالابرگ الکترونیکی فراهم شود.وی خاطرنشان کرد: 
در این طرح قیمت پایه کالاهای اساسی محاسبه شده و نشان تجاری خاصی 
مدنظر نیست.  شاهچراغی در پایان گفت: همه خانوارهای مشمول دریافت 
یارانه می توانند با نصب اپلیکیشن »شما« و یا شماره گیری #1463*500* از 

باقی مانده اعتبار خود مطلع شوند.
 

مدیرعامل شرکت آب منطقه ای قم تاکید کرد:

الزام مجهز شدن چاه های آب به 
کنتور های هوشمند تا پایان سال

مدیرعامل شرکت آب منطقه ای قم گفت: تمام چاه های آب در قم تا پایان امسال 
باید مجهز به کنتور های هوشمند شوند.

محمد احمدی جبلی در بیست و هفتمین جلسه شورای حفاظت از منابع آب 
استان با ارائه گزارشی از وضعیت چاه های آبی استان قم در بخش های کشاورزی، 
صنایع، شرب و بهداشت، نصب کنتور هوشمند بر روی همه چاه ها با هدف 
جلوگیری از مصرف مازاد آب را از اولویت های امسال استان بیان کرد. وی با اشاره 
به فعالیت بیش از 2 هزار حلقه چاه در استان افزود: از این تعداد کمتر از 10 درصد 
مجهز به کنتور های هوشمند حجمی هستند که بنا به مصوبه این جلسه مقرر شد 
تمام چاه های استان تا پایان امسال مجهز به کنترل های هوشمند حجمی شوند تا 
میزان برداشت از چاه ها با نظارت صورت گیرد. آقای شاهچراغی استاندار هم در 
این جلسه با تاکید بر لزوم تعیین تکلیف استفاده از آب شرب از سوی شهرداری، 
خواستار تعامل بیش از پیش شرکت آب منطقه ای استان و شهرداری برای رسیدن 

به یک توافق مناسب شد.
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مدیرعامل سازمان قطار شهری قم مطرح کرد:

توسعه مترو به سمت جمکران ۶ هزار میلیارد تومان 
اعتبار نیاز دارد

مدیرعامل شرکت آب منطقه ای قم تاکید کرد:

الزام مجهز شدن چاه های آب به کنتور های هوشمند تا پایان سال

شناسه آگهی :1507765*

عکس: عباس فرامرزی



چهارشنبه-17 خرداد ماه 1402-    سال بیست  وششم -   شماره 25740

نوید آغاز فصل جدیدی
 از همکاری با آفریقا

قاره آفریقا با جمعیت حدود 1.3 میلیارد نفر و با رشد 
جمعیت بالاتر نسبت به دیگر نقاط جهان بازار بسیار 

مناسبی برای صادرات در حال حاضر و آینده دارد. این که چرا این بازار برای تجار ایرانی 
ناشناخته مانده است می تواند دلایل متعددی داشته باشد.

بعد مسافت، هزینه بالای سفر، نبود زیرساخت های مناسب لجستیکی و خطوط 
کشورهای  برخی  در  امنیتی  مخاطرات  و  سیاسی  ثبات  عدم  هوایی،  مستقیم 
آفریقایی، محدودیت های بانکی و البته معطوف بودن سیاست های تجاری کشور به 
تجارت با دیگر نقاط جهان در گذشته می توانند از مهمترین دلایل عدم توجه بخش 
خصوصی درگذشته به حضور مستقیم در این بازار باشد. این در حالیست که با توجه به 
سیاست های جدید دولت سیزدهم در توسعه روابط با کشورهای همسایه و قاره آفریقا 
فصل جدیدی از روابط جمهوری اسلامی ایران با کشورهای آفریقایی آغاز گردیده 
است. بر اساس آمار منتشر شده توسط گمرک جمهوری اسلامی ایران، سال گذشته 
بیشترین صادرات جمهوری اسلامی به قاره آفریقا به مقصد کشور آفریقای جنوبی 
انجام شده است. مهترین اقلام صادراتی ایران به آفریقای جنوبی در سال های گذشته 
شامل کود اوره، مقاطع فولادی و آهنی، گوگرد، قیر، فرش و کف پوش، خرما و .. بوده 
است. این در حالیست که با توجه به ظرفیت بالای بازار این کشور و همچنین دیگر 
کشورهای حوزه جنوب آفریقا امکان توسعه سبد صادراتی و همچنین واردات از این 
کشور وجود دارد.  تاکنون 14 کمیسیون مشترک همکاری های اقتصادی بین دو 
کشور برگزار گردیده که آخرین کمیسیون مربوط به مهرماه 13۹8 بوده و پانزدهمین 
کمیسیون مشترک به احتمال قوی در تیر ماه سال جاری برگزار خواهد شد. بسیاری 
از اسناد همکاری در کمیسیون های سابق بین طرفین به امضا رسیده که برخی از 
آنها اجرایی شده و تعدادی به مرحله اجرا نرسیده است. امیدواریم در کمیسیون 
آتی با تدبیر وزارت امور خارجه و دستگاه های اقتصادی در تدوین اسناد عملیاتی و 
قابل اجرا، توافقات مناسبی بین دو کشور صورت پذیرد.  آفریقای جنوبی متفاوت از 
دیگر کشورهای آفریقایی بوده و صاحب فناوری و دانش فنی در زمینه های مختلف 
بویژه فناوری اطلاعات و ارتباطات، نرم افزارهای امنیتی و تلفن همراه، ماشین آلات 
معدنی، دارو و تجهیزات پزشکی و حمل و نقل ریلی می باشد. لذا امکان همکاری های 
تحقیقاتی و توسعه ای در زمینه های مذکور با این کشور وجود دارد. در دهه گذشته 
سطح همکاری های تجاری و سرمایه گذاری بین دو کشور قابل توجه بود که در سال 
های اخیر با تشدید محدودیت های بین المللی این همکاری ها نیز تنزل یافت. در 
دولت سیزدهم با رویکرد توسعه روابط با کشورهای دوست و همسایه، افزایش روابط با 
قاره آفریقا و کشور آفریقای جنوبی اهمیت تازه ای یافته است که درخواست ایران برای 
پیوستن به بریکس و سفر برخی از مقامات عالی رتبه جمهوری اسلامی ایران به آفریقای 
جنوبی نوید بخش آغاز فصل جدیدی از همکاری های دوجانبه است.  در همین راستا 
در رویکرد جدید سازمان توسعه تجارت نیز نگاه ویژه ای به بازار آفریقا شده و اعزام سه 
رایزن بازرگانی به کشورهای کنیا )شرق آفریقا(، الجزایر )شمال آفریقا( و آفریقای جنوبی 
و برنامه ریزی برای استقرار دیگر رایزن بازرگانی جمهوری اسلامی در غرب آفریقا در کنار 
اعطاء مجوز راه اندازی مراکز تجاری و بازاریابی محصولات و خدمات ایرانی در بیش از 
ده کشور آفریقایی؛ نشان از عزم جدی و اراده مصمم مدیران این سازمان برای ورود 

هرچه وسیع تر به بازار سرشار از ظرفیت آفریقا است. 
رایزن بازرگانی جمهوری اسلامی ایران در آفریقای جنوبی

نایب رئیس مجلس:

موانع گسترش همکاری های اقتصادی و 
تجاری ایران و عمان رفع شود

نایب رئیس مجلس شورای اسلامی در دیدار با نایب رئیس و تعدادی از نمایندگان 
مجلس شورای عمان بر ضرورت رفع موانع احتمالی گسترش همکاری های اقتصادی 

ایران و عمان تأکید کرد.
مراسم  ویژه  مهمان  عنوان  به  عمان  به  سفر  در  ذوالنوری  مجتبی  الاسلام  حجت 
بزرگداشت سالگرد رحلت امام خمینی )ره(، از نقش سازنده سلطان فقید عمان »قابوس 
بن سعید آل سعید« در تقویت روابط دو کشور و نیز از سفر اخیر سلطان جدید عمان »هیثم 
بن طارق آل سعید« که گام موثری در تحکیم روابط و گشودن فصل جدیدی در همکاری 
های دو کشور محسوب می شود، قدردانی کرد. وی در ادامه به تشریح ابعاد شخصیت 
بی بدیل بنیان گذار انقلاب اسلامی ایران و تاثیرات عمیق آن بر منطقه و جهان، ابتکارات 
منحصر به فرد و اقدامات ایشان مانند، ساقط کردن نظام طاغوتی شاهنشاهی 2500 
ساله و به دنبال آن به هم زدن نظام استکباری دوقطبی حاکم بر جهان پرداخت. نایب 
رئیس مجلس شورای اسلامی، امام خمینی )ره( را منادی وحدت جهان اسلام و ادیان 
و مذاهب توحیدی توصیف کرد و گفت: از منظر امام )ره( بصیرت و بیداری مسلمانان، 
شناخت عمیق دشمنان اسلام و نقشه های شوم آنان و وحدت کلمه رمز موفقیت و راه 

برون رفت از مشکلات کنونی جهان اسلام و حل مشکل فلسطین است.
 

معاون امور زنان و خانواده رئیس جمهورمطرح کرد:

تجهیز مساجد به امکانات روز
 برای جذب زنان و دختران 

معاون امور زنان و خانواده رئیس جمهور با بیان اینکه مساجد برای فراهم کردن زمینه 
حضور بانوان و دختران باید مجهز به امکانات روز باشند، گفت: معاونت امور زنان و خانواده 
رئیس جمهور با بسیج و مرکز رسیدگی به امور مساجد برای تقویت حضور بانوان در خانه های 
خدا همکاری می کند. انسیه خزعلی معاون امور زنان و خانواده رئیس جمهور با اشاره به 
جایگاه اثرگذار مساجد در رشد تربیت دینی جامعه، افزود: مسجد، پایگاه معنوی و تربیتی 
است که هر قدر اقشار مختلف جامعه از جمله کودکان و بانوان ارتباطشان با این پایگاه 
قوی تر باشد، از آسیب های اجتماعی در امان می مانند. وی با بیان اینکه مسجد زمینه 
هویت یابی کودکان، نوجوانان و بانوان را فراهم می کند، گفت: حضور در مسجد زمینه ساز 
تامین بهداشت روان و معنوی انسان و موجب از بین رفتن اضطراب، افسردگی، ناامیدی و 
پوچی می شود، اما ضرورت دارد که مساجد برای فراهم کردن حضور بانوان و دختران در 
مسجد مجهز به امکانات روز باشند. خزعلی با اشاره به اینکه رسانه مسجد باید در شرایط 
تهاجم فرهنگی دشمن برای مردم برنامه داشته باشد، تأکید کرد: غنی بودن مساجد به 
شیوه های تربیتی روز متناسب با نیاز های نسل جوان و با توجه به هجمه های تبلیغاتی 
دشمنان در فضای مجازی و با زبان و علم روز ضرورتی است که باید به آن توجه جدی شود.

 
رئیس مرکز ارزشیابی و تضمین کیفیت نظام آموزش و پرورش خبرداد:

تشکیل پرونده برای ۵۰۰ مورد تقلب
 در امتحانات نهایی خرداد

رئیس مرکز ارزشیابی و تضمین کیفیت نظام آموزش و پرورش از برخورد و تشکیل 
پرونده برای 500 مورد تقلب و تخلف در امتحانات نهایی خرداد خبر داد.

 محسن زارعی در نشست خبری گفت: سال گذشته تحلیل آزمون ها را در دستور کار 
قرار دادیم و امسال با همکاری معاونت آموزش متوسطه و سازمان پژوهش و برنامه ریزی، 
این اقدام انجام می شود. وی با بیان اینکه سؤالات امتحان نهایی لو نرفته است، ادامه 
داد: آنچه در حوزه امتحان نهایی القا می شود با واقعیت متفاوت است.  زارعی با بیان 
اینکه امکان ترمیم نمره فقط یکبار است، اضافه کرد: امسال ۹11 هزار و ۹80 شرکت 
کننده در امتحانات نهایی شرکت کردند که 580 هزار نفر، دانش آموز هستند و مابقی 

افراد بزرگسال برای ایجاد سابقه و داوطلبان ترمیم نمره هستند.
 

در پاسخ به واکنش ها به یک یادداشت توئیتری مطرح شد؛

ظریف: امان از سلطه سیاسی کاری
 حتی بر واژگان فارسی

وزیر خارجه کشورمان گفت: نوشته کوتاه چند روز پیش بنده به بحث و نقدهای 
فراوانی انجامیده، که امری مبارک  است اما  امان از سلطه سیاسی کاری حتی بر واژگان 
فارسی!! محمدجواد ظریف وزیر خارجه پیشین کشورمان در صفحه توییتر خود 
نوشت: نوشته کوتاه چند روز پیش بنده به بحث و نقدهای فراوانی انجامیده، که امری 
مبارک  است.  اما دیدنی است که چگونه کلمات   "نکوهش" ترکمانچای   و  "جلوگیری" از 
ترکمانچای ها   به"توجیه"، "تحسین" و حتی "تقدیس" برگردانده شده اند.امان از سلطه 

سیاسی کاری حتی بر واژگان فارسی!!

اخبار

رئیس جمهور با تاکید بر اینکه صنایع دفاعی و موشکی در ایران بومی شده است، 
گفت: قدرت و توان بازدارندگی ایران برای کشورهای منطقه، نقطه امنیت و صلح 

پایدار است. 
موشک  از  رونمایی  آیین  در  جمهور  رئیس  رئیسی  ابراهیم  سید  الله  آیت 
هایپرسونیک »فتاح« نیروی هوافضای سپاه پاسداران انقلاب اسلامی، با قدردانی 
از تلاشگران عرصه این دستاورد بزرگ که روحیه و اقتدار مضاعفی برای جمهوری 
اسلامی و ملت ایران به ارمغان آورده است، گفت: اولین مولفه قدرت و اقتدار ملت 
ایران در طول نهضت اسلامی تا به امروز ایمان است که پیشروندگی انقلاب و مردم 

عزیز را به رغم توطئه های دشمنان تضمین کرده است.
به  اشاره  با  و  توصیف  امری مهم  را  ملی  اقتدار  و  امید  ایمان،  پاسداشت  وی 
دستاوردهای بزرگ و افتخار آمیز نیروی هوافضای سپاه پاسداران انقلاب اسلامی 
که در سایه اهتمام به این مولفه ها حاصل شده است، تصریح کرد: صنایع دفاعی 
و موشکی در ایران اسلامی بر پایه علم و دانش روز بومی شده و وارداتی نیست که 

بتوان این صنعت پیشرفته و راهبردی را به حاشیه رانده شد.
 رئیس جمهور با اشاره به وضعیت دفاعی امروز کشور و مقایسه آن با دوران دفاع 
مقدس، خاطرنشان کرد: صنعت موشکی و دفاعی ما امروز در حالی پیشرفته است 
که در دوران دفاع مقدس قدرت دفاعی چندانی نداشتیم، اما با همت و مجاهدت 

فرزندان این سرزمین قدرت بازدارندگی امروز برای ایران عزیز افتخار آمیز است.
آیت الله رئیسی قدرت و توان بازدارندگی ایران را برای منطقه نقطه امنیت و صلح 
پایدار دانست و افزود: برخی مسئولان کشورهای منطقه در دیدارهای اخیر عنوان 
می کردند ایران یار روزهای سخت است و اگر نبود تلاش های حاج قاسم سلیمانی 

و نیروی قدس سپاه و دفاعی که ایران از ما برابر هجوم تکفیری ها و داعشی ها 
داشت، امروز از کشورشان چیزی باقی نمانده بود.

وی با بیان اینکه حوزه بازدارندگی و قدرت نظامی، دفاعی و موشکی ایران نه در 
سطح تهاجم، بلکه در سطح ذهن و فکر دشمن هم امتداد دارد، تاکید کرد: این 
قدرت موشکی معنایش آن است که منطقه از شر اشرار و تعرض بیگانگان در امان 
بماند و بارها گفته ایم که پیام آن برای مردم منطقه پیام امنیت و برای کسانی که فکر 

تعرض به کشور را دارند، اقتدار برای حمایت از ملت ایران و مظلومان عالم است.
آیت الله رئیسی با تاکید بر اینکه قدرت ایران در واقع قدرت منطقه و ملت های 
مظلوم و پیام آن عزت، استقلال و بازدارندگی است، افزود؛ گاهی بیان شده است که 
ساخت موشک برای چیست؟ که باید گفت برای بازدارندگی است؟  ما موشک می 
سازیم تا مورد تعرض دشمنان قرار نگیریم؛ در حقیقت موشک برای موشک نزدن 

دشمنان است نه برای موشک زدن ما.
رئیس جمهور با تبیین نقش شهید حسن طهرانی مقدم در تولید قدرت موشکی 
برای ایران اسلامی و سختی ها و دشواری های او در این مسیر یادآور شد: شهید 
تهرانی مقدم بعد از شهادت شناخته شد، روزی که او حرکت در این مسیر را آغاز 
کرد می گفتند با این تحریم ها مگر امکان دارد؟ اما  او همه تحریم ها را دور زد و آنها 
را بی اثر ساخت و به رغم همه تهدیدها و تحریم ها این کار بزرگ را انجام داد و توان 

امنیتی کشور را ارتقا بخشید.
آیت الله رئیسی با تمجید از بالندگی حوزه صنعت دفاعی و هسته ای کشور 
گفت: رونمایی امروز پیامی هم به سایر صنایع کشور دارد که چگونه صنایع دفاعی 
و هسته ای به رغم تهدیدها و تحریم های دشمنان پیشرفت کرده است ، اما در سایر 
بخش ها شاهد چنین پیشرفت و بالندگی نیستیم؟ لذا ضروری است این تلاش و 

تجربه به سایر صنایع نیز لبریز شود، تا شاهد رشد و بالندگی آنها نیز شویم.
از  میتوان  صنایع  دیگر  و  خودروسازی  صنعت  در  مطمئناً  کرد:  تاکید  وی   
دستاوردها و درس های حوزه فناوری دفاعی استفاده کرد و با انجام کارهای بزرگ 
و ماندگار در زندگی مردم گره گشایی انجام داد. رئیس جمهور ایمان و امید را از 
پیشران های اصلی پیشرفت کشور قلمداد و با تاکید بر لزوم وحدت، انسجام و 
همدلی همه ظرفیت ها از جمله دولت و نیروهای مسلح در این راستا، بیان داشت: 
دشمن از یکپارچگی و هم افزایی موجود که پیشرفت های کشور را رقم زده است 

عصبانی است و خشم خود را در برخی عرصه ها بروز می دهد.
آیت الله رئیسی در پایان خطاب به دشمنان گفت: ممکن است شما از قدرت 
نظامی و دفاعی و رفاه در زندگی مردم ما خشمگین شوید ، اما آنچه برای ما مهم 
و حائز اهمیت است کسب رضای خدا و تولید و آفرینش اقتدار برای نظام و کشور 

عزیزمان است.

رئیس جمهور در رونمایی از موشک هایپرسونیک فتاح:

پیام سرلشکر سلامی به رهبر انقلاب:توان بازدارندگی ایران نقطه امنیت و صلح پایدار است

بسیجیان برای نبرد بزرگ و جهاد
 عظیم آماده اند

فرمانده کل سپاه در پیامی به محضر رهبر انقلاب، از الطاف معظم له نسبت به 
بسیجیان و گروه های جهادی قدردانی و بر آمادگی بسیجیان برای یک نبرد بزرگ و یک 

جهاد عظیم و اعجاز جدید تاکید کرد.
در پی بیانات مقام معظم رهبری در مراسم گرامیداشت سی و چهارمین سالگرد 
ارتحال حضرت امام خمینی )ره( و الطاف ایشان نسبت به بسیجیان و گروه های 
پایگاه های مقاومت، سردار سرلشکر حسین سلامی فرمانده کل سپاه  و  جهادی 

پاسداران انقلاب اسلامی در پیامی از الطاف معظم له قدردانی و تشکر کرد.
متن پیام به این شرح است:محضر مبارک رهبر عظیم الشأن انقلاب اسلامی و 

فرمانده معظم کل قوا حضرت آیت الله العظمی امام خامنه ای )مدظله العالی(
با اهدای سلام و تحیات الهی و با تقدیم احترام، به استحضار می رساند؛سخنان 
حکیمانه و سرشار از معرفت عمیق حضرتعالی نسبت به شخصیت پایان ناپذیر حضرت 
امام راحل عظیم الشأن و ترسیم کرانه ها و دامنه های بی انتهای این عظمت الهی که 
برای اولین بار ناشناخته هایی از روح بلند امام )ره( را به جهان معرفی کرد، موجب تجلی 
جدید و ظهور نوینی از امام راحل و جریان دادن افکار بلند و آرمان های متعالی آن امام 

بزرگوار در کالبد جامعه بود.
علاوه بر حیات دادن به دو عنصر ایمان و امید در جامعه که حضرتعالی در امتداد امام 
عزیز، خود تجسم زیبای این دو مفهوم حیات بخش هستید، در فرازهای برجسته آخر 
بیانات گهربارتان در مورد نقش محوری بسیج در میانه آخرین نبرد کامل در اغتشاشات 

سال گذشته، در قلوب بسیجیان قیامتی به پا کردید.
تأثیر فرمایشات حضرت عالی در مورد بسیج اقشار، بسیج دانشجویی، گروه های 
جهادی، امدادگران کمک های مومنانه، هسته های )پایگاه های( مقاومت و جهادگران 
تبیین در همان چند عبارت فشرده به اندازه تمامی تلاش های ما طی سال های گذشته 
و قطعاً بیش از آن در شکفتن انگیزه ها و طراوت بخشی به روحیه بسیجیان مؤثر خواهد 

بود.
آقاجان؛ به بسیج جان تازه ای بخشیدید، یک تجدید حیات دل انگیز و واقعی.

حضرتعالی شور و هیجان مهارناپذیر مردم مشتاق در آن محفل آسمانی را به هنگام 
توصیف و قدردانی از بسیج به رأی العین دیدید، قطعاً بخشی از آن جمعیت عظیم 
بسیجی ها بودند. اصحاب مطمئن شما، آنها سراسر شعله عشق شدند، حرارت یافتند، 

نیرو گرفتند، برای یک نبرد بزرگ و یک اعجاز جدید و یک جهاد عظیم آماده شدند.
ما هم در پرتو هدایت هایتان این راه نورانی را با همه وجودمان طی خواهیم کرد.از 
خداوند متعال مسئلت داریم که ولایت حضرتعالی را به ظهور و ولایت عظمای حضرت 
حجت )علیه السلام( متصل گرداند.به نیابت از همه بسیجیان، از این همه نگاه بلند و 

احساس زیبا و اعتماد عمیق به فرزندان بسیجی خود صمیمانه تشکر می کنم.
همواره سالم و سربلند و پیروز باشید.

سرلشکر پاسدار حسین سلامی
فرمانده کل سپاه پاسداران انقلاب اسلامی

 
سردار حاجی زاده: 

موشک فتاح توسط هیچ موشکی
 قابل انهدام نیست 

فرمانده نیروی هوافضای سپاه گفت: موشک فتاح به دلیل نوع حرکت آن که در 
جهات و ارتفاع مختلف است توسط هیچ موشکی قابل انهدام نیست. 

سردار سرتیپ امیر علی حاجی زاده فرمانده نیروی هوافضای سپاه در آیین رونمایی 
از موشک هایپرسونیک فتاح اظهار داشت: موشکی که امروز رونمایی شد در دنیا 
کم نظیر است  و با رونمایی این موشک ایران جزو چهار کشور دارای این فناوری شد؛ 
موشک فتاح به  دلیل فناوری که دارد هیچ ضد موشکی برای آن وجود ندارد در حالی 
که برای سایر سلاح ها مانند تانک، ناو، هواپیما و غیره موشک ضد آن وجود دارد و حتی 

برای سایر موشک ها هم ضدموشک هایی ساخته شده است.
وی افزود: البته سپر موشکی که موفقیت زیادی داشته باشد وجود ندارد؛ از سوی 
دیگر برای زدن یک موشک باید سه موشک شلیک شود و این در حالی است که تقریبا 

قیمت یک ضد موشک 20 برابر موشک هدف است .
وی اضافه کرد: موشک فتاح به دلیل نوع حرکت آن که در جهات و ارتفاع مختلف 
است توسط هیچ موشکی قابل انهدام نیست برای اینکه موشک های ضدموشک طبق 
یک بردار مشخص حرکت می کنند که البته سرعت آنها از سرعت کمی هم برخوردار 

است.
وی با بیان اینکه سرعت موشک فتاح 13 ماخ است، ادامه داد: موشکی که دارای 
چنین سرعتی باشد مقابله با آن ناممکن خواهد بود؛ برد این موشک 1400 کیلومتر 
تعیین شده که در محدوده هدف به صورت دقیق اصابت می کند؛ فعالیت های ما در 
این حوزه به ساخت این موشک خاتمه پیدا نمی کند چون این مسیر را همچنان ادامه 

خواهیم داد تا هیچ دشمنی حتی تصور حمله به ایران را هم نکند.
 

محمود واعظی :

طرح مجدد موضوع مفقودی فرش ها، 
سیاسی است 

ساختمان  فرش های  پرونده  درباره  توضیحاتی  سابق  رئیس جمهور  دفتر  رئیس  
حافظیه سعدآباد ارائه داد. 

محمود واعظی در گفتگویی، درخصوص پرونده ی فرش های ساختمان حافظیه 
سعدآباد با بیان اینکه مدعی این پرونده، نهاد ریاست جمهوری در دولت دوازدهم بود، 
گفت: از ابتدای دولت یازدهم گزارش هایی درباره مفقود شدن چند تخته فرش در 
ساختمان حافظیه در فاصله سال های ۹0 تا ۹2 دریافت شد. نهاد ریاست جمهوری 
نیز به عنوان مدعی، به وسیله بازرسی ویژه نهاد پیگیری کرد و حتی پرونده به اطلاع 

نهادهای نظارتی خارج از دولت هم ارسال شد.
او افزود: پرونده فرش ها در حال پیگیری بود. حتی برخی اخبار حکایت از آن داشت 
که به مرحله صدور رای نیز رسیده است که برخی خبرگزاری ها، با انتشار خبری 
مخدوش و مغشوش و با اتکا به شنیده ها و منابع آگاه، خبرسازی هایی را با هدف متهم 

کردن دولت قبل شروع کردند.
رئیس دفتر رئیس جمهور سابق اظهار داشت: در این خبرسازی ها با هدف منحرف 
کردن روند رسیدگی به پرونده، اتهام هایی علیه مقامات ارشد دولت روحانی و نزدیکانش 
مطرح شده که مستند به هیچ مدرک و شواهدی نیست، بلکه یک خبرسازی جعلی 

است.
واعظی با تاکید بر اینکه طرح مجدد و رسانه ای موضوع مفقودی فرش ها از اساس 
بیان داشت: پس از شکست ادعای سرقت  انتخاباتی است،  با اهداف  و  سیاسی 
فرش ها و انبوه خبرهای ضد و نقیض در این باره، اتهام سرقت تلویزیون های کاخ 
سعدآباد را مطرح کردند. البته هرچه به انتخابات اسفندماه نزدیک شویم، از این دست 

خبرها و حتی ادعاهای بزرگ تر و کشفیات جدیدتر بیشتر خواهد شد.
و  احتمالی  رقبای  همه  حذف  برای  که  شده  باب  رویه ای  متاسفانه  گفت:  او 
یکدست سازی انتخابات، انبوهی از اتهامات و ادعاها و آمارسازی های دروغین علیه 
افراد و جریان های دیگر منتشر می شود و یکی از جدی ترین اهداف این پروژه، دولت 
سابق است. گویی هر نوع تهمت و افترایی علیه دولتمردان سابق مباح و تمرینی برای 

جریان حذف و یکدست سازی است.

رئیس دیوان عدالت اداری مطرح کرد؛

تشکیل هزاران پرونده درباره اعتراض
 به آرای کمیسیون های ماده ۱۰۰

رئیس دیوان عدالت اداری گفت: سالانه هزاران پرونده در شعب دیوان عدالت اداری 
درباره اعتراض به آرای کمیسیون های ماده 100 و اجرا نشدن آرای صادره مبنی 

برتخریب یا اعاده به وضع پروانه تشکیل می شود.
حجت الاسلام و المسلمین حکمتعلی مظفری روز سه شنبه با اشاره به بند 4 از 
»دستورالعمل نحوه مقابله با ترک وظایف قانونی مدیران و کارمندان و پیشگیری از 
آن« که در مورد وظایف دیوان عدالت اداری در این زمینه است و در سال 13۹۹ از 
سوی ریاست قوه قضاییه ابلاغ شد، افزود: هر چه سریعتر کارگروه مشترکی بین دیوان 
عدالت اداری و معاونت اجتماعی و پیشگیری از وقوع جرم قوه قضاییه برای پیگیری 
موضوعات در این زمینه تشکیل شود تا در مورد زمینه های همکاری، بررسی دقیق و 

تخصصی انجام شود.

فاضل خیاط آیسک*

وزیر آموزش و پرورش گفت: موضوع آموزش زبان باید 
متناسب با ماموریت و هدف متحول شود. یک طرح 
پیشنهادی و کاملًا متفاوت و خلاقانه داریم که شورای 
که  است  آن  بررسی  در حال  پرورش  و  آموزش  عالی 

موضوع یادگیری زبان را از بیخ ساماندهی می کند. 
برگزاری  درباره   ، گفت وگویی  در  صحرایی  رضامراد 
جلسه  رأی  اعتمادش در مجلس شورای اسلامی گفت: 
حائز  نکته  مجلس 2  در  بنده  اعتماد  رای  فرآیند  در 
اهمیت بود؛ مجلس ابتدا از من گلایه کرد که چرا پیش 
از معرفی به مجلس نمی آمدم؟ بنده هم  عرض کردم 
هر کاری طبق آدابش است، زمانی که سرپرست هستم 
باید وزارتخانه را اداره کنم و زمانی که گزینه وزارت خانه 

شدم، باید برای کسب رای اعتماد به مجلس بیایم.

وزیر آموزش و پرورش ادامه داد: نکته دوم این است 
از  به عنوان یک تحصیل کرده، کسی که خیلی  که 
مدارج و رتبه های دانشگاهی را طی کرده است و در 
بیش از 20 کشور تدریس کرده، باید بگویم مجلس ما 
بسیار عمیق است. این باعث افتخار برای من بود که 
آموزش و پرورش مسئله ذهن همه نمایندگان است، 
ان شاالله نمایندگان این مسئله را در زمین هم اجرایی 

کنند.
وی درباره این که چه برنامه ای برای آموزش زبان در 
شورای  در  جدیدی  طرح  کرد:  عنوان  دارد،  مدارس 
آموزش و پرورش در حال بررسی است. موضوع آموزش 
زبان باید متناسب با ماموریت و هدف متحول شود. یک 
داریم که شورای عالی  زبان های دیگر  درباره  مصوبه 

آموزش تصویب کرده و موضوع دیگری که در دست 
بررسی است اساساً اصلاح این رویه است.

صحرایی درباره این که همیشه این گلایه وجود دارد 
که در مدارس آموزش زبان داده می شود و دست آخر 
این  بله  گفت:  نمی گیرند،  یاد  چیزی  داش آموزان 
هم  ایران  برای  فقط  و  نیست  هم  الان  برای  هست، 
نیست. وقتی به روسیه رفته بودم از آنها پرسیدم وضعیت 
آموزش زبان در مدارس شما چگونه است؟ گفتند همه  
به کشور دیگری هم  یاد می گیرند.  زبان  در موسسه 
رفته بودم وضع همین گونه بود. یک طرح پیشنهادی و 
کاملًا متفاوت و خلاقانه داریم که شورای عالی آموزش 
و پرورش در حال بررسی آن است که موضوع یادگیری 

زبان را از بیخ ساماندهی می کند.

وزیر آموزش و پرورش :
موضوع آموزش زبان باید متناسب با ماموریت و هدف متحول شود 

نماینده مردم اراک در مجلس گفت: دولت سیزدهم سیاست همسایگی و توجه به کشورهای 
منطقه را به خوبی دنبال می کند که این رویکرد موجب تحکیم ثبات و صلح در منطقه می شود.
محمدحسن آصفری  با اشاره به تقویت ارتباط کشورمان با کشورهای همسایه و منطقه، 
اظهار داشت: متأسفانه در گذشته سیاست خارجی ما معطوف به ارتباط با چند کشور غربی 
بود که هیچ گونه خروجی برای ما نداشت، اما دولت سیزدهم سعی کرده است ارتباط خود 
را با کشورهای حوزه خلیج فارس و آسیا بیشتر کند. وی بیان کرد: با توجه به مشترکات 
بسیار زیادی که جمهوری اسلامی ایران با برخی از کشورهای منطقه و همسایه به ویژه از 
لحاظ دینی و مسائل فرهنگی دارد، باید ارتباط دوجانبه ما در حوزه های اقتصادی، سیاسی 

و اجتماعی هم ارتقا پیدا کند. نماینده مردم اراک در مجلس شورای اسلامی تصریح کرد: 
افزایش مستمر مبادلات تجاری و سرمایه گذاری های مشترک ایران و کشورهای همسایه و 
همسو اهمیت زیادی دارد و باید این موضوع به خوبی پیگیری شود. توافقاتی که بین مقامات 
ایران و کشورهای دیگر منعقد می شود، گام مثبتی برای توسعه روابط اقتصادی طرفین و 
افزایش صادرات و واردات میان آنان خواهد بود. عضو کمیسیون امور داخلی کشور و شوراها 
در مجلس شورای اسلامی گفت: دولت سیزدهم سیاست همسایگی و توجه به کشورهای 
منطقه را به خوبی دنبال می کند که این رویکرد اهمیت زیادی دارد، چرا که همکاری نزدیک 

کشورهای منطقه موجب تحکیم ثبات و صلح منطقه می شود.

آصفری نماینده اراک :
دولت سیاست همسایگی را به خوبی دنبال می کند

وزیر امور خارجه کشورمان گفت: ما بر این باوریم 
توسعه  نظر من،  از  تغییر است.  که منطقه در حال 
همکاری های اقتصادی، تجاری، فرهنگی و توریستی 
در سطح منطقه ای می تواند موجب تضمین امنیت 

منطقه ای شود. 
حسین امیرعبداللهیان، در گفت وگویی در پی دیدار 
با همتایانش از کشورهای مختلف در حاشیه سفر دو 
روزه اش به کیپ تاون آفریقای جنوبی برای شرکت در 
نشست بریکس گفت: حضور فعالانه ایران در سازمان 
و  اوراسیا  اقتصادی  اتحادیه  همکاری شانگهای، در 
اخیرا در بریکس نشان دهنده این است که سیاست 

جهانی به انزوا کشاندن ایران شکست خورده است.
امیرعبداللهیان افزود: کشورها و اتحادها بر اساس 
منافع خودشان عمل می کنند. پیام صریح ما این است 
که نمی توان جمهوری اسلامی ایران را به انزوا کشاند 

و به حاشیه راند.
با  قویا  ما  گفت:  ادامه  در  ایران  خارجه  امور  وزیر 
یک جانبه گرایی مخالفیم و در عین حال از فرصت های 
بیشترین  چندجانبه گرایی  چارچوب  در  موجود 
استفاده را می کنیم. افزون بر این، ایران از وضعیت 

در  استراتژیکی  ژئو  و  ژئواکونومیکی  و  ژئوپولیتیک 
منطقه بهره مند می شود.

او در این باره گفت: ایران در یکی مسیرهای ترانزیتی 
اصلی قرار دارد که شمال را به جنوب و شرق را به غرب 
مرتبط می سازد. ما از طیف کاملی از مزایا و امکانات 
بهره  تعامل  این  از  نیز  دیگر  طرفین  و  بهره مندیم 

می برند.
گروه  درباره  ایران  دیپماسی  دستگاه  رییس 
بریکس گفت که بریکس سازمانی متمرکز بر ارتقای 

چندجانبه گرایی است.
او افزود که پنج کشور عضو اصلی بریکس بالغ بر سه 
میلیارد نفر از جمعیت جهان را تشکیل می دهند که در 

واقع یک چهارم جمعیت جهان است.
که  می دهد  نشان  این  افزود:  امیرعبداللهیان 
چطور کشورهای بریکس می توانند در زمینه تمرکز 
بر چندجانبه گرایی تاثیرگذار باشند و به همین دلیل 
است که جمهوری اسلامی ایران اهمیت ویژه ای برای 

بریکس قائل است.
او اشاره کرد که دولت ابراهیم رئیسی از زمان آغاز 
از ظرفیت های  بوده است که  به کار خود در تلاش 

اتحادها و اتحادهای منطقه ای، اقتصادی، سیاسی و 
امنیتی بهره مند شود که در چارچوب چندجانبه گرایی 

موجب تامین بیشتر منافع ملی ایران خواهد شد.
پیگیر  گذشته  سال  »ما  که  گفت  امیرعبداللهیان 
عضویت ایران در بریکس شدیم. روسیه، چین، برزیل، 
هند و آفریقای جنوبی که پنج عضو اصلی بریکس 
هستند، پیشنهاد ابتدایی ایران برای عضویت اعضای 

جدید در بریکس را پذیرفتند.«
او افزود: ما قرار است مقررات و پروتکل هایی را که 
دریافت  شد  خواهد  ارائه  بریکس  اعضای  سوی  از 
کنیم و اقدامات لازم را در آن چارچوب انجام دهیم. 
اما بر اساس گفت وگوهایی که با وزرای امور خارجه 
کشورهای اصلی داشتم، آن ها ایران را به عنوان یک 

عضو بالقوه جدید در اولویت قرار داده اند.
وزیر امور خارجه ایران از عضویت ایران در بریکس 
تمجید کرده و گفت: ما قادر خواهیم بود به منظور 
ارتقای چندجانبه گرایی در جهت افزایش تجارت با 
کشورهای عضو و بالا بردن همکاری های اقتصادی 
ظرفیت های  از  آن،  از  ایران  ملت  بهره مندی  برای 

بریکس استفاده کنیم.

امیرعبدالهیان: 

نمی توان جمهوری اسلامی ایران را به انزوا کشاند

وزیر کشور بر ضرورت ساماندهی امور مهاجران خارجی مقیم جمهوری اسلامی 
ایران تاکید کرد.

احمد وحیدی وزیر کشور که در مراسم افتتاح کارگاه ساماندهی طرح حکمرانی 
هوشمند مهاجرین در وزارت کشور سخن می گفت، اظهار داشت: داشتن آمار 
دقیق اتباع خارجی مقیم ایران و ارائه برخی خدمات لازم و ضروری نظیر سیم کارت 
تلفن همراه و باز کردن حساب بانکی از ضرورت های اولیه برای ارائه این خدمات 

است.
وی با اشاره برخی مشکلات مالی که به خاطر نبود حساب بانکی برای اتباع 
خارجی به خصوص مهاجران افغان در کشور ایجاد می شود، تاکید کرد: داشتن 
این حساب ها می تواند موجب نظم در گردش مالی آنان شود و از بسیاری اختلافات 

میان آنان جلوگیری کند.
وزیر کشور با اشاره به اینکه بسیاری از مهاجران افغان در کشور قوانین و مقررات 
را در جمهوری اسلامی رعایت می کنند و نگاه جمهوری اسلامی ایران به آنان 
برخورد کریمانه و توأم با احترام است، تصریح کرد: اما در عین حال با آن گروه از 
اتباع خارجی که نخواهند طبق مقررات قانونی حاکم بر کشور رفتار نمایند، برخورد 

قانونی صورت خواهد گرفت.

امیدواریم در رسیدگی به لایحه سازمان ملی مهاجرت تسریع شود 
وحیدی با اشاره به اینکه با تشکیل سازمان ملی مهاجرت و راه اندازی سامانه 
مربوط به مهاجران بسیاری از چالش های موجود در این خصوص برطرف می شود، 
خاطر نشان کرد: وجود چنین سامانه ای موجب می شود آمار دقیقی از مهاجران در 
کشور داشته باشیم و بتوانیم برنامه ریزی های لازم را برای ارائه خدمات بهتر به عمل 
آوریم.  وی در خصوص ارائه خدمات به اتباع خارجی مقیم ایران تاکید کرد: سازمان 
ملی مهاجرت نقطه کلیدی برای رسیدگی به مسائل و مشکلات اتباع خارجی مقیم 

ایران است.
وزیر کشور با اشاره به ایجاد سامانه ای در ارتباط با رسیدگی به مسائل و مشکلات 
اتباع خارجی مقیم ایران بیان کرد: برای رسیدگی بهتر به امور عزیزان مهاجر 
لایحه ای نیز در دست تهیه است که در صورت ارائه دیدگاه دست اندرکاران امور 
مهاجرت، از آن استقبال می کنیم تا پاسخگوی یک سلسله از مشکلات مهاجران 

در ایران باشد.
وحیدی با تاکید بر اینکه دست اندرکاران امور مهاجران مقیم ایران باید در انجام 
باید در  با مهاجران  رفتار  آورند، گفت:  به عمل  را  وظیفه خود مراقبت های لازم 

چارچوب قانون باشد.

 وزیر کشور:

ساماندهی امور اتباع خارجی ضروری است
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قبل و بعد از ورزش چه غذایی بخوریم؟

اینکه قبل و بعد از ورزش چه غذایی بخورمبه شرایط ورزشکار و فعالیت خاص او 
بستگی دارد اما یک سری اصول کلی برای تغذیه قبل و بعد از ورزش وجود دارد.

یکی از رایج ترین سؤالات از متخصصان تغذیه ورزشی این است که قبل و بعد از 
ورزش چه غذایی بخورم؟ پاسخ به این سؤال در برخی موارد به ورزشکار و فعالیت 
خاص او بستگی دارد اما یک سری اصول کلی برای تغذیه قبل و بعد از ورزش 
وجود دارد. کربوهیدرات مانند سوخت موتور است، هرچه شما سخت تر کار کنید به 

کربوهیدرات بیشتری نیاز دارید تا بتوانید ادامه دهید.
شما ممکن است بپرسید با چه فاصله ای قبل از تمرین باید غذا بخورم. پاسخ به 
این سؤال به عوامل گوناگونی بستگی دارد اما به عنوان یک قاعده کلی، بهتر است 
بلافاصله قبل از تمرین غذا نخورید زیرا در حالی که ماهیچه های شما سعی می کنند 
\"کار خود\" را انجام دهند، معده سعی می کند همزمان غذا را هضم کند و عامل 
مهمتر اینکه خوردن بیش از حد، نزدیک به تمرین ممکن است باعث شود که در 
حین تمرین یا بازی با مشکلات گوارشی مواجه شوید. در حالت ایده آل، بسته به 
اینکه بدن شما غذا را چگونه تحمل می کند، باید حدود 1 تا 4 ساعت قبل از تمرین 
به بدن خود سوخت رسانی کنید. امتحان کنید و ببینید چه بازه زمانی برای بدن شما 
بهتر عمل می کند. اگر شما برای مسابقات ورزش می کنید؛ باید این موضوع را در 

طول روز های تمرین خود کشف کنید و نه در روز مسابقه.
چند پیشنهاد برای تغذیه قبل از ورزش:

ساندویچ کره بادام زمینی و موز
ماست یونانی با انواع توت ها

اوتمیل با شیر کم چرب و میوه
سیب و کره بادام یا بادام زمینی

یک مشت آجیل و کشمش)دوقسمت کشمش و یک قسمت آجیل(
و  پروتئین  مقداری  شامل  پیشنهادات  این  از  یک  هر  که  باشید  داشته  توجه 

همچنین کربوهیدرات است.
کربوهیدرات ها به عنوان سوخت عمل می کنند و پروتئین نقش بازسازی و ترمیم را 

به عهده دارد. دریافت کربوهیدرات و پروتئین بعد از ورزش حیاتی تر است
تغذیه بعد از تمرین ورزشی:

انرژی در طول  تأمین  انرژی ذخیره شده )گلیکوژن( در ماهیچه برای  از  بدن 
تمرین یا بازی استفاده می کند، اما پس از آن تمرین، باید مواد مغذی از دست رفته 
را دوباره جایگزین کرد. پس از یک مسابقه یا تمرین، روی دریافت کربوهیدرات و 
پروتئین تمرکز کنید، در نتیجه ماهیچه این امکان را پیدا می کند که گلیکوژنی را 
که از طریق تمرین از دست داده دوباره جایگزین کند و با پروتئین و اسید های آمینه 
موجود بازسازی و ترمیم شوند. سعی کنید ظرف یک ساعت پس از اتمام یک تمرین 

شدید، غذا بخورید.
نمونه هایی از وعده های غذایی برای بعد از تمرین:

اسموتی ریکاوری بعد از تمرین )یا اسموتی بعد از تمرین با شیر و میوه کم چرب(
شیرشکلات کم چرب

ماست کم چرب با انواع توت ها
ساندویچ گوشت بوقلمون به همراه غلات کامل و سبزیجات

موارد فوق عمدتاً حاوی کربوهیدرات و مقداری هم پروتئین هستند و با مایعات 
هم ) دو گزینه ی اول ( می توانید به آبرسانی بدن کمک کنید و از دهیدراته شدن 

بدن جلوگیری کنید

با خون دماغ کودکان چه کنیم؟

علائم خاموش بیماری ام اس را 
جدی بگیرید

برخی از نشانه های خاموش ابتلا به بیماری ام اس وجود دارند که اغلب ممکن 
است از آن ها چشم پوشی شود.

علائم خاموش بیماری ام اس را جدی بگیریدبه گزارش خبرگزاری صدا و سیما، 
ام اس یک نوع اختلال خود ایمنی است که به اعصاب در طناب نخاعی و مغز 
آسیب می زند. در صورت مشاهده هر کدام از علائم زیر، برای تشخیص ام اس 
با پزشک تان حتما در تماس باشید. لازم به ذکر است که با تغییر سبک زندگی 
و همچنین نوع مواد غذایی یا حدود زیادی می توان از بیماری ام اس پیشگیری 

کرد.
مشاهده رنگ ها به شکل غبار آلود:

نوریت اپتیک نوعی بیماری خاص عصبی است که تنها عصب بینایی را گرفتار 
می سازد. این بیماری به عنوان اولین علامت از گرفتاری وسیع دستگاه عصبی 
موسوم به ام اس می تواند باشد. نوریت اپتیک معمولا در سنین 25 تا 50 سالگی 
رخ می دهد و در خانم ها شایع تر است. اولین علامت این بیماری کاهش دید 
است که اغلب به سرعت و طی چند ساعت و گاهی چند روز رخ می دهد. این 
کاهش دید به حدی شدید است که بیمار فقط توانایی درک نور را دارد ضمن این 
که بیماری، اغلب یک چشم را درگیر می کند. همچنین علاوه بر کاهش دید، بیمار 
معمولا با حرکات چشم احساس درد می کند و رنگ ها را به شکل غبار آلود و رنگ 

و رو رفته می بیند.
دفع ادرار دردناک:

نوشیدن مقادیر زیادی مایعات و در عین حال ادرار دردناک، می تواند نشانه ابتلا 
به ام اس باشد. این علامت اغلب از اولین نشانه های این بیماری است. هر گونه 
دفع ادرار مکرر و ناگهانی، و اختلال کنترل تخلیه روده باید جدی گرفته شده و با 

پزشک در میان گذاشته شود.
از دست دادن تعادل:

عدم تعادل تنها نشانه ضعف نیست، اما داشتن ضعف در یک پا یا هر دو پا 
می تواند نشانه ای از پیشرفت تخریب سلول های عصبی و شروع بیماری ام اس 

باشد.
احساس سوزن سوزن شدن:

ایستادن و یا ماندن طولانی مدت بر روی یک عضو ممکن است باعث قطع 
موقت جریان خون و احساس سوزن سوزن شدن شود. اما اگر بی حسی، سوزش 
و یا احساس خارش در اندام به طور ناگهانی و بدون هیچ دلیلی ظاهر شد، نیاز به 

چک کردن دارد و می تواند نشانه ای از ابتلا به ام اس باشد.
سرگیجه بی دلیل:

احساس سرگیجه ثابت بدون هیچ دلیل روشنی از دیگر نشانه های بیماری ام 
اس است.

ناتوانی در احساس تغییرات دما:
این علامت نیز نشانه دیگری از آسیب های عصبی ناشی از ام اس است به 
طوری که حتی با گرفتن یک لیوان داغ قهوه یا چای نیز، فرد ممکن است تغییر 

دمای آن را حس نکند.
گرفتگی عضلات:

اسپاسم ها و گرفتگی های عضلانی حمله ای یکی از علائم آزاردهنده ام اس 
است. این اسپاسم ها معمولا شدیدا دردناک هستند، در بخش های انتهایی بدن 

نظیر دست ها و پا ها ایجاد می شوند و بعد از چند دقیقه برطرف می شوند.
افسردگی و بی حالی:

ابتلا به بیماری آزاردهنده ای نظیر ام اس، علاوه بر آسیب جسمی می تواند 
ابزاری برای آسیب روحی فرد باشد. بسیاری از مبتلایان به ام اس، احساس 
افسردگی، تحریک پذیری و تغییرات خلق و خو را یکی از مشکلات رایج خود بیان 

می کنند.
کاهش سطح حافظه:

کاهش و ضعف حافظه، ناتوانی در تمرکز، صحبت کردن و مشکلات زبانی از 
اختلالات رایج در نتیجه پیشرفت ام اس است که البته خیلی وقت ها می تواند از 

علائم شروع این بیماری باشد.

متخصص طب سنتی؛

ترشی بخوریم یا نخوریم؟

متخصص طب سنتی گفت: افرادی که به طور مداوم ترشی می خورند زودتر 
پیر می شوند. ترشی بدن را لاغر می کند اما این لاغری مناسب نیست؛ چرا که 

عوارضی را به همراه دارد.
رضا ایلخانی، متخصص طب سنتی، در استودیوی شبکه دو سیما در خصوص 
تغذیه سالم از دیدگاه طب سنتی،گفت: افراد باید از خوردن غذاها با طمع غالب 
به صورت مستمر خودداری کنند؛ چرا که این مسئله می تواند عوارض خاصی را 
به همراه داشته باشد. یکی از اصول تغذیه آن است که انسان غذاهایی را با طمع 
غالب استفاده نکنند. به طور کلی استمرار در خوردن غذاها مناسب نیست؛ برای 
مثال خوردن غذاهای تند برای مدت طولانی منجر به لاغری ناسالم، خشکی بدن 

و سودایی شدن بدن می شود. 
وی ادامه داد: افرادی که به طور مداوم ترشی می خورند در سنین کمتری پیر 
می شوند. ترشی نیز بدن را لاغر می کند اما این لاغری نیز مناسب نیست؛ چرا که 
عوارضی را به همراه دارد. برای مثال افرادی که صبح ناشتا سرکه می خورند زخم 
معده می گیرند. ترشی به طور کلی ضدخون است؛ چرا که مزاج سرد و خشک 
دارد؛ در نتیجه افرادی که مزاج سرد دارند یا به تالاسمی مینور مبتلا هستند باید از 

خوردن ترشی خودداری کنند. 
وی افزود: ترشی در سنین بالا ضرر بیشتری دارد و افرادی که سن کمتری دارند 
به نسبت کمتر تحت تاثیر عوارض منفی ترشیجات قرار می گیرند؛ چرا که در 

سنین بالایی بدن انسان به طور طبیعی مزاج سردتری به خود می گیرد. 
ایلخانی گفت: شوری نیز به شدت سودا ساز است؛ افرادی که زیتون شور یا 
خیارشور می خورند باید بدانند که سودای آنها به شدت افزایش پیدا می کند و 
منجر به لاغری ناسالم می شود. از طرف دیگر شیرینی جات نیز معده را ضعیف 
و قوه هاضمه را کم می کنند. افراد نباید غذاهایی با طمع غالب میل کنند؛ چراکه 

هیچ کدام برای طولانی مدت تاثیرات مثبت ندارند.

متخصص زنان و زایمان دانشگاه علوم پزشکی شهیدبهشتی

زنان به این بیماری توجه کنند!

متخصص زنان و زایمان دانشگاه علوم پزشکی شهیدبهشتی با اشاره به عوارض 
انسداد یا بسته شدن و حرکت نامناسب لوله های رحمی، نازایی و حاملگی خارج 

رحم را از جمله پیامدهای این عارضه عنوان کرد.
عوامل زیادی می توانند روی ناباروری تأثیر بگذارند. یکی از این عوامل، بسته 
بودن لوله  رحم است. این مشکل به دلایل مختلفی رخ می دهد. ممکن است این 
سوال برای شما پیش بیاید که چگونه می توان متوجه شد که زنی دچار این مشکل 

شده است. آیا این مشکل را می توان درمان کرد؟ تأثیر آن بر باروری چیست؟ 
لوله های رحمی لوله های عضلانی هستند که با ساختارهای ظریف مو مانند 
پوشیده شده اند. این »موها« به تخمک برای حرکت از تخمدان ها به سمت رحم 
کمک می کنند. همچنین به حرکت اسپرم از رحم نیز کمک می کنند. لوله های 
رحمی یا فالوپ نقش مهمی در لقاح بازی می کنند، زیرا بخشی هستند که اکثر 

تخمک ها در آن بارور می شوند. 
علل بسته بودن لوله رحم-سابقه عفونت لگن-آپاندیس ترکیده-ابتلا به یک 
بیماری مقاربتی مانند سوزاک -اندومتریوز، وضعیتی که باعث می شود پوشش 

داخلی رحم در خارج از رحم رشد کند-سابقه جراحی شکم
مسدود شدن لوله رحم ممکن است باعث شود برخی از زنان علائمی مانند درد 
در لگن یا شکم را تجربه کنند. این درد ممکن است به طور منظم اتفاق بیفتد؛مثلًا 
در حوالی دوره قاعدگی، یا مداوم باشد. گاهی اوقات، انسداد در لوله رحم می تواند 
باعث گیرکردن تخمک بارور شده شود. از این عارضه به عنوان حاملگی خارج از 
رحم یاد می شود. حاملگی خارج از رحم ممکن است همیشه علائمی ایجاد نکند؛ 
با این حال، برخی از زنان ممکن است علائم بارداری مانند درد معده در یک طرف 
بدن یا خونریزی واژینال را تجربه کنند. هر زنی که مشکوک به حاملگی خارج 

رحمی است باید فورا به دنبال مراقبت های پزشکی باشد.
زهرا نائیجی،متخصص زنان و زایمان و عضو هیأت علمی دانشگاه علوم پزشکی 
شهید بهشتی با اشاره به اینکه سیستم تولید مثل زنان از رحم و تخمدان تشکیل 
شده است، اظهار کرد: یکی از قسمت های مهمی که بین تخمدان و رحم ارتباط 

برقرار می کند لوله های رحمی است.
وی افزود: نقش لوله های رحمی این است که تخمک آزاد شده از تخمدان را به 

فضای رحمی و اسپرم منتقل شده از واژن را هم به تخمک برساند.
عضو هیأت علمی دانشگاه علوم پزشکی شهیدبهشتی با بیان اینکه در بسیاری 
از اوقات لقاح داخل لوله های رحم صورت می گیرد، گفت: حرکت صحیح لوله های 
رحمی به سمت فضای داخل رحم و انتقال تخم شکل گرفته باعث می شود بارداری 

اتفاق بیفتد.
نائیجی تاکید کرد: اگر به هر دلیلی در روند کار لوله های رحمی اختلالی ایجاد 
پزشکی  علوم  دانشگاه  زایمان  و  زنان  متخصص  است.  ناموفق  بارداری  شود، 
شهیدبهشتی با اشاره به اینکه گاهی لوله های رحمی دچار عفونت تناسلی نیز 
می شوند، ادامه داد: ورم لوله های رحمی یا هیدروسالپنکس منجر به عارضه هایی 

مثل دردهای مزمن شکمی و نازایی برای بیمار می شود.
زمانی که  افزود:  و  اشاره کرد  لوله های رحمی  نشانه های بسته شدن  به  وی 
لوله های رحمی بسته باشند، نشانه های این عارضه در زنان مختلف نیز متفاوت 

است، از دردهای شکمی تا نازایی و یا بارداری خارج از رحم بروز می کند.
وی درباره دلایل بسته شدن لوله های رحمی نیز، گفت: عفونت ها، مهم ترین 
علت بسته شدن لوله های رحمی هستند اما جراحی هایی که در شکم انجام 

می شود نیز می توانند چسبندگی ایجاد کرده و باعث این عارضه شوند.
عضو هیأت علمی دانشگاه با اشاره به اینکه ممکن است هر جراحی عارضه 
چسبندگی و یا بسته شدن لوله های رحمی را به دنبال داشته باشد، عنوان کرد: این 

عارضه می تواند به دنبال یک عمل سزارین تا جراحی ساده آپاندیس ایجاد شود.
متخصص زنان و زایمان دانشگاه درباره درمان بسته بودن لوله های رحم، عنوان 
انواع  با  تکلیف روشن است،  باشد،  لوله ها عفونت  بسته شدن  اگر علت  کرد: 
روش های دارویی و مصرف آنتی بیوتیک ها با تجویز پزشک متخصص این عارضه 
برطرف خواهد شد. وی با تاکید بر اینکه زمانی که تنها یک لوله  بسته باشد، امکان 
بارداری وجود دارد، ادامه داد: زمانی که هر دو لوله رحمی بسته باشد، درمان 

توسط روش های هیستروسکوپی یا کمک باروری مثل IVF انجام می شود.
به گفته نائیجی حفظ بهداشت در زنان با هدف پیشگیری از عفونت های تناسلی 

از مهم ترین روش ها برای پیشگیری از اختلال در عملکرد لوله های رحمی است.
این عضو هیأت علمی دانشگاه تاکید کرد: جراحی های بی مورد و عمل های 
سزارینی که بدون دلیل جایگزین زایمان طبیعی می شود، از مهم ترین عوامل 
چسبندگی و انسداد لوله های رحمی است. وی به افرادی که جراحی های لگنی 
کرده اند و در پی آن عفونت  داشته اند، توصیه کرد: در صورت تاخیر در سیکل 
قاعدگی حتما تست  بارداری را انجام دهند؛ چون بارداری خارج رحم مهمترین 

عارضه آسیب به لوله های رحم است.

متخصص قلب و عروق با اشاره به درد در دست چپ، 
قفسه  پشت  و  چپ  دست  در  که  دردی  گفت:معمولا 
سینه اتفاق می افتد همراه با علائم دیگری مانند تهوع، 
استفراغ، سرگیجه، افت فشار خون و گاهی ضعف است 

که این علائم می تواند نشانه بیماری قلبی باشد.
عضو  و  عروق  و  قلب  متخصص  ملکی،  مجید   
فرهنگستان علوم پزشکی با اشاره به درد در ناحیه دست 

چپ و احتمال بروز بیماری قلبی، بیان داشت: درد در 
دست چپ علل مختلفی دارد و به تنهایی نشانه بیماری 

قلبی نیست.
از اختلالات  ناشی  تمام عوارضی که  داد:  ادامه  وی 
ممکن  است  گردن  مهره های  و  استخوانی  عضلانی، 

است درد در دست چپ ایجاد کند.
این متخصص قلب و عروق خاطرنشان کرد: معمولا 

اتفاق  سینه  قفسه  پشت  و  چپ  دست  در  که  دردی 
می افتد همراه با علائم دیگری مانند تهوع، استفراغ، 
به  است؛  ضعف  گاهی  و  خون  فشار  افت  سرگیجه، 

خصوص دردهایی که هنگام فعالیت اتفاق می افتد.
ملکی خاطرنشان کرد: مثلا وقتی فرد از پله یا سربالایی 
بالا می رود یا عصبانی می شود این درد ایجاد می شود که 
نشانه بیماری قلبی است، اما اینکه درد در دست چپ 

هنگام استراحت و همیشگی است، ممکن است معمولا 
از اختلالات عضلانی ، استخوانی یا آرتروز گردن باشد.

وی متذکر شد: درد دست چپ با علائم دیگری که 
قفسه  درد  خصوص  به  می افتد؛  اتفاق  فعالیت  حین 
سینه، درد زیر فک و پشت کتف انتشار پیدا می کند که در 
چنین حالاتی احتمال اینکه زمینه بیماری قلبی داشته 

باشد بیشتر است.

متخصص قلب و عروق؛

نشانه های حمله قلبی را بشناسید
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مدیرکل تبلیغات اسلامی استان قم:

محتوای منبر باید متحول شود
مدیرکل تبلیغات اسلامی استان قم وظایف خطبا را در جهاد تبیین مهم دانست 
و گفت: ما احتیاج داریم که محتوای منبر متحول شود و این تحول باید بر پایه اقامه 

عدل و در چارچوب طرح رهبر انقلاب باشد.
حجت الاسلام والمسلمین مرتضی شعبان زاده در جلسه ای با خطبای هیئت های 
مذهبی استان قم با اشاره به وضعیت مساجد و هیئت های کشور، اظهار داشت: 
ما در درون هیئت چالش هایی داریم؛ چالش زندگی با مخاطب، فقدان مخاطب، 
تفاوت افق بیانات واعظ با افق نیاز مخاطب و عدم هماهنگی عناصر در هیئت، از 

جمله این چالش هاست.
وی با تأکید بر اینکه هیئت ها باید نسبت خود را با ولی جامعه مشخص کنند، گفت: 
حرف هایی که در هیئت گفته می شود و اولویت هایی که مطرح است، به چه میزان با 

افق نگاه رهبر انقلاب هماهنگ است؟!
مدیرکل تبلیغات اسلامی استان قم با اشاره به فرمایشی از رهبر معظم انقلاب، بیان 
داشت: ایشان فرمودند اسلام با فرض اینکه دین در موضع حاکمیت نیست، اسلام 
با علم کلام گسترش پیدا می کند اما وقتی در آن موضع قرار گرفت، با اقامه عدل، 

گسترش پیدا می کند.
حجت الاسلام شعبان زاده افزود: علم کلام در بینش انسان بسیار نقش دارد اما 
کسی که از دین فاصله می گیرد علم کلام نمی داند یا نابرابری ها موجب ایجاد این 
شکاف شده است؟! ما در حوزه محتوا بر پایه این راهبرد، احتیاج به یک تحول داریم.
وی فرآیند اقامه عدل در جامعه را منوط به تحقق نظریه نظام اسلامی رهبر انقلاب 
دانست و گفت: رهبری می فرماید از طریق پنج گام اهداف اسلام محقق می شود و 

در حال حاضر در مرحله شکل گیری دولت و جامعه اسلامی هستیم.
نقش حلقه های میانی در تشکیل دولت اسلامی و حل مشکلات

مدیرکل تبلیغات اسلامی استان قم با تشریح طرح رهبری برای تحقق دولت و 
جامعه اسلامی در این مقطع، گفت: ایشان در گام دوم انقلاب اسلامی می خواهند 
با قیام جوانان، متشکل سازی آنها، جریان سازی این تشکل ها، حرکت در جایگاه 

حلقه های میانی و کنش گری با ساختار قرارگاهی، این کار را پیش ببرند.
حجت الاسلام شعبان زاده افزود: هر مجموعه ای که رهبر، طرح، تشکیلات، نیروی 
انسانی برای اداره تشکیلات و مخاطب مردمی دارد، در جامعه جریان ساز خواهد 

بود.
جریان  کشور  در  توانستید  اگر  فرمودند  انقلاب  معظم  رهبر  شد:  یادآور  وی 
حلقه های میانی را شکل بدهید، آنگاه زمینه برای روی کار آمدن دولت اسلامی و 

حزب الهی فراهم خواهد شد که این علاج حل مشکلات است.
مدیرکل تبلیغات اسلامی استان قم با توجه به اینکه نرم افزار قیام در انسان ها چطور 
شکل می گیرد، گفت: اگر با پاسخ به شبهات و ایجاد آمادگی روحی، مخاطب خود را 
آماده عمل به وظیفه کردیم، حال باید دید که توانسته ایم آنها را متشکل و جریان ساز 
کنیم؛ آیا آنها خود را حلقه میانی بین مردم و حاکمیت می دانند و یا صرفاً نق می زنند 

و منتظر حل مشکلات توسط دیگری هستند؟!
حجت الاسلام شعبان زاده به کارکردهای حلقه های میانی بر اساس افق نگاه رهبر 
انقلاب پرداخت و اظهار داشت: جریان حلقه های میانی ظرفیت حاکمیت را به مردم 

منتقل می کند و کمک می کند از میان مردم و برای مردم، مشکلات را حل شود.
وی تصریح کرد: مأموریت حلقه های میانی این است که کشور را به پیشرفت همه 
جانبه برساند؛ پس موضوع کار آنها به وسعت الگوی اسلامی-ایرانی پیشرفت است 

که این مهم، مقدمه تمدن سازی است.
محتوای منبر و هیئت باید بر پایه اقامه عدل متحول شود

مدیرکل تبلیغات اسلامی استان قم وظایف هیئت ها و خطبا را در این عرصه مورد 
توجه قرار داد و گفت: ما احتیاج داریم که محتوای منبر متحول شود؛ این تحول باید 

بر پایه اقامه عدل و در چارچوب طرح رهبر انقلاب باشد.
حجت الاسلام شعبان زاده متغیرهای و اقتصادی را موجب بی اثر شدن منبر دانست 
و اظهار داشت: رهبر معظم انقلاب فرمودند که علاج مشکلات، روی کار آمدن 
دولتی است که بر پایه ارزش ها حکمرانی می کند و راه شکل گیری آن، حلقه های 
میانی است تا صدای ولی جامعه به مردم برسد و اولویت های خود را با او تنظیم کنند.
وی با تأکید بر اینکه حاکمیت به تنهایی قدرت ایجاد اصلاحات عمومی را ندارد، 
گفت: به فرموده رهبر انقلاب هر جا مردم در صحنه بودند ما پیروز شدیم و هر جا 
نبودند شکست خوردیم. چه کسی باید مردم را به صحنه بیاورد؟! امت وسط چه 

کسانی هستند؟!
هیئت، کانون جهاد تبیین است

مدیرکل تبلیغات اسلامی استان قم، هیئت را کانون جهاد تبیین و پیشران آن را 
واعظ هیئت دانست و گفت: آیا تبیین هیئت های ما بر مدار طرح رهبری صورت 
می گیرد یا هنوز اسلامی فردی را توسعه می دهیم؟! ما هنوز در فضای علم کلام 
هستیم. تجلی علم کلام از طریق اقامه عدل و با استفاده از نظامات محقق می شود.
حجت الاسلام شعبان زاده به حوادثی که در سال گذشته رخ داد اشاره کرد و گفت: 
آنها افکار عمومی را قبضه و مدیریت و مهندسی بین المللی کردند؛ 50 هزار نفر را در 
برلین گرد هم جمع کردند و هزینه ایاب و ذهاب و اسکان آنها را نیز پرداخت کردند 

تا روایت سازی کنند.
دشمن در جنگ اراده ها به دنبال خسته کردن مردم است 

مدیرکل تبلیغات اسلامی استان قم مرزبندی جدی با جریان کفر و نفاق را رسالت 
اصلی هیئت ها عنوان کرد و گفت: صحبت کردن از خواب و خیال و اسلام فردی در 

هیئت تراز جایگاهی ندارد.
حجت الاسلام شعبان زاده، طرح رهبر معظم انقلاب در مقابل جنگ روایت ها 
را نهضت فراگیر جهاد تبیین دانست و اظهار داشت: آیا ما در برابر روایات جعلی 

دشمن، روایت می کنیم تا بتوانیم بگوییم در عرصه این جهاد وارد شده ایم؟!
وی با بیان اینکه دشمن در جنگ اراده ها به دنبال خسته کردن مردم است، گفت: 
طرح رهبری در این عرصه اصلاح سبک زندگی اسلامی با اکسیر مبارزه، مقاومت، 
شهادت است؛ ایشان می خواهند که ما بر روی تفسیر امر اهل بیت )ع( در سیره 

شهدا کار کنیم.
زیست  و  اسلامی  کارآمد  الگوی  معرفی  قم  استان  اسلامی  تبلیغات  مدیرکل 
مجاهدانه را در مسیر مبارزه با دشمن و تقویت اراده ها لازم دانست و اظهار داشت: 
رهبر انقلاب می فرمایند اگر روحیه مقاومت در یک امت و نسلی به وجود آید، دیگر 

کار تمام است و به نتیجه مطلوب خواهند رسید.
حجت الاسلام شعبان زاده جنگ ناامیدسازی دشمن را حربه ای برای خالی کردن 
صحنه از سوی مردم عنوان کرد و گفت: کسی که ناامید می شود تسلیم شده و از 
حرکت باز می ایستد. در این عرصه ما باید از طریق احیا شبکه امامت با محوریت 
مسجد جامعه پرداز، به دنبال بسیج اداره ها باشیم؛ این معماری جدید فرهنگی است 

که کشور ما امروز به آن نیاز دارد.
انجام می شود، فشار  فرهنگی  برش  با  که  این سه جنگی  کنار  در  افزود:  وی 
اقتصادی، فشار دیپلماسی و فشار امنیتی، این جنگ را به یک جنگ ترکیبی تبدیل 

کرده است.
امری  را  تبلیغات اسلامی استان قم کار فرهنگی در چنین شرایطی  مدیرکل 
سخت توصیف کرد و گفت: گاهی روحانیت و مبلغین مردم را قانع می کنند اما فشار 
اقتصادی اجازه همراهی را نمی دهد. در عصر آخر الزمان دشمن با تمام جنودش به 

صحنه آمده و اهل ایمان نیز با تمام توانش باید به میدان بیاید.
حجت الاسلام شعبان زاده در ارائه تعریف از هیئت تراز، اظهار داشت: هیئتی که در 
مدار طرح رهبری حرکت کند، هیئت تراز است. باید مشکلات بشود موضوع کار ما و 

نقش آفرینی در جایگاه حلقه های میانی میدان سازندگی ما بشود.
وی عمل به وظیفه طبق مسیری که رهبری ترسیم می کند را موجب تربیت امت 

دانست و تأکید کرد: باید بر اساس این طرح رهبری، سلوک ملی شکل بگیرد.
مسجد و هیئت؛ قدرتمندترین نهاد اجتماعی کشور

مدیرکل تبلیغات اسلامی استان قم با وجود هجمه همه جانبه دشمن، مسجد و 
هیئت را همچنان قدرت مندترین نهاد اجتماعی کشور عنوان کرد.

گفتمان  از  اجتماعی  حرکت  هر  اینکه  به  اشاره  با  شعبان زاده  الاسلام  حجت 
تبعیت می کند و هر حرکت اصلاحی نیاز به شکل گیری باور عمومی دارد، گفت: 
باید تصمیم بگیریم که به مسئله مشترک برسیم تا همگی به آن بپردازیم و بر اساس 

اولویت های رهبری به گفتمان مشترک دست پیدا کنیم.
وی نفرت پراکنی و تمرکز بر زخم ها را استراتژی همیشگی دشمن برشمرد و تصریح 
کرد: می خواهند کسانی را که با شعار، عنوان و تابلوی انقلابی روی کار آمده اند 
ناکارآمد جلوه دهند. می خواهند در جامعه دوقطبی سازی کنند و به بهانه های 
مختلف گروه های اجتماعی را در مقابل هم قرار دهد؛ نقطه مقابل این حربه دشمن، 

نشر خوبی هاست.
مدیرکل تبلیغات اسلامی استان قم امر به معروف را مصداق نشر خوبی ها خواند 
و گفت: در این زمینه باید خوبی ها را شناسایی، بیان و روایت کنیم و از عاملان نشر 

خوبی ها تقدیر به عمل آوریم.

الهی دامادیت را یا عروس شدنت را ببینم! این دعای پدر و مادر بزرگها برای 
ازدواج کردن،  که  و پسری  بوده است.همان جوانان دختر  نوه های خودشان 
تشکیل زندگی مشترک و در نهایت فرزند دارشدن آرزوی تک تک آنهاست.به 
قول معروف ازدواج شتری است که در خانه هرکسی می نشیند!اما این روزها 
به اصطلاح منتظر بودن آمدن این شتر خوشبختی برای بسیاری یک آرزو شده 
است. وجود مشکلات اقتصادی در جامعه یکی از مهمترین علل و موانع در 

تشکیل زندگی مشترک و در ادامه آن تمایل به فرزند آوری است.
در واکاوی علل کم رغبتی بسیاری از خانواده ها به فرزند آوری موضوع مشکلات 
اقتصادی و کم توانی زوج ها در تامین هزینه ها زندگی صحبت زیادی شده است. 
وقتی با زوج هایی که ازدواج کرده اند هم صحبت می شوید بسیاری از انها 
مشکلات اقتصادی را عامل اصلی کم رغبتی و میل به فرزند آوری عنوان می کنند 
و برخی نیز فرزند آوری را به سالهای بعدی زندگی مشترک حواله می دهند و معتقد 

هستند حالا چند سالی دو نفری زندگی کنیم و بعد فرزند می اوریم.
از سوی دیگر، شاهد بالا رفتن سن ازدواج در جامعه ایران شده ایم و هر روز نیز 
این وضعیت حادتر می شود. اگر موضوع فرزند آوری را از جهت علمی و پزشکی 
بررسی کنیم سن باروری دوران طلایی به خصوص برای زنان دارد و هرچه سن 
تشکیل زندگی مشترک بالاتر می رود و به سن زوجین اضافه تر می شود درصد 

باردارشدن و قدرت باروری در مرد و زن با کاهش روبرو می شود.
این وضعیت را باید در کنار وجود بیش از 8 میلیون زوج نابارو قرار دهیم که 
در کشور وجود دارند و باید برای فرزند آوری به روش های غیر معمول باروری 
متوسل شوند.هزینه های درمان ناباروی نیز قابل توجه است؛ البته دولت در این 
خصوص دست به کار شده و به طور میانگین 80 درصد هزینه درمان ناباروری 
تحت پوشش بیمه ای قرار گرفته است. از نظر علمی و روان شناسی نیز فرزند آوری 
باعث سلامت بیشتر والدین می شود و آرامش روحی و ورانی پدران و مادران بیشتر 
شده و انگیزه و میل و رغبت و امیدواری به گذران زندگی در زوجین دارای فرزند 
بیشتر می شود. دوره سالمندی که دوران رخوت سستی والدین است و نیاز به 
مراقبت انها بیشتر برجسته می شود با داشتن فرزندان بیشتر رنگ و بوی بهتری 
به خود می گیرد و آرامش بیشتری به دنبال خواهد داشت؛ چرا که والدین پناهگاه 
مطمئنی برای خود یعنی فرزندان را احساس می کنند. مع الوصف با توجه به 
چنین شرایطی جامعه ایران روبه سالمند شدن حرکت می کند و آهنگ دل انگیز 
جوانی جمعیت تغییر صدا داده و نگرانی در خصوص پیر و فرتوت شدن جمعیت 
ایران روز به روز بیشتر شده است.البته در کنار عامل اقتصادی در تمایل خانواده 
ها به فرزند آوری وجود فرهنگ به جا مانده از سالهای دهه 60 و 70 با عنوان فرزند 
کمتر زندگی بهتر که به غلط در جامعه طنین انداز شد٬ هنوز در ذهن بسیاری 

حتی جوانان دهه 70 و 80 طنین و انعکاس دارد.
این شرایط در حالی است که بنا به گفته حسین فرشیدی،معاون بهداشت وزیر 
بهداشت سالمندی در 10 ساله گذشته افزایش داشته و جمعیت جوان کشور 
در حال کاهش یافتن است. معاون بهداشت وزیر بهداشت متذکر شد:در سال 
1400 قانونی جوانی جمعیت اعلام شد که بیش از 60 درصد آن مربوط به وزارت 
بهداشت است.البته قطعا از اجرای این قانون راضی نیستیم. سالمندی در 10 

ساله گذشته افزایش داشته و جمعیت جوان کشور در حال کاهش یافتن است
هماهنگی بین دستگاهها وجود ندارد

فرشیدی با تاکید بر اینکه کارهای زیادی در حوزه جمعیت و قانون مرتبط 
با آن باید انجام شود،بیان داشت:کارهای فرهنگی زیادی باید صورت گیرد اما 

هماهنگی بین دستگاهها وجود ندارد.
هنوز نتیجه خوبی از قانون جوانی جمعیت نگرفتیم

گفت:تمام  و  داد  خبر  کشور  در  جمعیت  قرارگاه   17 تشکیل  از  فرشیدی 
شهرداران و فرمانداران درگیر موضوع جمعیت شده اند اما نتیجه مطلوب هنوز به 
دست نیامده است. معاون بهداشت وزیر بهداشت تاکید کرد:مدیری که اعتقاد به 
جوانی جمعیت ندارد، نباید بر مسند کار باشد. وی با بیان اینکه در حوزه جوانی 
جمعیت، موسسه دولتی و خصوصی نداریم،ابراز کرد:نخبگان کشور باید پای کار 

بیایند و سمن ها نیز مشارکت داشته باشند.
برخی از مادر بودن فراری هستند

همچنین معاون بهداشت وزیر بهداشت معتقد است: برخی از مادر بودن فراری 
هستند؛ ضمن اینکه هنوز ریالی از بودجه تخصیصی قانون جوانی جمعیت به 

وزارت بهداشت پرداخت نشده است.
مقام معظم رهبری در مردادماه سال ۹0 طی سخنانی رسمی و علنی به موضوع 
»جمعیت« و لزوم مقابله با سیاست های "تحدید نسل" اشاره و تاکید کردند که 
»هر اقدام و تدبیری برای کم کردن جمعیت باید پس از 150 میلیون نفر صورت 

بگیرد.«

ایشان همچنین در دیدار با نمایندگان مجلس شورای اسلامی درباره مسأله 
»ازدواج جوانان و راه های تسهیل آن« و مسأله »فرزندآوری و جلوگیری از حرکت 

کشور به سمت پیری جمعیت« تذکر دادند.
جوانی جمعیت از مهم ترین مسائل روز کشور است

با اشاره به اینکه  بهرام عین اللهی، وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی 
مقوله جوانی جمعیت از مهم ترین مسائل امروز کشور است، اظهار کرد: دغدغه 
از  حاضر،  حال  در  باروری  نرخ  کاهش  و  آینده  در  کشور  جمعیت  سالمندی 
مهم ترین مسائل نظام سلامت و کشور است و امیدواریم مسؤولان مختلف با تبیین 

و آگاهی بخشی در تحقق سیاست های حوزه جمعیت نقشی مؤثر ایفا کنند.
با راه اندازی قرارگاه جوانی جمعیت همه تلاش  افزود: وزارت بهداشت  وی 
خود را برای پیشگیری از معضل بزرگ سالخوردگی کشور به کار بسته و در این 
راه به کمک تمام بخش ها به ویژه بخش های فرهنگی نیاز دارد؛ زیرا تشویق به 
فرزندآوری نیازمند پیوست فرهنگی است. جمهوری اسلامی ایران به اذعان 
سازمان بهداشت جهانی و کارشناسان سلامت، اکنون در تمام شاخص های 

سلامت در منطقه، پیشرو و دارای رتبه های نخست است.
و  فاروجی، سرپرست مرکز جوانی جمعیت، سلامت خانواده  صابر جباری 
مدارس وزارت بهداشت در گفت وگویی در پاسخ به این پرسش که »اغلب مردم 
علت عدم تمایل به فرزند آوری را مشکلات اقتصادی عنوان می کنند؛ آیا پژوهشی 
صورت گرفته که مهمترین موضعی که مردم در عدم تمایل به فرزند آوری مطرح 
می کنند، چیست؟«، گفت: مرکز پژوهش های مجلس پژوهشی را انجام داده 
است. وی ادامه داد: موانع فرزند آوری در همه استانها یکی نیست. چهار محور 
در حوزه جمعیت داریم؛ یکی سیاستگذاری است که انجام و ابلاغ شده است. 
دیگری حوزه سلامت است که ما باید بتوانیم اثرات روان شناختی و القائاتی 
که منجر به ترس مادر از بارداری و زایمان طبیعی می شود را تهیه کنیم و دیگر، 
این  بارداری است که دستورالعمل ها در  اقتصادی سربار در دوره  هزینه های 
خصوص را بازنگری می کنیم.  سرپرست مرکز جوانی جمعیت، سلامت خانواده و 
مدارس وزارت بهداشت افزود: بخشی نیز مربوط به شورای عالی بیمه است که با 
دستور وزیر بهداشت، برخی اقلام دارویی که به عنوان مکمل شناخته می شوند 
و در دوران بارداری تجویز می شد، تحت پوشش بیمه قرار گرفت. جباری تصریح 
کرد: محور دیگر، محور فرهنگ سازی و تربیتی است تا نگاه ما نسبت به سبک 
زندگی و هزینه ای که در خانواده داریم و تبعات بی فرزندی و تک فرزندی  و اینکه 

فرد در دوره سالمند نیازمند نگهداری و توجه است،در نظر گرفته شود. 
وی با بیان اینکه محور دیگر در خصوص فرزند آوری،بحث اقتصادی است، ابراز 
کرد: چون متاسفانه ثبات اقتصادی در کشور متزلزل است، حتما اقتصاد نیز در 
خصوص فرزند آوری اثر دارد؛ این موضوع در قانون خوب دیده شده و مشوق هایی 
همچون اختصاص زمین، مسکن، تسهیلات ازدواج و فرزند آوری و سهام برای 

متولدین در نظر گرفته شده است.
ترس والدین از آینده فرزندان جدی است

سرپرست مرکز جوانی جمعیت، سلامت خانواده و مدارس وزارت بهداشت 
خاطرنشان کرد: یکی از چالش هایی که در پژوهش صورت گرفته وجود دارد، 

ترس والدین از آینده فرزندشان است.
وی افزود: وزارت اقتصاد این کار را در حال انجام دادن است و اگر تسریع شود، 
وقتی والدین فرزند می آورند سهام یک تا 1.5 میلیون تومانی برای فرزند پس 
انداز می شود و فرزند خانواده در سن 24 سالگی سرمایه ای دارد که می تواند 
از آن استفاده کند. جباری متذکر شد:اگر این موضوعات عملیاتی شود، مانع 

اقتصادی در خصوص عدم تمایل به فرزند آوری برداشته می شود. 
کننده  امیدوار  استانها  کدام  در  آوری  فرزند  »وضعیت  اینکه  درباره  وی 
است؟«،ابراز کرد: سالمند ترین استانها گیلان، البرز، مازندران و جوان ترین 

استانها نیز سیستان و بلوچستان، خوزستان و هرمزگان است.
سرپرست مرکز جوانی جمعیت، سلامت خانواده و مدارس وزارت بهداشت 
درباره سن فرزند دار شدن، یادآور شد: اولین فرزند در زنان در سن 27.3 و در 
پدران 32 سال است. سن ازدواج برای دختران 23.5 و پسران 27.5 تا 28 سال 
است. جباری اضافه کرد: میزان موالید در سال 1401 یک میلیون و 752 هزار و 

۹0 مورد بوده است که3.7 درصد نسبت به سال 1400 کاهش داشته است.
تشکیل خانواده و به دنبال آن فرزند دار شدن موضوع بسیار ارزشمند و مورد 
تاکید دین مبین اسلام بوده است و همگان بر این موضوع و تحقق ان برای هر 
دختر و پسر جوانی تاکید دارند اما مسؤولان و متولیان نیز وظیفه دارند شرایط 
ازدواج و فرزند آوری رابرای زوجین فراهم کرده و دغدغه های اقتصادی انها را به 
نحو مطلوب رفع کنند تا هر روز شاهد فزونی گرفتن امار ازدواج و فرزند آوری باشیم 

و سرعت قطار پرشتاب سالمندی جامعه ایرانی را کند کنیم.

حجت الاسلام والمسلمین رفیعی  خبرداد:

برگزاری همایش جعفر ابن ابی طالب 
اسفندماه به میزبانی قم

رییس همایش بین المللی جعفر بن ابی طالب گفت : پیش نشست این همایش 
در سالروز شهادت جعفر بن ابی طالب )آبان ماه( برگزار می شود و همایش اصلی در 
پنجشنبه 10 اسفند 1402 با سخنرانی آیت الله اعرافی و یکی از مراجع عظام تقلید در 

تالار قدس مجتمع امام خمینی )ره( برگزار می شود.
حجت الاسلام والمسلمین رفیعی در نشست خبری همایش بین المللی حضرت جعفر 
بن ابی طالب که 16 خرداد در سالن اجتماعات مجتمع امام خمینی )ره( برگزار شد، 
با بیان اینکه یکی از رسالت های مجتمع تاریخ معرفی شخصیت های تأثیرگذار در تاریخ 
اسلام و تشیع است، عنوان کرد: دفاع از ولایت و ماندن در مسیر ولایت و غربت تاریخی 
از معیارهای ما در برگزاری همایش معرفی شخصیت های تأثیرگذار است و در این راستا 

همایش حضرت خدیجه )س( و حضرت حمزه برگزار شده است.
وی اضافه کرد: در رابطه با این شخصیت ها کتاب ها و مقالاتی وجود دارد اما هدف ما 

از برگزاری مطرح کردن شخصیت ها در صداوسیما و رسانه ها است.
وی ادامه داد: در این همایش 20 مرکز مانند دانشگاه هنر تهران، مرکز مدیریت حوزه 
علمیه، پژوهشکده حوزه و دانشگاه و... همکاری دارند. رییس همایش بین المللی 
جعفر بن ابی طالب اظهار کرد: پیش نشست این همایش در سالروز شهادت جعفر بن 
ابی طالب )آبان ماه( برگزار می شود و همایش اصلی در پنجشنبه 10 اسفند 1402 
با سخنرانی آیت الله اعرافی و یکی از مراجع عظام تقلید در تالار قدس مجتمع امام 
خمینی )ره( برگزار می شود. وی افزود: همایش جعفر بن ابی طالب در ۹ محور زیست 
نامه، قرآن و حدیث، تاریخ، منابع شیعه و اهل سنت، دیدگاه ها درباره جعفر بن ابی 
طالب، نماز جعفر طیار، اماکن مرتبط با جعفر بن ابی طالب، جعفریان در تاریخ و جعفر 

در ادبیات، هنر و رسانه پذیرای مقالات محققین است.
رفیعی بیان کرد: از محققین متعددی برای شرکت در همایش دعوت شده است و 
مقالاتی که بعد از بررسی پذیرفته شوند از امتیاز ISC و سیویلیکا نیز بهره مند می شوند.
وی ادامه داد: رهبر انقلاب اسلامی تاکید کردند که داستان حضرت حمزه به فیلم 
تبدیل شود و در این راستا با مسوولان وقت صداوسیما نیز رایزنی هایی صورت گرفت 
اما با تغییر مسوولان صداوسیما این کار ناتمام ماند و ارتباطات با مسوولان فعلی صدا 
دبیر همایش  بسیار دشوار است. حجت الاسلام والمسلمین عبدالمحمدی،  سیما 
بین المللی جعفر بن ابی طالب، نیز در این نشست عنوان کرد: در این همایش ها به 

دنبال شناساندن شخصیت هایی هستیم که در غربت هستند.
وی با بیان اینکه جعفر بن ابی طالب از یک خاندان بزرگ هستند که در معرفی و 
گسترش اسلام نقش برجسته ای داشتند، گفت: جعفر بن ابی طالب جز اولین نفراتی 

است که ایمان آورد و پای ایمانشان ایستاد و از هجرت و جهاد کوتاهی نکرد.
وی با اشاره به اینکه جعفر بن ابی طالب از شخصیت های ولایت مدار هستند و در 
حبشه به عنوان کارگزار پیامبر اسلام )ص( نقش آفرینی کردند، اضافه کرد: با معرفی 

جعفر بن ابی طالب، شاخصه های کارگزاران پیامبر را می توان شناخت.
دبیر همایش بین المللی جعفر بن ابی طالب یادآور شد: یکی دیگر از اهداف این 
همایش ها معرفی قهرمانانی است که در تاریخ نقش آفرین بودند و می توانند برای 

جوانان الگو باشند.

رئیس دانشگاه صنعتی استان قم خبرداد:

برگزاری کرسی های آزاداندیشی
 »عفاف و حجاب«

رئیس دانشگاه صنعتی استان قم از برگزاری برنامه های متنوع فرهنگی مرتبط با حوزه 
حجاب و عفاف از جمله کرسی های آزاداندیشی در این دانشگاه خبر داد. 

با تشریح  با خبرنگاران  جلال رضایی نور رئیس دانشگاه صنعتی قم در گفت وگو 
وضعیت اشتغال فارغ التحصیلان این دانشگاه، اظهار کرد: با فعالیت 8 شهرک صنعتی 
و 4 ناحیه صنعتی در استان قم، این شهر به عنوان یکی از قطب های صنعتی کشور 
مطرح شده است. دانشگاه صنعتی قم با اجرای طرح های ابتکاری از جمله همیار 

صنعت توانسته است به رشد و توسعه صنعت استان کمک های شایانی داشته باشد.
وی افزود: کسب رتبه های دوم و نهم در اشتغال فارغ التحصیلان مقاطع کارشناسی و 
کارشناسی ارشد در سال 1400 و رتبه اول اشتغال فارغ التحصیلان مقطع کارشناسی 
در سال 13۹۹ در بین دانشگاه های کشور بر اساس پایش صورت گرفته توسط معاونت 
پژوهشی وزارت علوم نشانگر همکاری نزدیک دانشگاه صنعتی قم با صنعت استان و 
کشور است. رضایی نور افزود: نظر به اینکه شهرمقدس قم به عنوان پایتخت جهان 
تشیع در سطح دنیا شناخته می شود، دانشجویان این خطه مقدس نیز باید از لحاظ 
دینی و فرهنگی ممتاز و سرآمد باشند. تمام تلاش مسئولین دانشگاه صنعتی قم این 
است که با اجرای برنامه های هدفمند فرهنگی و تربیتی متخصصین متعهد و متدینی را 

پرورش دهد تا دانشگاهی در تراز انقلاب اسلامی باشد.
مدیریتی  چرخه  اساس  بر  دانشگاه  فرهنگی  مهندسی  راستا  این  در  افزود:  وی 
دمینگ یا چرخه بهبود مستمر که شامل چهار مرحله برنامه ریزی، اجرا، پایش و اقدام 
اصلاحی است، دنبال می شود. یعنی ابتدا با برگزاری مستمر جلسات شورای فرهنگی، 
برنامه ریزی های لازم جهت انجام فعالیت های فرهنگی صورت می گیرد. سپس با 
و فرهنگی،  و کانون های سیاسی  با تشکل ها  تعامل بخش های مختلف دانشگاه 
برنامه ریزی های صورت گرفته به مرحله اجرا در می آیند. پس از اجرای برنامه ها، در 
جلسات شورای فرهنگی کیفیت اجرا مورد آسیب شناسی و پایش قرار می گیرد. سپس 
اقدامات اصلاحی لازم در برنامه ریزی و اجرای اقدامات فرهنگی جاری و آتی انجام 
می شود. رئیس دانشگاه صنعتی قم گفت: یکی از ویژگی های بسیار شاخص دانشگاه 
صنعتی قم تعامل کم نظیر واحدهای مختلف دانشگاه و ارتباط صمیمی اساتید، 
کارکنان و دانشجویان با یکدیگر است که این همدلی در اجرای اثربخش برنامه ها به ویژه 
برنامه های فرهنگی بسیار مؤثر است. رضایی نور گفت: برنامه های فرهنگی دانشگاه 
صنعتی قم به ویژه در حوزه عفاف و حجاب شامل کرسی های آزاد اندیشی، همایش 
ها و نشست ها، نمایشگاه ها و جشن ازدواج  دانشجویی و برنامه های ابتکاری است. در 
طرح های ابتکاری، طرح حیا بسیار موثر است که می تواند الگویی برای سایردانشگاه ها 
نیز باشد. در این طرح طی اقدامی هماهنگ، واحدهای حراست، دفتر نهاد نمایندگی 
مقام معظم رهبری، مدیریت فرهنگی و مرکز مشاوره دانشگاه با ایجاد ارتباطی صمیمی، 

دانشجویان را به رعایت عفاف و حجاب ترغیب می کنند.
وی افزود: یکی دیگر از برنامه های ابتکاری دانشگاه صنعتی قم، برگزاری موکب 
المعصومه الکریمه دانشگاه صنعتی قم است که با همدلی و همکاری مسئولین و 
دانشجویان در سال اول در حرم مطهر حضرت معصومه)س(، و در سال های بعدی در 
صحن دانشگاه و سپس در کربلای معلی برپا شد. برپایی این موکب ها با هدف تقویت 
باورهای مذهبی نسل جوان، تاثیرات قابل ملاحظه ای در رعایت عفاف و حجاب توسط 

دانشجویان عزیز داشته است.

دبیر ستاد همکاری های حوزه و آموزش و پرورش خبرداد:

ابلاغ مصوبه خدمت وظیفه روحانیون
 در آموزش و پرورش

دبیر ستاد همکاری های حوزه و آموزش و پرورش از ابلاغ مصوبه فرماندهی کل قوا 
مبنی بر خدمت وظیفه روحانیون در امور علمی، فرهنگی و تبلیغی در آموزش و پرورش 

خبر داد. 
حمید نیکزاد،  روز سه شنبه 16 خرداد در گفت وگو با اصحاب رسانه، با اعلام این 
خبر تصریح کرد: پیرو اجرای مصوبه فرماندهی معظم کل قوا مبنی بر تسرّی مقررات 
خدمت وظیفه روحانیون در امور علمی، فرهنگی و تبلیغی  در وزارت آموزش و پرورش، 
پرورش  و  آموزش  کل  ادارات  به  پرورش  و  آموزش  وزارت  سوی  از  مهم  این  ابلاغیه 
استان های کشور ابلاغ شد. وی افزود: این اقدام همانند سنوات گذشته می باشد که 
جمعی از روحانیون، دوران خدمت وظیفه خود را در فعالیت های آموزشی، پرورشی و 
امور فرهنگی در آموزش و پرورش به انجام برسانند. بر این اساس سهمیه هر استان 
برای جذب و سازماندهی روحانیون وظیفه در سال تحصیلی 1403- 1402 به پیوست 
نامه ابلاغی ارسال شده است. وی با اشاره به شرایط فردی طلاب وظیفه اظهارکرد: 
دارا بودن کد فعال در مرکز مدیریت حوزه های علمیه، برخورداری از توانایی جسمی 
لازم برای انجام مأموریت های محوله، تعهد به انجام مأموریت های محوله در طول دوران 
خدمت سربازی، ملبس بودن به لباس روحانیت و تعهد به رعایت سایر شئون روحانیت 
)داشتن جواز تلبس جهت اعزام برای خدمت شرط می باشد(، دارا بودن حداقل مدرک 
تحصیلی سطح یک حوزه و یا گواهی موقت پایان تحصیلات سطح یک از جمله شرایط 

داوطبان می باشد.

اجتماعی

چالش های  با  اخیر  سال های  طی  قم  زیست  محیط 
متعددی مواجه بوده که هر کدام از آن ها موجب شکننده تر 
شدن طبیعت استان شده است، اما در این میان موضوع 
خشکسالی و کم آبی واقعیتی است که باید بیش از عوامل 
دیگر مورد توجه قرار گیرد و هر طرحی که برای توسعه قم 

گرفته می شود با نگاه به این موضوع باشد. 
به  قم  در  آبی  منابع  محدودیت  گزارش،  این  براساس 
عنوان یک مساله با اهمیت زیست محیطی موضوعی است 
که همواره در سخنان مسئولان ارشد و کارشناسان برجسته 
استان شنیده می شود و شاید همین تکرار شدن ها موجب 
شده تا به این موضوع آن طور که باید توجه نشود؛ در حالی 
کمبود منابع آبی در قم و لزوم سازگاری با آن برای امکان 
پذیر بودن روند توسعه استان، یک مساله جدی و مهم 

است.
خصوص،  این  در  قم  زیست  محیط  حفاظت  مدیرکل 
گفت: استان قم در حوزه مرکزی ایران و در منطقه خشک 
و نیمه خشک قرار گرفته است و به همین دلیل همواره 
در  مشکل  این  البته  که  است  مواجه  آبی  کم  چالش  با 
سال های اخیر به دلیل خشکسالی های پیش آمده، تشدید 

هم شده است.
سید رضا موسوی مشکین با اشاره به این که باید در تمام 
برنامه های استان توجه به موضوع آب و نحوه تامین آن در 
اولویت باشد، بیان داشت: بخشی از مشکل کم آبی قم 
با انتقال بین حوزه ای حل شده است اما این موضوع خود 
بحث های تخصصی مفصلی دارد و نمی توان به عنوان 

منبعی پایدار به آن نگاه کرد.
وی با تاکید بر این که برای حفظ محیط زیست استان 
چاره ای جز مدیریت منابع آبی و استفاده صحیح از آب 
موجود در تمامی بخش های نداریم، ادامه داد: نیاز است تا 
طرح های توسعه ای استان را با موضوع کم آبی سازگار کنیم 

تا بتوانیم با مدیریت منابع آبی دراختیارمان از چالش های 
موجود عبور کنیم.

مدیریت منابع آبی و لزوم جلوگیری از افزایش 
عرصه های بیابانی در قم

این  در  نیز  قم  آبخیزداری  و  طبیعی  منابع  مدیرکل 
جمله  از  مختلف  دلایل  به  قم  استان  گفت:  خصوص 
عرصه های  افزایش  خطر  معرض  در  آبی  منابع  کاهش 
بیابانی و ازبین رفتن پوشش  گیاهی درمناطق مختلف 

است.
محمد شعاعی بیان کرد: حفظ منابع طبیعی که منافع 
شمار  به  همگانی  وظیفه  است  جامعه  عموم  برای  آن 
می آید و این مسئولیت در استان قم به دلیل شرایط خاص 
جغرافیایی و خطر گسترش عرصه های بیابانی از اهمیت 

بسزایی برخوردار است.
وی تاکید کرد: با توجه به شرایط زیست محیطی استان 
و چالش هایی که طبیعت قم با آن مواجه است، اجرای 
هرگونه طرح توسعه ای در این استان باید با نگاه به نکات 

یاد شده باشد.
وی ادامه داد: در این مسیر به طور حتم نیازمند استفاده 
امکانات  از  بهره گیری  کنار  در  مردمی  ظرفیت های  از 
دستگاه های اجرایی متولی برای حراست از منابع طبیعی 

استان هستیم.
مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری قم گفت: به طور حتم 
اجرای طرح ها آبخیزداری در تقویت سفره های زیرزمینی و 
مدیریت منابع آبی استان نقش بسزایی دارد که در همین 

رابطه اقدام های لازم را انجام می دهیم.
گفتنی است اجرای عملیات آبخیزداری با هدف کنترل 
و گسترش سیلاب و جلوگیری از تخریب ناشی از سیل، 
افزایش  و  خاک  کیفیت  بهبود  گیاهی،  پوشش  افزایش 

آب های زیرزمینی انجام می شود.

توجه به وضعیت منابع آبی در اجرای طرح های 
توسعه ای استان ضروری است

مدیرعامل آب  منطقه ای قم در این رابطه با تاکید بر این که 
مسئولان تمام تلاش خود را برای تامین پایدار آب مورد نیاز 
استان به کار گرفته اند،  بیان داشت: در همین رابطه برای 
مدیریت منابع آبی نیازمند کمک و همراهی مردم هستیم و 
در این خصوص نیاز است تا رسانه ها قشرهای مختلف را در 
جریان آخرین وضعیت منابع آبی و میزان مصرف قرار دهند 

تا شاهد همکاری بیشتر ایشان باشیم.
و  بارندگی  کاهش  افزود:  جبلی  احمدی  محمد 
منابع  مدیریت  تا  شده  موجب  اخیر  خشکسالی های 
آبی استان از اهمیت ویژه ای برخوردار باشد و ما در همه 
قابل  درصد  که  کشاورزی  حوزه  خصوص  به  بخش ها 
توجهی از منابع آبی را مصرف می کند،  نیازمند بهره گیری 
از روش های جدید برای کاهش میزان مصرف آب هستیم.
وی با اشاره به این که رعایت الگوی مصرف آب در تمامی 
ایام سال ضروری است، ادامه داد: نباید این تصور را داشت 
که با چند بارندگی خوب، مشکل کم آبی حل می شود،  
بلکه باید در هر صورت در مصرف آب صرفه جویی کرد، 
آبی  منابع  کاهش  با  که  کنونی  شرایط  در  خصوص  به 
مواجه هستیم. جبلی افزود: این تصور که چون بارندگی 
در سرشاخه های منتهی به سد کوچری خوب بوده پس 
آب بیشتری به قم می رسد، صحیح نیست، چون ظرفیت 
انتقال آب محدود است و در هر شرایط باید به موضوع صرفه 
جویی و رعایت الگوی مصرف آب در استان قم توجه لازم را 
داشت. وی ادامه داد: اگر در زمینه رعایت سرانه مصرف 
آب دقت لازم صورت نگیرد، در آینده با روند رو به رشدی که 
قم در حوزه های مختلف طی می کند، در تامین آب مورد 
نیاز با مشکل مواجه می شویم و همین طور طبیعت استان 

از این موضوع دچار آسیب بیشتری خواهد شد.

ضرورتی که باید مدنظر مسئولین قرار گیرد؛

طراحی الگوی توسعه قم ، براساس اقلیم کم آب

لطفا از پدر و مادر شدن فرار نکنید! 

مهمترین مشکل کم رغبتی
 به فرزند آوری چیست؟
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خاندوزی مطرح کرد: 
تعیین تکلیف رمزارزها در برنامه هفتم توسعه 

تسویه های  و  بانکی  مالی،  مبادلات  حوزه  در  داشت:  اظهار  اقتصاد  وزیر 
بین المللی و مسایل ارزی با شرکای راهبردی کشور که مورد تاکید رییس جمهور 

هم است به توافقات خوبی رسیده ایم. 
احسان خاندوزی در جمع خبرنگاران درباره قوانین بازار رمزارز گفت: از ابتدای 
شروع به کار دولت بر ظرفیت هایی که می توان به صورت قانونی از رمزارز برای 
کمک به شرایط تجاری کشور استفاده شود، اصرار داشتیم و با همکاری سایر 
دستگاه ها متن بسیار خوبی تهیه کردیم و در نوبت تصویب هیات دولت قرار دارد. 

امیدواریم با تصویب آن گام جدیدی در عرصه استفاده از رمزارزها برداریم. 
وی ادامه داد: یکی از محورهایی که در برنامه هفتم مورد نظر دولت و مجلس 

است، تعیین و تکلیف موضوع رمز ارزها است.
وزیر اقتصاد با بیان اینکه یکی از ظرفیت های اساسی نظام مالی کشور بازار 
سرمایه است، گفت: دریک سال و نیم گذشته افرادی که در بازار سرمایه فعال 
بودند در عمل دیدند که توافق بسیار خوبی بین دولت و مجلس وجود دارد و یکی 
از دغدغه ها و مطالباتی که فعالان بازار سرمایه به غیر از اصلاحات نهادی که خود 
بازار از جهت افزایش کارایی و هم نقدپذیری بازار و هم شفافیت وجود داشت و 
برداشته شدن انحصارهایی که در این زمینه وجود داشت اتفاقات مثبتی رخ 

داده است. 
وی ادامه داد: وقتی که دولت سیزدهم شروع به کار کرد حدود ٧6٠ نهاد مالی 
در بازار فعال بود امروز این عدد به بیش از ٩٠٠ نهاد مالی رسیده است و در یکی از 

شفاف ترین دوره های بازار سرمایه هستیم.
وزیر اقتصاد همچنین درباره توافقات اقتصادی ایران و روسیه گفت: در حوزه 
مبادلات مالی، بانکی و تسویه های بین المللی و مسایل ارزی با شرکای راهبردی 
کشور درحوزه کشورهای استراتژیکی همسو و همسایه که مورد تاکید رییس 

جمهور  هم است به توافقات خوبی رسیده ایم.
وی تاکید کرد : این توافقات در برخی مقاطع به عمل و اجرا رسیده است از 
جمله  پیام رسان های کشور و شبکه های تسویه، اما به جهت ملاحظات تحریمی، 
کشورهای طرف مبادله از ایران خواسته اند جزییات را افشا نکنیم تا بتوان در 
شرایط امن تری به این مسیر ادامه دهیم. از جمله توافقات پیوند دادن بخش 

خصوصی کشورها باهم است.
خاندوزی همچنین درباره سهام عدالت گفت: موضوع تخصیص سهام عدالت 
به خانواده های تحت پوشش کمیته امداد، بهزیستی و نهادهای حمایتی سال 
گذشته مصوب شد اما از انجایی که سهام لازم در اختیار قرار نگرفت به سال جاری 
موکول شد و مجلس مصوب کرد در قانون سال جاری این فرصت ادامه پیدا کند. 
امیدواریم ایین نامه اجرا شدن قانون بودجه سال جاری در این خصوص به زودی 
مصوب شود و بعد میزان سهام عدالتی که برای هر خانواده اختصاص پیدا خواهد 

کرد اعلام می شود.

یک کارشناس اقتصادی مطرح کرد؛

وام مسکن؛ رونق ساز و کم نکول
یک کارشناس اقتصادی گفت: مسکن به عنوان صنعت پیشران و صنعت مادر 

در دنیا مطرح است و تسهیلات مسکن بیشترین ضریب بازگشت را دارد. 
احمد جانجان در گفت وگویی در رابطه با تاثیر نهضت ملی مسکن بر رونق صنایع 
کشور اظهار کرد: مسکن به عنوان صنعت پیشران و صنعت مادر در دنیا مطرح 
است، به طوری که حتی یک پای ثابت رکودهای اقتصاد نیز مربوط به رکود مسکن 
بوده است. در بحران اقتصادی 2008، بیشترین بحران در حوزه مسکن رخ داد و 

بیش از 260 صنعت و شغل مرتبط با صنعت مسکن وجود دارد.
وی افزود: به طور مثال، اگر از ساخت 350 هزار مسکن به یک میلیون مسکن 
در سال برسیم باید مصالح و مواد اولیه  مورد نیاز نیز نسبت به یک میلیون مسکن 
تولید و افزایش یابد. وقتی در تولید افزایش داشته باشیم، به همان اندازه نیاز به 

اشتغال خواهیم داشت که در نهایت بیکاری نیز کمتر خواهد شد. 
این کارشناس اقتصادی در رابطه با تسهیلاتی که برای ساخت مسکن در نظر 
گرفته شده است، گفت: اعتباراتی که برای طرح ملی نهضت مسکن در نظر گرفته 
شده، با توجه به قیمت های واقعی مسکن عدد قابل توجهی نیست. تسهیلات 
مسکن برای مردم 550 میلیون تومان در نظر گرفته شده که با این مبلغ شاید 

کمترین متراژ خانه در کلان شهرها را بتوان خرید.
جانجان در رابطه با زمین های در اختیار دولت برای ساخت مسکن گفت: 
با این وجود، دولت باید زمین های بایری را که در اختیار دارد، به افراد بدهد تا 
مردم بتوانند از عهده ی هزینه های ساخت مسکن بربیایند؛ بنابراین اگر بخواهیم 

نهضتی در ابعاد ملی صورت بگیرد، باید تمهیدات ملی برای آن در نظر گرفت.
وی در مورد ریسک نکول تسهیلات مسکن بیان کرد: در هر صورتی، تسهیلات 
مسکن بیشترین ضریب بازگشت را دارد. وقتی فردی خانه ای را خریداری می کند، 
آن خانه در رهن بانک قرار می گیرد. از همین رو، فرد سعی می کند که از رفاهیات 
خود کم کرده و وام مسکن را پرداخت کند. این مساله سال ها در کشور اثبات شده 
و به طور کلی، در بازگشت تسهیلات مسکن به بانک ها، هیچ شک و شبهه ای 

وجود ندارد.
این کارشناس اقتصادی گفت: هیچ بنگاه تولید از رونق بخش مسکن ضرر 
نمی کند، زیرا با طرح نهضت ملی مسکن تقاضای مصرفی افزایش پیدا می کند و 

پاسخ به این نیازها موجب کاهش بیکاری و رشد اشتغال می شود.

رییس سازمان بورس: 

صندوق سرمایه گذاری بازنشستگی وارد 
بازار سرمایه می شود 

رییس سازمان بورس از ورود صندوق سرمایه گذاری بازنشستگی به بازار سرمایه 
در روزهای اتی خبر داد.

از  یکی  مالی  سواد  گفت:  ایران  مالی  صنعت  نمایشگاه  در  عشقی  مجید 
مؤلفه های بسیار مهم در قرن حاضر است و ما هم در بازار سرمایه برای اولین بار 
برای ارتقای سواد مالی مرکز افکار سنجی را راه اندازی کرده ایم و براساس نتایج آن 

برای ارتقای سواد مالی برنامه ریزی می کنیم.
وی ادامه داد: در صنعت مالی بخش خصوصی جایگاه ویژه ای دارد و بخش 
عمده خدمات بازار سرمایه توسط بخش خصوصی اداره می شود و اگر بخواهیم 
وضعیت را با ١٠ سال گذشته مقایسه می کنیم می بینیم که در بخش کارگزاری در 
دهه گذشته ١٠ کارگزاری برتر کارگزاری بانکی هستند اما امروز کارگزاری بخش 

خصوصی این جایگاه را گرفته اند.
رئیس سازمان بورس با بیان اینکه در چند سال گذشته اکثر نوآوری ها در صنعت 
مالی توسط بخش خصوصی انجام شده است، گفت: معتقدم که افزایش مشارکت 
مردم و مردمی سازی اقتصاد کشور تنها راه تحول رشد تولید در کشور است و از این 
یکی از کارویژه ما پذیرش بخش خصوصی در بازار سرمایه است تا به رشد تولید 

کمک کنیم.
معاون وزیر اقتصاد افزود: به انتشار اوراق بدهی شرکتی تاکید داریم از این رو 
سال گذشته انتشار این اوراق به سه برابر رسید که امسال هم انتشار اوراق بدهی 
شرکتی را برای تأمین مالی تولید افزایش می دهیم و در دو ماه گذشته حجم بالایی 
موافقت اصولی بخش خصوصی صادر کردیم و هر هفته یک بخش خصوصی در 

بازار سرمایه عرضه اولیه کرده ایم.

رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس گفت: اگر بخواهیم از بازار سرمایه برای 
پیشرفت کشور استفاده کنیم، باید قواعد آن را رعایت کنیم. ما با سیاست 

قیمت گذاری دستوری قواعد بازار سرمایه را بهم زدیم.
محمدرضا پورابراهیمی  روز سه شنبه در در پانزدهمین نمایشگاه صنعت 
مالی )بورس، بانک و بیمه( اظهارداشت : در حوزه صنعت مالی کشور انتظار 
داریم همانند سایر کشورها از ظرفیت تخصصی برای تقویت بخش مالی و 

اقتصادی کشور استفاده کنیم. در تحقق اهداف نیازمند بازنگری هستیم.
وی افزود: تورم بالای 40 درصد داریم و تشکیل سرمایه خالص منفی شده 
است. به نظر می رسد که نیازمند تحول اساسی و آسیب شناسی در نظام 

اقتصادی هستیم.
پورابراهیمی ادامه داد: قواعد مرتبط در صنعت مالی همواره مورد توجه بوده 
است. نمی توانیم از صنعت مالی نام ببریم و قواعد آن در اجرا را مدنظر قرار 

ندهیم.
وی تصریح کرد: ما اگر بخواهیم از بازار سرمایه برای پیشرفت کشور استفاده 
کنیم، باید قواعد آن را رعایت کنیم. ما با سیاست قیمت گذاری دستوری قواعد 
بازار سرمایه را بهم زدیم. فقط در قضیه قیمت گذاری دستوری تایر، 7 هزار 

میلیارد تومان رانت توزیع شده است.
رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس خاطرنشان کرد: ابلاغیه 26 ماده ای 
در خصوص برنامه هفتم مشخص است که یکی از محورهای آن تحقق نظام 
مالیاتی، تورم تک رقمی و... است. در بند یک این ابلاغیه اساسا توسعه 
اقتصادی همراه با عدالت یاد شده است. دولت و مجلس در کنار یکدیگر 

می تواند این اهم را پیش ببرد.
قیمت گذاری دستوری 7 همت رانت در صنعت تایر تولید کرده است

رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس در ادامه گفت: رعایت قواعد صنعت 
مالی نقش پررنگی در تحقق اهداف دارد؛ همچون قیمت گذاری دستوری 

باید رعایت بشود. این موضوع بارها در مجلس یاد شده است.
پورابراهیمی افزود: عددهای بزرگی تحت عنوان مداخله و توزیع رانت را در 
قیمت گذاری دستوری داشته ایم که بر تولید و مصرف کننده، تاثیر مثبتی 

نداشته است.
وی تاکید کرد: صنعت تایر یکی از صنایعی بوده که از معضل قیمت گذاری 
دستوری آسیب دیده است. در این صنعت 7 هزار میلیارد تومان رانت وجود 
در  منابع  توزیع  بر  متکی  اقتصاد  علم   . می گذارد  اثر  اقتصاد  در  که  دارد 

ریل گذاری عادلانه و صحیح است و باید به سامان دهی این مسئله توجه کرد.
پورابراهیمی اضافه کرد: در شرایط فعلی کشور، مجموعا شرکت های عمومی 
و غیردولتی حدود 20 درصد بوده که این مسئله حاکی  از یکی از چالش های 

اساسی یعنی مالکیت حکمرانی بوده است.
رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس خبر داد: طبق اخرین بررسی ها که 
توسط مجلس و سازمان بورس صورت گرفته است، نهاد عمومی غیردولتی 
سهم 37 درصدی، بخش خصوصی سهم 20 درصدی، سهام عدالت سهم 
12 درصدی و سهم 31 درصد دولتی در بازار سرمایه وجود دارد. باتوجه به 

سهم اندک بخش خصوصی، پیشرفت اقتصادی 8 درصدی رقم نمی خورد.
اجرای قانون مالیات بر سوادگری، منابع مالی را به سمت بازار سرمایه 

سوق می دهد / قانون اصلاح بازار سرمایه در مرحله نهایی است
بارها روش های  و  بارها  ارزی  پورابراهیمی، گفت: در حوزه سیاست های 
مختلف را تجربه کردیم. بعضی به دنبال تثبیت و تعدیل نرخ ارز است. چندی 
پیش خدمت ریاست جمهوری بودم و به ایشان عرض کردم که اصلا فکر کنیم 
چیزی به نام علم اقتصاد وجود ندارد؛ تجربه که وجود دارد. از سال 1382 
تا کنون بانک مرکزی 285 میلیارد دلار مداخله برای مدیریت بازار ارز داشته 

است.
وی با بیان اینکه قرار بود نرخ ارز شناور مدیریت شده باشد، گفت: نباید 
تجربه تلخ دولت پیش را تکرار کنیم. تکرار تجربه های گذشته قواعد را بر هم 
می زند. اگر باور به حرکت اقتصادی کشور داریم، باید قواعد علمی و تخصصی 
را بپذیریم. ما راه و چاره ای جز نگاه علمی و تخصصی به اقتصاد نداریم. مبنای 

ما باید حرفه ای باشد؛ نه سیاسی، جناحی یا قبیله ای.
پورابراهیمی با اشاره به برنامه  آتی مجلس در خصوص برنامه هفتم توسعه 
بیان کرد: با این برنامه می توانیم تحولات بزرگی را پای ریزی کنیم. به عنوان 
عضوی از اعضای کمیسیون برنامه هفتم اعلام می کنم که حتما نشست های 

خود را با کارشناسان، کارافرینان و فعالان اقتصادی جدی تر خواهیم کرد.
مهم ترین  از  یکی  کرد:  عنوان  مجلس  گذشته  سال  اقدامات  درباره  وی 
اقدامات مجلس تصویب قانون مالیات بر سوادگری بود. امیدواریم با اجرایی 
شدن این قانون بازارهای دلالی در کشور سامان دهی شود و منابع به سمت 
بازارهای واقعی مثل بازار سرمایه بیاید. مورد دوم اصلاح قانون بانک مرکزی بود 
که مراحل نهایی تصویب آن در شورای نگهبان در حال بررسی است. امیدواریم 

زودتر ابلاغ شود.
رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس افزود: رویکرد ما گرفتن مالیات بر مجموع 
درآمد و کاهش مالیات بر بنگاه ها است. قانون اصلاح بازار سرمایه نیز در حال 
نهایی شدن است. متن نهایی مصوبه کمیسیون اقتصادی را نهایی کرده این. 
بعضی مفاد مانند جایگاه بخش مالکیتیِ خصوصی در بازار سرمایه در این 

قانون دیده شده است. ما موظف به حمایت از سهام داران خرد هستیم.

رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس:

قیمت گذاری دستوری قواعد بازار سرمایه را به هم زده است 

آگهی مزایده
مزایده یک دستگاه خودروی سواری- کوییک- R به شماره انتظامی 753 ه 93 ایران 16 مربوط به پرونده کلاسه 

: 140204030011000198
بموجب پرونده اجرایی کلاسه 1402040300110001۹8 )با شماره بایگانی 140200212 (، متعهد: متعهد: یوسف قربان 
زاده اخیجهانی - متعهدله : حکیمه قربان زاده آخیجهانی ، سند ازدواج : شماره سند : 1725۹ ، تاریخ سند : 1381/0۹/22 ، 
دفترخانه صادر کننده : دفترخانه ازدواج 33 و طلاق ۹ شهر قم استان قم ، یک دستگاه خودروی سواری - کوییک R به شماره 
انتظامی 753 ه ۹3 ایران 16 با مشخصات ذیل متعلق به آقای یوسف قربان زاده اخیجهانی واقع در جاده قدیم کاشان - پارکینگ 

بهران بازداشت گردیده و از طریق مزایده به فروش میرسد : 
مشخصات فنی خودرو بر اساس گزارش کارشناس دادگستری:

یک دستگاه خودروی سواری کوییک- R به شماره انتظامی 753 ه ۹3  ایران 16 - مدل 1401 - رنگ سفید قرمز – شماره شاسی: 
M 15۹565316 :شماره موتور  NAPX 212 AAN 1135436

خصوصیات بدنه: سپر عقب راست آثار خط و خش میباشد، کارکرد در زمان 12411 کیلومتر میباشد . دارای بیمه شخص ثالث 
بیمه معلم تا 02/08/1402 مبیاشد.

کارشناسان رسمی دادگستری خودروی مذکور را به مبلغ 3/000/000/000 ریال ) سه میلیارد ریال معادل سیصد میلیون تومان 
( ارزیابی نموده است. مزایده خودروی مذکور از ساعت ۹ صبح الی 12 ظهر روز چهارشنبه 1402/03/31 در اداره اجرای اسناد 
رسمی قم واقع در خیابان ساحلی ) لواسانی ( نبش کوچه 7 - طبقه فوقانی اداره ثبت اسناد و املاک بخش یک قم - اداره اجرای 
اسناد رسمی قم انجام میشود . شرکت در مزایده منوط به پرداخت ده درصد از مبلغ کارشناسی به حساب سپرده ثبت به شماره 
شبا ۹801000040760132078۹56۹3IR با شناسه واریز ۹65108576100000002171323512006 میباشد ) حتی 
بستانکار پرونده هم اگر قصد شرکت و رقابت در مزایده را دارد می بایست 10 درصد را پرداخت نمائید ( و حضور خریدار یا نماینده 
قانونی او در جلسه مزایده الزامی است و برنده مزایده مکلف است ما به التفاوت مبلغ فروش را ظرف مدت 5 روز از تاریخ برگزاری 
مزایده به حساب صندوق ثبت به شماره حساب شبای مذکور تودیع نماید و در صورتی که ظرف مهلت مقرر ، مانده فروش را به 
حساب سپرده ثبت واریز نکند ، مبلغ مذکور قابل استرداد نمی باشد و به حساب خزانه واریز خواهد شد. و در این صورت عملیات 
فروش از درجه اعتبار ساقط و مزایده تجدید می.گردد. در ضمن بدهیهای خودرو اعم از مالیات و عوارض شهرداری و غیره تا تاریخ 
مزایده اعم از اینکه رقم قطعی آن معلوم شده یا نشده باشد به عهده برنده مزایده خواهد بود. در صورت توافق بر واریز غیرنقدی با 
بستانکار و نسبت به مازاد با بدهکار بر اساس توافق کتبی اقدام خواهد شد و حقوق دولتی و حق مزایده طبق مقررات وصول خواهد 
شد. لازم به ذکر است که فیش واریزی می بایست بنام شرکت کننده در مزایده باشد. لازم به ذکر است وفق ماده 3۹ مکرر آیین نامه 
اجرا چنانچه برنده مزایده بستانکار پرونده باشد، بدهکار تا 2 ماه از تاریخ برگزاری مزایده مهلت خواهد داشت نسبت به تسویه بدهی 
خود اقدام و از انتقال اجرایی جلوگیری نمایید، بدیهی است که انتقال اجرایی به نام بستانکار برنده مزایده پس از گذشت مهلت 2 

ماهه خواهد بود.) م الف 16433(
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی قم
مهدی روز خوش
تاریخ انتشار آگهی: 1402/03/17

---------------------------------------------
آگهی مزایده 

کلاسه  پرونده  به  مربوط   16 ایران   32 و   576 انتظامی  شماره  به   - ساینا   - سواری  خودروی  دستگاه  یک  مزایده 
:1402040300110001۹8

بموجب پرونده اجرایی کلاسه 1402040300110001۹8 )با شماره بایگانی 140200212( ، متعهد :متعهد : یوسف قربان 
زاده اخیجهانی - متعهدله حکیمه قربان زاده ،آخیجهانی سند ازدواج : شماره سند : 1725۹ ، تاریخ سند : 1381/0۹/22 ، 
دفترخانه صادر کننده : دفترخانه ازدواج 33 و طلاق ۹ شهر قم استان قم، یک دستگاه خودروی سواری - ساینا – به شماره انتظامی 
576 و 32 ایران 16 با مشخصات ذیل متعلق به آقای یوسف قربان زاده اخیجهانی واقع در جاده قدیم کاشان - پارکینگ بهران 

بازداشت گردیده و از طریق مزایده به فروش میرسد :
مشخصات فنی خودرو بر اساس گزارش کارشناس رسمی دادگستری:

 یک دستگاه خودروی سواری- ساینا -به شماره انتظامی 576 و 32 ایران 16 - مدل 13۹۹ -رنگ سفید - شماره شاسی 

M 15/۹15۹۹31 شماره موتور NAS 831100 L 5722۹52-
خصوصیات بدنه:

 سپر جلو درب بغل سمت راست و عقب سمت راست سپر عقب دور گلگیر عقب راست گلگیر چپ دارای آثار ضربه و خسارت 
باشند. باتری معیوب و پایه چراغ جلو چپ شکسته است دارای بیمه شخص ثالث بیمه ایران تا 1402/11/2۹ مبیاشد. 

کارشناسان رسمی دادگستری خودروی مذکور را به مبلغ 2/700/000/000 ریال ) دو میلیارد و هفتصد میلیون ریال معادل 
دویست و هفتاد میلیون تومان ( ارزیابی نموده است.

 مزایده خودروی مذکور از ساعت ۹ صبح الی 12 ظهر روز چهارشنبه 1402/03/31 در اداره اجرای اسناد رسمی قم واقع 
در خیابان ساحلی ) لواسانی ( نبش کوچه 7 - طبقه فوقانی اداره ثبت اسناد و املاک بخش یک قم - اداره اجرای اسناد 
رسمی قم انجام میشود . شرکت در مزایده منوط به پرداخت ده درصد از مبلغ کارشناسی به حساب سپرده ثبت به شماره شبا 
حتی   ( میباشد  واریز ۹65108576100000002171323512006  شناسه  با   ۹801000040760132078۹56۹3IR
بستانکار پرونده هم اگر قصد شرکت و رقابت در مزایده را دارد می بایست 10 درصد را پرداخت نمائید ( و حضور خریدار یا نماینده 
قانونی او در جلسه مزایده الزامی است و برنده مزایده مکلف است ما به التفاوت مبلغ فروش را ظرف مدت 5 روز از تاریخ برگزاری 
مزایده به حساب صندوق ثبت به شماره حساب شبای مذکور تودیع نماید و در صورتی که ظرف مهلت مقرر ، مانده فروش را به 
حساب سپرده ثبت واریز نکند ، مبلغ مذکور قابل استرداد نمی باشد و به حساب خزانه واریز خواهد شد. و در این صورت عملیات 
فروش از درجه اعتبار ساقط و مزایده تجدید می.گردد. در ضمن بدهیهای خودرو اعم از مالیات و عوارض شهرداری و غیره تا تاریخ 
مزایده اعم از اینکه رقم قطعی آن معلوم شده یا نشده باشد به عهده برنده مزایده خواهد بود. در صورت توافق بر واریز غیرنقدی با 
بستانکار و نسبت به مازاد با بدهکار بر اساس توافق کتبی اقدام خواهد شد و حقوق دولتی و حق مزایده طبق مقررات وصول خواهد 
شد. لازم به ذکر است که فیش واریزی می بایست بنام شرکت کننده در مزایده باشد. لازم به ذکر است وفق ماده 3۹ مکرر آیین نامه 
اجرا چنانچه برنده مزایده بستانکار پرونده باشد، بدهکار تا 2 ماه از تاریخ برگزاری مزایده مهلت خواهد داشت نسبت به تسویه بدهی 
خود اقدام و از انتقال اجرایی جلوگیری نمایید، بدیهی است که انتقال اجرایی به نام بستانکار برنده مزایده پس از گذشت مهلت 2 

ماهه خواهد بود.) م الف 16422(
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی قم
مهدی روز خوش
تاریخ انتشار آگهی: 1402/03/17

---------------------------------------------
آگهی اخطار اطلاعیه ماده 120 آیین نامه اجرا : 140004030011001476

بدین وسیله به شما وراث مرحوم حسین عادلخانی نام پدر: بهرامعلی تاریخ تولد: 1357/07/01  شماره ملی 0600532232 
شماره شناسنامه 1017 : ) 1 - رقیه عادلیخانی تاریخ تولد: 1347/01/01 شماره ملی:0602۹1074۹ به نشانی قم - شهرک 
امام حسین کوچه 10- پلاک 30 و 2- خدیجه عادلخانی تاریخ تولد:1342/04/02 شماره ملی:0602860504به نشانی: قم 
- شهرک امام حسین کوچه- 10 - پلاک 30 و 3 - صغری عادلخانی تاریخ تولد: 134۹/06/0۹ شماره ملی: 0600530523به 
نشانی -قم-شهرک امام حسین کوچه 10 پلاک 30 ( ابلاغ می گردد که بموجب پرونده اجرایی کلاسه به شماره 140001546 
سند ازدواج : شماره سند : 17124 ، تاریخ سند : 13۹7/03/03 ، دفترخانه صادر کننده : دفترخانه ازدواج شماره 5 قم علیه مورث 
شما جهت وصول تعداد نود قطعه سکه طلای تمام بهار آزادی رایج ایران که تماما بر ذمه ی زوج دین است عندالمطالبه ی زوجه 
پرداخت نماید. اجرائیه 140004183520000080 – 1400/047/21 صادر گردیده است ،اجرائیه در تاریخ 1400/05/31 
از طریق چاپ در روزنامه گویه به وراث ابلاغ و فقط به آقای ابراهیم عادلخانی )احدی از ورثه( در تاریخ 1400/05/31 از طریق ثنا 
ابلاغ عملیات اجرایی انجام گردید .پرونده فوق در مرحله ابلاغ ماده 101 ارزیابی خودروی پراید به شماره انتظامی 583 ق 27 ایران 

16 به زوجه می باشد.
لازم به ذکر است که طبق ماده 18 اصلاحی آئین نامه اجرا ابلاغ شونده می بایست سریعا نسبت به ثبت نام در سامانه ثنا اقدام 
نمائید و کلیه ابلاغها از طریق آن سامانه انجام خواهد شد و مسوولیت عدم ثبت نام و عدم ابلاغ اوراق و اخطاریه ها بر عهده شما 

خواهد بود.)م الف 16425(
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی قم
مهدی روز خوش
تاریخ انتشار آگهی: 1402/03/17

عضو هیات نمایندگان اتاق بازرگانی تهران گفت: دلارزدایی و 
مبارزه با دلار اولویت اول اقتصاد در شرایط تحریم  ایران نیست و 

ما همچنان در لیست سیاه FATF هستیم. 
مهراد عباد در گفت وگویی، با اشاره به حذف دلار در پروسه 
واردات، گفت: در حال حاضر هیچ وارداتی بر مبنای دلار ثبت 
سفارش نمی شود اما ممکن است در زمان پرداخت هر نرخی 
پرداخت شود. به عبارت دیگر تخصیص ارز بر مبنای دلار است 
اما بانک مرکزی نظارتی ندارد که با چه واحد پولی پرداخت 
می شود؛ در بحث صادرات غیرنفتی بخش خصوصی که حدود 

20 درصد از کل صادرات است که آنها هم نمی توانند با دلار ارز 
را باز نمی گردانند مگر اینکه افرادی اسکناس بگیرند و به ایران 

می آورند و آن را می فروشند.
انجام  دلار  با  دولتی  فروش های  و  خرید  اینکه  بیان  با  وی 
فروش های  و  با خرید  تبادل دلار  بیشترین  می شود، گفت: 
دولتی و فروش نفت انجام می شود؛ بسیاری از کشورها تمایل 
دارند که با دلار پرداختی ها را انجام بدهند اما سالهاست که 
را  ایران  پول  و عراق  و کره جنوبی  انجام نمی شود  پرداختی 
نمی دهند؛ به نظر می رسد حذف دلار از تجارت خارجی یک 
بحث ایدئولوژیک است و چین با هدف اقتصاد اول و دوم شدن 
در دنیا این بحث را طرح و تلاش هایی در زمینه دلارزدایی و 
تیم کشی را آغاز کرده است چراکه مایل است نفر اول اقتصاد 

دنیا باشد.
به گفته این فعال اقتصادی؛ دلارزدایی و مبارزه با دلار اولویت 
ایران نیست و ما همچنان در  اول اقتصاد در شرایط تحریم  
لیست سیاه Fatf هستیم؛ و به نظر می رسد نتوانیم در این زمینه 

کار چندانی انجام بدهیم.
عضو هیات نمایندگان اتاق بازرگانی دلار را ارز یکتا در دنیا 

ندانست و افزود: ارزهای دیگر قابل رقابت با دلار هستند اما 
شرایط فعلی اقتصاد کشور تحمل بحث های حاشیه ای را ندارد 
و نیازمند برقراری رابطه خوب با دنیا و از سر گیری مراودات 
بانکی و .... است و در گام بعدی می توان دلارزدایی را پیش 
بگیریم. برای صادرکننده اهمیتی ندارد که با چه ارزی پول را 
بازگرداند و صادرکننده ایی که 3 سال است پولش را از عراقی ها 
دریافت نکرده برای او اهمیتی ندارد که با چه ارزی مطالبه خود 

را دریافت می کند.
نرخ ارز را باید بازار آزاد تعیین کند نباید اخبار قیمت را 

تغییردهد
وی با بیان اینکه دولت در ازای فروش نفت حاضر است که 
گندم دریافت کنند، تصریح کرد: بخشی از پول نفت باید به 
صندوق توسعه ملی برود و برای ایجاد و توسعه زیرساخت ها 
سرمایه گذاری شود. اما در شرایط فعلی دولت نظر موافق خود 
را نسبت به تهاتر نیز اعلام کرده است اما به نظر بنده تهاتر گزینه 
مناسبی نیست به عنوان مثال عراق اصرار دارد که در ازای 
پول به ایران مواد غذایی بدهد این در حالیست که ما یکی از 

صادرکنندگان مواد غذایی به این کشور هستیم.

وی با تاکید بر اینکه نمی توان با واحد پول مبارزه کرد، اضافه 
کرد: چرا باید یک واحد پول را ایدئولوژیک کنیم هم اکنون 
بسیاری از کسب و کارها با دلار مراودات تجاری خود را پیش 
می برند و در سالهای اخیر Wto سیاست یکسان سازی تجارت 
را دنبال کرده است و اینکه ما بخواهیم ارز در تجارت را جا به جا 

کنیم در واقع کار خود را پیچیده می کنیم.
عباد با بیان اینکه قیمت ارز در کشور تحت تاثیر بحث های 
روانی است، افزود: اقدام بنیادی کلان در بحث اقتصاد انجام 
نشده است که قیمت دلار بالا و پایین برود و یا آن را ثابت نگه 
داریم. قیمت ارز تحت تاثیر اخبار است و بهترین خبر در حد 
هزار تومان قیمت ارز را کاهش می دهد اما من موافق توئیت  
زدن ها درباره ارز نیستم چراکه نرخ ارز را باید بازار آزاد تعیین کند 

و نباید اخبار قیمت را تغییر بدهند.
وی در پایان بخش خصوصی را عامل تصمیم گیرنده در نرخ 
ارز ندانست و گفت: شفافیت در زمینه ورود ارز و نحوه خرج 
خاص  اطلاعات  خاص  افراد  یکسری  است؛  لازم  آن  شدن 
در زمینه ارز دارند اما آنچه مسلم است شرکت های واردکننده 

ماه هاست که منتظر تخصیص ارز هستند.

عضو هیات نمایندگان اتاق بازرگانی تهران ؛ 

دلارزدایی اولویت اول اقتصاد در شرایط تحریم  ایران نیست 
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معاون ورزش بانوان اداره کل ورزش و جوانان استان قم خبرداد:

دعوت دختران هندبالیست قمی
 به اردوی تیم ملی

معاون ورزش بانوان اداره کل ورزش و جوانان استان قم گفت: سه نفر از دختران 
هندبالیست این استان ضمن دعوت به اردوی تیم ملی هندبال دختران جوان 

کشورمان از امروز در تمرینات این تیم حاضر شدند. 
سیده لیلا عنبری درگفت و گویی اظهار داشت: چهارمین مرحله از اردوی 
زهرا  که  شد  آغاز  درحالی  ایران  جوان  دختران  هندبال  ملی  تیم  آماده سازی 

افشاری، نسترن گودرزی  فراهانی و زهرا فتوتی از قم در این اردو حضور دارند.
وی با اشاره به اینکه سه هندبالیست مذکور در اردوهای قبلی تیم ملی نیز حضور 
داشتند بیان کرد: تیم ملی هندبال دختران جوان ایران خود را برای مسابقات 

2023 قهرمانی آسیا در هنگ کنگ آماده می کند.
وی افزود: ملی پوشان هندبال جوانان ایران تا 27 خرداد ماه در مرحله چهارم 
اردو حضور دارند تا ترکیب اصلی تیم ملی برای حضور در رقابت های آسیایی 

شناخته شود.
عنبری ابراز داشت: 16 ملی پوش حاضر در اردوی تیم ملی هندبال در تالار 
هندبال تهران زیر نظر کادر فنی تمرین می کنند تا آماده اعزام به سیزدهمین دوره 

رقابت های قهرمانی آسیا )۹ تا 18 تیر( در هنگ کنگ شوند.

رئیس هیات بدمینتون استان قم خبرداد:

دعوت بدمینتون باز قمی به اردوی
 تیم ملی دانشجویان

رئیس هیات بدمینتون استان قم از دعوت شدن یکی از بدمینتون بازان این 
استان به اردوی انتخابی تیم ملی دانشجویان برای شرکت در رقابت های فستیوال 

بین المللی ورزش های دانشگاهی روسیه خبر داد. 
علی فرجی در گفت و گویی اظهار داشت: 18 دانشجوی بدمینتون باز دختر و 
26 دانشجوی بدمینتون باز پسر به اردوی انتخابی تیم ملی دعوت شدند و سجاد 

ترابی از قم نیز در این اردو حضور خواهد یافت.
وی بیان کرد: برای شرکت در مسابقات روسیه، 44 بدمینتون باز برتر بخش های 

آموزش عالی کشور به اردو دعوت شده اند و زیر نظر کمیته فنی رقابت می کنند. 
وی افزود: مسابقات بانوان درتاریخ 17 خرداد و مسابقات آقایان در تاریخ 18و 
1۹ خرداد، در سالن فدراسیون بدمینتون واقع در خیابان حجاب از ساعت ۹ تا 

17 برگزار می شود. 
فرجی یادآور شد: فستیوال بین المللی ورزش های دانشگاهی 28 مرداد الی 
۹ شهریور سال جاری به میزبانی کشور روسیه در شهر یکاترینبورگ ترتیب خواهد 

یافت.

معاون اداره کل ورزش و جوانان استان قم خبرداد:

هیات ورزش های دریایی و ساحلی
 در استان قم فعال شد

معاون توسعه ورزش اداره کل ورزش و جوانان استان قم گفت: پس از تاسیس 
فدراسیون ورزش های دریایی و ساحلی، این هیات ورزشی دراستان قم فعال و 
سرپرست فدراسیون در حکمی علی تاج بخش را به عنوان مسئول موقت هیات 

درقم تعیین کرد. 
محمد علیمردانی در گفت و گویی اظهار داشت: پس از آن که علی تاج بخش از 
سوی مدیرکل ورزش و جوانان قم به عنوان سرپرست هیات ورزش های دریایی و 
ساحلی استان قم معرفی شد، محمد رضا شجیع سرپرست این فدراسیون ابلاغ 

سرپرستی تاج بخش را صادر و به قم ارسال کرد.
وی ادامه داد: سرپرست فدراسیون در ابلاغ خود تاج بخش را مامور به انجام 
اموری کرده که باید تا زمان برگزاری مجمع انتخابات فدراسیون فوق الذکر به انجام 

برساند.
وی افزود: طراحی سربرگ و ساخت مهر هیات با هماهنگی فدراسیون، انتصاب 
سرپرست نایب رئیسی، سرپرست دبیری، سه نفر عضو هیات رئیسه و سرپرست 
خزانه داری هیات با هماهنگی اداره کل و فدراسیون، اخذ کد اقتصادی هیات 
با هماهنگی اداره کل ورزش و جوانان استان و همچنین پیگیری افتتاح و تجهیز 
دفتر اداری هیات در کوتاه ترین زمان ممکن از جمله اموری است که به تاج بخش 

محول شده است.

سرپرست هیات ورزش های همگانی استان قم خبرداد:

برگزاری مسابقات مینی فوتبال محلات
 با حضور 4۰ تیم 

سرپرست هیات ورزش های همگانی استان قم از برگزاری مسابقات مینی 
فوتبال محلات با حضور 40 تیم در استان قم همزمان با هفته مبارزه با مواد مخدر 

خبر داد.
این  در  کرد:  اذعان  مسابقات  این  برگزاری  جزئیات  پیرامون  زند،  سماعیل 
مسابقات که ثبت نام آن از بهمن ماه سال گذشته بوده است،40 تیم شامل 36 

تیم پسران و 4 تیم دختران در رده بندی آزاد ثبت نام نموده اند.
وی ادامه داد: مسابقات مینی فوتبال محلات تیرماه جاری با همکاری هیات 
فوتبال و هیات پزشکی و با مشارکت شهرداری قم برگزار خواهد شد که تیم های 
قهرمان این مسابقات علاوه بر دریافت جوایز نقدی، به عنوان نماینده استان قم در 

مسابقات قهرمانی کشور حضورخواهند یافت.
زند افزود: این مسابقات با حضور حدود 500 نفر ورزشکار و همزمان با هفته 

مبارزه با مواد مخدر برگزار خواهد شد

مربی تیم پارکوراستان قم خبرداد: 

قم میزبان مسابقات قهرمانی پارکورکشور

مربی تیم پارکوراستان قم از برگزاری مسابقات قهرمانی کشور در تابستان پیش رو 
به میزبانی قم خبر داد.

اکبر باباخانی اظهارداشت :مسابقات بزرگ کیش گیمز از 17 خرداد در منطقه 
ابوالفضل امیدی  آزاد کیش برگزار می شود و مهدی اکبری، محمد اکبری و 

نماینده های قم در این رویداد خواهند بود.
باباخانی افزود: مهدی اکبری با قهرمانی ارزشمندی که در مسابقات انتخابی 
تیم ملی در شیراز کسب کرده شانس بالایی برای تکرار موفقیت خود در این رویداد 
دارد، در مجموع شرایط بچه ها خوب است و شانس بالایی برای کسب مدال داریم.
وی با بیان اینکه پارکور استان قم جایگاه ویژه ای از نظر فنی در کشور دارد و جزو 
استان های مستعد و پرافتخار در رده های سنی مختلف این رشته است، در پایان 

از برگزاری مسابقات قهرمانی کشور در تابستان پیش رو به میزبانی قم خبر داد.

سرمربی اسبق تیم امید با اشاره به اینکه مربیان مقصر چهل و هشت ساله 
شدن حسرت فوتبال به المپیک نیستند، گفت: دلیل اصلی عدم صعود فوتبال به 

المپیک، حمایت نشدن این تیم است.
 هفته گذشته بود که با انتخاب رضا عنایتی به عنوان سرمربی، بلاتکلیفی 8 
ماهه تیم امید به پایان رسید تا این تیم در فاصله 4 ماه تا شروع بازی های آسیایی 

سروسامان بگیرد.
غلامحسین پیروانی سرمربی اسبق تیم امید در گفت وگو با ایرنا درباره انتخاب 
سرمربی جدید تیم امید گفت: رضا عنایتی مربی کاربلدی است که فوتبالیست 
خوبی هم بوده است. در مربیگری در هوادار امتحان پس داده و این تیم را از 
لیگ دسته اول به لیگ برتر آورد. مهم ترین موضوع در موفقیت و صعود به المپیک 
حمایت از تیم امید است، اگر این حمایت صورت نگیرد، باز هم مانند دفعه های 
گذشته نمی توانیم به المپیک صعود کنیم. مربیان مختلف و بزرگی در دوره های 
گذشته روی نیمکت تیم امید حضور داشتند اما با توجه به اینکه حمایتی از آنها 

صورت نگرفت، موفق نشدیم.
پیروانی در ادامه به به دوران حضورش در تیم امید اشاره کرد و خاطرنشان کرد: 
بعد از بازی های آسیایی گوانگژو که با تیم امید چهارم شدیم و فقط به کره و ژاپن 
باختیم، اشاره کردم که با این وضعیت صعود به المپیک ممکن نیست. همان 
شخصیتی که به تیم بزرگسالان داده می شود، باید به تیم امید هم داده شود. البته 

این حمایت ها نباید فقط زبانی و در حد حرف باقی بماند و باید عملی شود.
وی با بیان اینکه تنها مربیان مقصر نرفتن تیم امید به المپیک نیستند، تاکید 
کرد: تیم امید از سال 1۹76 و المپیک مونترال نتوانسته در صعود به المپیک موفق 
شود، آیا فقط مشکل از مربیان بوده است؟ اینطور نیست. مربیان بزرگی مانند 
حسن حبیبی، محمد مایلی  کهن، حسین فرکی، نلو وینگادا و نام های دیگری 
در دوره های گذشته هدایت تیم امید را بر عهده داشتند اما به دلیل اینکه حمایت 

نشدند، موفق نبودند.
پیروانی با اشاره به اینکه امیدوارم در این دوره از عنایتی و برنامه هایش حمایت 

شود، افزود: همچنین باشگاه ها هم همکاری لازم را داشته باشند و مانند گذشته 
نباشد که بازیکن به تیم امید نمی دادند یا به خاطر سرباز بودن در مسابقات خارج از 
کشور غایب باشند. زمانی که در تیم امید بودم و با این مسائل روبرو شدم و به مهدی 
تاج گفتم چرا نباید ما بهترین بازیکنان مان را برای مسابقات در اختیار داشته باشیم.
سرمربی اسبق تیم امید افزود: آن دوره بازیکنانی مانند بختیار رحمانی و شجاع 
خلیل زاده نتوانستند به دلیل وضعیت خدمتی شان ما را همراهی کنند. با تمام قوا 
در مسابقات شرکت نکردیم اما فقط به ژاپن و کره جنوبی باختیم، دو تیمی که به 
ترتیب سوم و چهارم المپیک شدند. این در حالی است که اگر آن دوره تیم امید 

کمی حمایت می شد، می  توانستیم به المپیک صعود کنیم.
پیروانی با بیان اینکه با توجه به این تجربه، باید این برای صعود فوتبال به المپیک 
دور تیم امید را بگیرند، تصریح کرد: مسئولان، صداوسیما، تماشاگران و کادر فنی 
و بازیکنان یک زنجیره متصل به هم برای موفقیت تیم امید هستند و همه باید برای 
رسیدن به موفقیت همراه و کنار هم پیش بروند. البته امیدوارم نیایند زیر پای عنایتی 

را خالی کنند و او را زمین بزنند.
وی با تاکید دوباره بر اینکه حمایت باشگاه ها و بازیکن دادن به تیم امید، مهم ترین 
فاکتور در موفقیت است، خاطرنشان کرد: صمد مرفاوی در حالی با تیم جوانان به 
مسابقات قهرمانی آسیا رفت که بعضی از باشگاه ها بازیکن به تیم جوانان ندادند و 

این واقعا گریه آور است. مربیگری در ایران مانند مرغ عروسی و عزاست.
پیروانی درباره هماهنگی تیم بزرگسالان و تیم امید هم که به نظر می رسد در این 
دوره پررنگ شده است، گفت: هماهنگی بین تیم امید و بزرگسالان در موفقیت 
تاثیرگذار است و قلعه نویی یک مربی عاشق و دلسوخته است. البته حمایت و 
هماهنگی با مربی تیم بزرگسالان به تنهایی کافی نیست و باشگاه ها هم باید 
هماهنگ باشند. باشگاه  ها هر ساله می گویند مشکلی ندارند و همه گونه حمایت 
انجام می دهند اما وقتی روزی می  رسد که که باید بازیکن باید بدهند، این کار را 

انجام نمی دهند و این حمایت ها باید عملی باشد و تنها در حد حرف باقی نماند.
سرمربی اسبق تیم فوتبال امید در واکنش به اختلافات کمیته ملی المپیک 
و فدراسیون فوتبال و غیبت حبیب کاشانی در جلسه های اخیر تیم امید، اظهار 
داشت: فدراسیون فوتبال و کمیته المپیک هیچ وقت تعامل خوبی نداشتند و 
اختلافاتی اگر الان هست باید حل شود. تعامل فدراسیون و کمیته باید صدرصد 

باشد و عملی شود.
وی در پایان تصریح کرد: امیدوارم تیم امید به المپیک صعود کند و این خیلی 
زشت است که المپیک مونترال که نزدیک به 48 سال می گذرد، فوتبال ایران نتواند 

به این مسابقات راه پیدا کند.

غلامحسین پیروانی:

 امیدوارم زیر پای عنایتی را خالی نکنند

کارشناس فوتبال با بیان اینکه بازیکنان خارجی با قرارداد ریالی نخواهند ماند، 
گفت: بهتر است هر چه زودتر تکلیف سرمربی جدید استقلال مشخص شود.

منصور رشیدی در خصوص وضعیت استقلال گفت: آبی پوشان فصل سختی را 
پشت سر گذاشتند و نتوانستند به قهرمانی در لیگ و جام حذفی برسند. از ابتدای 
فصل مشکلات استقلال شروع شد تغییرات در سطح مدیران، مشکلات مالی، 
اشتباهات بیش از اندازه داوری همه دست به دست هم داد تا استقلال نتواند موفق 

شود.
مربی و بازیکن پیشین استقلال ادامه داد: استقلال بیشترین ضربه را از تغییرات 
مدیریتی خورد که بی سابقه بود و بازیکنان بلا تکلیف بودند و تمرکزشان را از دست 
دادند. تغییر 3 مدیر عامل در یک فصل نشان از بی سامانی استقلال داشت و ضربه 

اصلی را استقلال از این ناحیه خورد.
کرد:  تصریح  جدید  مدیره  هیئت  اعضای  انتخاب  مورد  در  فوتبال  کارشناس 
متأسفانه استقلال یک هیئت مدیره ضعیف داشت که عملًا کاره ای نبودند و بیشتر 
دنبال مصاحبه کردن بودند تا انجام امور حساس باشگاه و باید امیدوار بود کسانی که 

انتخاب می شوند با تجربه بوده و بتوانند مفید باشند نه اینکه عاشق مصاحبه کردن 
باشند.

وی در خصوص حکم کمیته انضباطی در مورد ساپینتو گفت: عجیب بود که اینقدر 
زود تصمیم گیری کردند و امیدوارم در آینده هم اینقدر ضربتی در خصوص متخلفین 

تصمیم گیری شود
و مربیان  بازیکنان  با  قرارداد دلاری  رشیدی در خصوص طرح ممنوعیت عقد 
خارجی در لیگ برتر یادآور شد: واقعاً نمی دانم چه کسی چنین طرح های من در 
آوردی را ارائه می کند. با این روش خارجی ها را فراری می دهند و خارجی دیگری 
هم به ایران نخواهد آمد و بدتر اینکه رقم قرار داد مربیان و بازیکنان داخلی سر به 

فلک می کشد.
وی در خصوص انتخاب سرمربی جدید هم گفت: ساپینتو دیگر به ایران نخواهد 
آمد و استقلال هم با توجه به محرومیت 4 ماهه او دیگر او را نمی خواهد. بنابراین 
استقلال باید هرچه زودتر با دقت و وسواس زیاد سرمربی جدید را انتخاب کند تا او 

بتواند برنامه های خود برای جذب بازیکن و شروع تمرینات را به باشگاه ارائه دهد.

کارشناس فوتبال در پایان خاطر نشان کرد: استقلال به همراه هوادارانش روزهای 
سختی را سپری کرد باید امیدوار باشیم تغییراتی که قرار است در سطح مدیریتی 
باشگاه صورت بگیرد باعث شود تا استقلال فصل جدید را با آرامش شروع کرده و به 

هدفش که قهرمانی است دست پیدا کند.

منصور رشیدی:

طرح ممنوعیت قرارداد دلاری »من درآوردی« است

مهم ترین  گفت:  جوانان  و  ورزش  وزارت  حقوقی  مدیرکل 
شاخص در تعیین اعضای هیئت مدیره سرخابی ها وفاداری 

است.
 مجمع عادی و فوق العاده باشگاه استقلال درحالی صبح 
امروز سه شنبه )16 خردادماه( برگزار شد که با پیشنهاد مطرح 
شده از سوی وزارت ورزش و جوانان و تنفس ایجاد شده، مقرر 
شد مجمع آتی باشگاه استقلال به منظور ترمیم هیئت مدیره 

باشگاه استقلال یکشنبه آینده )٢١ خرداد( برگزار شود.
مرتضی فلاح مدیرکل حقوقی وزارت ورزش و جوانان در یک 
گفت وگوی تلویزیونی درخصوص نتیجه این مجمع گفت: با 
توجه به عدم هماهنگی فی مابین سازمان خصوصی سازی، 

وزارت اقتصاد و وزارت ورزش، مقرر شد مدتی به عنوان تنفس 
در نظر گرفته شود تا نسبت به بررسی کامل صلاحیت فنی، 
تخصصی و اجرایی اعضای هیئت مدیره از طریق دستگاه 
ورزش اقدام شود تا انشاا... در جلسه بعدی مجمع با اعمال 
صلاحیت های مدیریتی نسبت به معرفی افراد تایید صلاحیت 
شده برای انتخاب به عنوان اعضای هیئت مدیره باشگاه ها 
استقلال اقدام شود. وی در پاسخ به این سوال که ملاک و 
معیار انتخاب اعضای هیئت مدیره استقلال چیست، گفت: 
آشنایی به مسائل ورزشی و حقوق ورزشی، آشنایی به معضلات 
و مشکلات دو باشگاه، درآمدزایی و ایجاد درآمدهای پایدار برای 
دو باشگاه از جمله معیارهای مدنظر در انتخاب اعضای هیئت 

مدیره دو باشگاه استقلال و پرسپولیس است. مهم ترین شاخص 
در این زمینه وفاداری است و در راستای نظارت حداکثری 
وزارت ورزش و اقتصاد، مقرر شد اعضای هیئت مدیره این دو 
باشگاه تیمی باشند که بتوانند در انجام کلیه امورات باشگاه 
به نحو احسن اقدام کنند. اما این که متولی برگزاری مجمامع 
وزارت  یا  بود  خصوصی سازی  سازمان  دوباشگاه  این  امروز 
ورزش، سوالی بود که فلاح در پاسخ به آن گفت: نمی تواند 
نام متولی روی آن گذاشت. درحال حاضر سه دستگاه عضو 
اصلی مجمع هستند؛ وزارت اقتصاد و دارایی، وزارت ورزش 
و جوانان و وزارت دادگستری. حسب رویه و سنوات گذشته، 
متولی عام و خاص مجامع در حوزه تخصصی ورزش، وزارت 

ورزش و جوانان است. اما با توجه با اختلاف نظرهایی که قبلا 
بین دو دستگاه ایجاد شده بود و تعاملاتی که درحال انجام 
است، این مجمع با هماهنگی وزارت ورزش برگزار شد ولی 
قرار نبود که طی این مجمع، اعضای هیئت مدیره سرخابی ها 
مشخص شوند. مقرر بود کارگروهی برای تعیین اعضای هیئت 
تایید  برای  تعیین و سپس  و بررسی صلاحیت آن ها  مدیره 
صلاحیت امنیتی اعضای هیئت مدیره دو باشگاه اقدام شود 
که این موضوعات درحال انجام است. فلاح همچنین تاکید 
کرد مجمع فوق العاده باشگاه پرسپولیس که قرار است عصر 
امروز برگزار شود نیز طبق روال امروز مجمع باشگاه استقلال 

برگزار خواهد شد.

مرتضی فلاح:

 وفاداری مهم ترین شاخص در تعیین اعضای هیئت مدیره سرخابی ها است

آگهی مزایده تمامی سه دانگ مشاع از شش دانگ عرصه و اعیان پلاک 11 فرعی از 2734 اصلی بخش 02 
مربوط به پرونده کلاسه 140104030011003859:

بموجب پرونده اجرایی کلاسه 14010403001100385۹ ) باشماره بایگانی 140104138 ( ، متعهد: میثم کاظمی، 
متعهدله: منیره خوش رفتار قمی سند ازدواج شماره سند: 2467 ،تاریخ سند 13۹8/0۹/21 ، دفترخانه صادر کننده : 
دفترخانه ازدواج شماره 47 و طلاق شماره 36 شهر قم استان قم، تمامی سه دانگ مشاع از ششدانگ عرصه و اعیان پلاک 
11 فرعی از 2734 اصلی بخش 02 قم )پلاک ثبتی یازده فرعی از دو هزار و هفتصد و سی و چهار اصلی بخش 2 قم( - واقع 
در : قم - خیابان امام خمینی )ره( کوچه شماره 27 شهید اسماعیل قرنلی - بعد از کوچه شماره 14 شهید رسول جعفری 
– پلاک شهرداری شماره 88 و کدپستی: 37157 - 64۹18 متعلق به آقای میثم کاظمی ،که در قبال طلب خانم منیره 

خوش رفتار قمی بازداشت شده است و از طریق مزایده به فروش میرسد:
حدود و مشخصات شش دانگ عرصه و اعیان یک قطعه زمین نوع ملک طلق به پلاک ثبتی 11 فرعی از 2734 اصلی ، 

واقع در بخش 02 حوزه ثبت ملک اداره دو قم به مساحت 120 متر مربع به حدود و مشخصات به حدود :
شمالًا: پی است بطول )10/00( ده متر به به نهر فردیجان 

شرقا :پی است بطول )12/00( دوازده متر به شماره نه فرعی از دو هزار و هفتصد وسی وچهار اصلی 
جنوبا :پی است بطول )10/00( ده متر به شماره ده فرعی از دو هزار و هفتصد و سی و چهار اصلی 

غربا: پی است بطول )12/00( دوازده متر به شماره سیزده فرعی از دو هزار و هفتصد و سی و چهار اصلی
مشخصات مورد مزایده :

تمامی سه دانگ مشاع از شش دانگ عرصه و اعیان یک قطعه زمین نوع ملک طلق به پلاک ثبتی 11 فرعی از 2734 
اصلی . واقع در حوزه ثبت ملک اداره دو قم استان قم به مساحت 120 متر مربع مالکیت آقای میثم کاظمی فرزند احمد 

با جز 3 سهم از 6 سهم ششدانگ عرصه و اعیان با شماره سند مالکیت 71718 – 13۹7/06/26 دفتر 28قم می باشد.
مشخصات ملک مورد بازدید:

ملک پلاک ثبتی شماره بصورت یک خانه که مطابق مدارک فوق الاشاره به مساحت عرصه 120 متر مربع و یک بر به 
شارع بصورت جنوبی ساز )اعیانی مجاور شارع( با کاربری مسکونی در دو طبقه بصورت همکف مسکونی و زیرزمین انباری 
و دارای جمع اعیانی به مساحت حدود ۹3/50 متر مربع همکف دارای ورودی و دو اتاق و نیز سرویس بهداشتی و حمام 
در حیاط و طبقه زیرزمین فضای انباری جنس پوشش کف ورودی واتاقها موزائیک و بدنه اندود سفید کاری گچی، سرویس 
بهداشتی دارای پوشش کف و بدنه سرامیک است. ملک فاقد پله دسترسی به بام میباشد پوشش نمای سمت شارع و حیاط 
اندود سیمان سفید و درب آهنی پیاده رو با درب و پنجره فلزی دربهای داخلی چوبی و درب سرویس بهداشتی و حمام 
آهنی، سیستم گرمایشی کولرابی، حیاط دارای پوشش کف موزاییک و بدنه سیمان سفید میباشد ملک دارای امتیازات آب 
و برق و گاز میباشد. در زمان بازدید ملک دارای سکنه و دارای مستاجر میباشد در خصوص بیمه ملک مدارکی ارائه نشده 

است.
نظریه کارشناسی:

با توجه به مراتب فوق و موقعیت وکیفیت و کمیت ملک و جمیع جهات موثر در امر کارشناسی در صورت صحت اعتبار 
مستندات ابزاری و عدم منع قانونی در نقل و انتقال رسمی پلاک مورد نظر،نداشتن معارض و بدون در نظر گرفتن دیون 
احتمالی و نداشتن بدهی به شهرداری و سایر نهادها،مطابق سند مالکیت و بدون اعمال طرح تعریض، ارزش ششدانگ 
ملک مزبور شامل عرصه و اعیان و امتیازات و انشعابات و تاسیسات ومحلقات جمعا 20/۹10/000/000 ریال معادل 
بیست میلیارد و نهصد و ده هزار ریال وارزش سه دانگ مشاع از ششدانگ ملک جمعا به مبلغ 10/455/000/000 ریال 

معادل ده میلیارد و چهارصد و پنجاه و پنج میلیون ریال بشرح ذیل میباشد:
 1- عرصه مطابق سند مالکیت 120 متر مربع و ارزش هر متر مربع 140/000/000 ریال.................. ارزش کل 

16/800/000/000 ریال
..................ارزش کل  ریال  ارزش هر متر مربع 40/000/000  و  اعیانی طبقه همکف ۹3/50 متر مربع   -2 

3/740/000/000 ریال
 3- اعیانی طبقه زیرزمین 120/000/000 ریال

 4- امتیاز انشعابات و حیاط سازی 250/000/000 ریال
ارزش ششدانگ ملک مزبور جمعا به مبلغ 20/۹10/000/000 ریال معادل بیست میلیارد و نهصد و ده هزار ریال وارزش 
سه دانگ مشاع از ششدانگ ملک جمعا به مبلغ 10/455/000/000 ریال معادل ده میلیارد و چهارصد و پنجاه و پنج 

میلیون ریال ارزیابی گردیده است.
مزایده تمامی سه دانگ مشاع از شش دانگ عرصه و اعیان یک قطعه زمین نوع ملک طلق به پلاک ثبتی 11 فرعی 
از 2734 اصلی، واقع در بخش 02 حوزه ثبت ملک اداره دو قم به مساحت 120 متر مربع از ساعت ۹ صبح الی 12 
ظهر روز پنجشنبه 1402/04/01 در اداره اجرای استاد رسمی قم واقع در خیابان ساحلی )لواسانی ( نبش کوچه 7 
-طبقه فوقانی اداره ثبت اسناد و املاک بخش یک قم - اداره اجرای اسناد رسمی قم انجام می شود.مزایده مورد مذکور 
از مبلغ 10/455/000/000 ریال ) ده میلیارد و چهارصد و پنجاه و پنج میلیون ریال معادل یک میلیارد و چهل و پنج 
میلیون و پانصد هزار تومان( شروع و به بالاترین قیمت پیشنهادی فروخته خواهد شد شرکت در مزایده منوط به پرداخت ده 
درصد از مبلغ کارشناسی به حساب سپرده ثبت به شماره شبا IR ۹801000040760132078۹56۹3 با شناسه واریز 
۹65108576100000002171323512006 میباشد )حتی بستانکار پرونده هم اگر قصد شرکت و رقابت در مزایده 
را دارد می بایست 10 درصد را پرداخت نمائید( و حضور خریدار یا نماینده قانونی او در جلسه مزایده الزامی است و برنده 
مزایده مکلف است ما به التفاوت مبلغ فروش را ظرف مدت 5 روز از تاریخ برگزاری مزایده به حساب صندوق ثبت به شماره 
حساب شبای مذکور تودیع نماید و در صورتی که ظرف مهلت مقرر مانده فروش را به حساب سپرده ثبت واریز نکند، مبلغ 
مذکور قابل استرداد نمیباشد و به حساب خزانه واریز خواهد شد و در این صورت عملیات فروش از درجه اعتبار ساقط و 
مزایده تجدید می گردد حق الحراج مازاد بر مبلغ ارزیابی به عهده برنده مزایده خواهد بود. در ضمن بدهیهای ملک اعم 
از مالیات و عوارض شهرداری و غیره تا تاریخ مزایده اعم از اینکه رقم قطعی أن معلوم شده یا نشده باشد به عهده برنده 
مزایده خواهد بود و در صورت وجود مبلغ مازاد بر طلب بستانکار ، وفق ماده 125 ائین نامه اجرای مفاد اسناد رسمی قابل 
پرداخت به خریدار خواهد بود و همچنین چنانچه بستانکار برنده مزایده باشد وفق ماده 125 آئین نامه اجرا اقدام میگردد. 
در صورت توافق بر واریز غیرنقدی با بستانکار و نسبت به مازاد با بدهکار بر اساس توافق کتبی اقدام خواهد شد حقوق 
دولتی و حق مزایده طبق مقررات وصول خواهد شد. ضمناً تنظیم سند انتقال اجرائی منوط به مفاصا حساب دارائی و 
شهرداری و عنداللزوم مراجع ذیصلاح دیگر میباشد در ضمن فیش واریزی می بایست بنام شرکت کننده در مزایده باشد 
. لازم به ذکر است وفق ماده 3۹ مکرر آیین نامه اجرا چنانچه برنده مزایده بستانکار پرونده باشد ، بدهکار تا 2 ماه از تاریخ 
برگزاری مزایده مهلت خواهد داشت نسبت به تسویه بدهی خود اقدام و از انتقال اجرایی جلوگیری نمایید ، بدیهی است که 

انتقال اجرایی به نام بستانکار برنده مزایده پس از گذشت مهلت 2 ماهه خواهد بود .)م الف 16424(
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی قم
 مهدی روز خوش
تاریخ انتشار آگهی: 1402/03/17
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یک سیاسی اصول گرا گفت: امام بر رقابتی بودن انتخابات تاکید داشتند و معتقد 
بودند انتخابات باید امکان آزادی عمل را به توده های مردم بدهد و به گونه ای باشد 
تشخیص و انتخاب مردم شانیت بیابد و عده ای نتوانند رای مردم را تحقیر کنند و 

آن را خطا بپندارند.
عباس سلیمی نمین فعال سیاسی اصول گرا در گفت وگو با خبرآنلاین به بررسی 

نگاه و نطرات امام به انتخابات پرداخته است.
نظرات و دیدگاه های امام)ره( درمورد انتخابات را چگونه ارزیابی می کنید؟

ما درطول ده سال حکمرانی امام، ابعاد نگاه امام به انتخابات به تناسب مسائلی 
که پیش می آمد را دریافت کردیم.اعتقاد امام به اینکه آنچه که رای مردم بر آن 
تحقق می یابد و آن اصالت دارد یکی از بحث های بسیار مهم بود، در آن دوران 
خیلی ها شخص محور بودند نه در ارتباط با جریانات درون حاکمیت که در بیرون 
حاکمیت هم در ایران، خیلی ها اینگونه می اندیشیدند که نمی توان برای یک 
شخصیت و سیاستمدار برجسته رای برابری با توده های مردم در انتخابات قائل 
بود. خوشبختانه امام این مراحل را پشت سر گذاشتند حتی در مرحله ای که افراد 
را برای شناخت کاندیداها به افراد برجسته و امینی ارجاع می دادند امام در مقطعی 
فرمودند باید مراقب بود که به گونه ای نشود که آن ها حق تحقیق و تفکر و تامل 
روی کاندیدا ها را از مردم سلب کنند. حتی امام شخصیت های برجسته ای را که 
در قالب نهادهایی مردم را به انحاء مختلف راهنمایی می کردند، بازداشتند تا مبادا 
بستر تفکر و تامل از ابتدا مسدود شود و افرادی تعیین شوند و مردم هم بدون مطالعه 
به آنها رای دهند. امام انتخابات را فرصت رشد برای مردم می دیدند و برای رای مردم 

اصالت قائل بودند.
انتخابات باید امکان آزادی عمل را به توده های مردم بدهد 

این به دلیل ارتقا تفکر سیاسی و دانش سیاسی بود؟
بله چون ارتقا معلومات و دانش سیاسی منوط به انتخاباتی است که مردم هم 
بتوانند حق انتخاب داشته باشند و هم از روی مطالعه و تامل رای دهند، یعنی 
مردم از قبل مطالعه کرده باشند و اگر ابهامی دارند به نخبه و معتمدی برای رفع 
آن مراجعه کنند. اصل را تامل و تفکر توده های مردم می دانستند و مراجعه را فرع 

می دانستند که در مدت حکمرانی امام)ره( ما به خوبی این مطلب را دریافت کردیم 
که باید انتخابات مظهر رشد دهندگی باشد. ایشان بر رقابتی بودن انتخابات تاکید 
داشتند و معتقد بودند انتخابات باید امکان آزادی عمل را به توده های مردم بدهد و 
به گونه ای باشد تشخیص و انتخاب مردم شانیت بیابد و عده ای نتوانند رای مردم را 

تحقیر کنند و آن را خطا و باطل بپندارند.
امام همواره توصیه حضور حداکثری مردم در انتخابات را داشتند 

بحث مشخص امام در این مورد یعنی رای دهندگان چیست؟
ایشان فرمودند حتی اگر شما غلط انتخاب کنید اجری بر شما خواهد بود، اگر 
درست انتخاب کنید دو اجر خواهید داشت ،یکی انتخاب گر بودید و دوم این که 
انقدر مطالعه کرده اید که درست انتخاب کرده اید.یعنی امام حتی برای انتخاب 

غلط مردم هم احترام ویژه ای قائل بودند.
امام همواره توصیه حضور حداکثری مردم در انتخابات را داشتند، امری که 
حداقل در دو انتخابات اخیر شاهد آن نبودیم.ما در عمل نسبت به کدام اندیشه 

ایشان غفلت کرده ایم که اینگونه شد؟
در دو انتخابات گذشته که مد نظر شماست ما این رهنمود را از جانب مقام معظم 
رهبری هم داشتیم که فرمودند برای من مشارکت حداکثری یک اصل است ولو 
اینکه افرادی بیایند و رای مخالف من هم داشته باشند.یعنی بر اساس رهنمودی 
که امام داشتند مشارکت حداکثری همچنان رویه جاری و ساری بوده و هست 
و به نظر من خواهد بود. نظام سیاسی ما غیر از این هیچ راهی ندارد و باید حتما 
در مسیر رشد مردم قرار بگیرد. ما در بعضی جاها کوتاهی داشتیم که بواسطه آن 
نتوانستیم رشد را با سرعت لازم پیش ببریم، دیگران مداخلاتی داشتند و به طور 

طبیعی مشکلاتی به بار آمده است.
بعضا هم شاید محدودیت هایی که به لحاظ نظری ایجاد شده تاثیرات سو خود را 
داشته است. اما قطعا نظام سیاسی ما هیچ راه دیگری جز رشد آگاهی مردم برای 
پیشبرد خود نخواهد داشت چرا که متکی به رای مردم است. امکان دارد عواملی در 
این مسیر کُندی ایجاد کرده باشند که باید به تحلیل آن پرداخت کما اینکه پرداخته 
شد، رهبری هم در آخرین انتخابات یک تاثر و تاسفی از خود نشان دادند و برخی 

وابستگان به بیت رهبری هم بر این مسئله تاکید کردند که حقوقی ضایع شده و 
باید این حقوق استیفا شود. یعنی نسبت به حقوق برخی نامزدها آنچنان دقت لازم 
را منظور نداشتند نه اینکه خواسته در این مسیر قرار گرفته باشند اما ناخواسته هم 
می تواند خطاهایی بروز کند که رهبری هم عدم خرسندی خودشان را درآخرین 
انتخابات بیان کردند. بنابراین نظام سیاسی ایران هیج راهی جز مسیری که امام 
گشودند و رهبری برآن تاکید دارند ندارد و باید نگاه بردبارانه ای در مورد انتخابات 

داشته باشد تا بتواند انتخابات حداکثری رقم بخورد.
استفاده گروه های سیاسی از شیوه های تخریبی برای آگاهی مردم 

حتی  نیست،  هیچکس  انحصار  در  انتخابات  که  داشتند  اعتقاد  امام 
روحانیون و احزاب و گروه ها. اخیرا بحثی در مورد خالص سازی پیش آمده 
و این با گفته امام منافات دارد.به نظر شما این انحصار را چگونه می توانیم 

مدیریت و خنثی کنیم؟
همواره انحصار طلبی در گروه های سیاسی وجود داشته، حتی در دوران امام و 
علیرغم تاکیدات ایشان. شاید تاکیدات امام هم به همین دلیل قابل درک باشد که 
ایشان این تاکیدات را در مواجهه با مسائلی ابراز می داشتند.امروز هم همین مسئله 
وجود دارد و سهم طلبی در گروه های سیاسی موجود است ،طبیعتا این گروه ها 
تلاش می کنند نهادهایی را که دارای مرجعیت هستند تحت تاثیر خودشان قرار 
دهند. اینکه این نهاد ها چقدر تحت تاثیر قرار می گیرند یا نه باید با این نگاه در 
هرانتخاباتی بررسی شود ولی آنچه مسلم است ما هم در گروه های سیاسی و هم در 
شخصیت های سیاسی این زیاده خواهی را شاهد هستیم.انسان اگر زیاده خواه 
نباشد موتور محرکه حرکت نخواهد داشت،زیاده خواهی ها اغلب در عناصری که 
می خواهند کار سیاسی کنند وجود دارد که باید سعی کرد این زیاده خواهی ها 
را در مسیر قانونی قرار داد. باید نگذاریم زیاده خواهان به نحوی قانون را مخدوش 
کنند و آن را دور بزنند و یا در جاهایی نادیده بگیرند و یا تحت تاثیر قرار دهند. الآن 
هم می بینیم گروه های سیاسی بجای اینکه برای رشد آگاهی مردم کار فکری 
کنند شیوه های تخریبی بکار می گیرند و از خودشان شیوه های نامطلوبی بروز 

می دهند.

سلیمی نمین فعال سیاسی اصول گرا: 

امام برای رای غلط مردم هم صواب و اجر قائل بودند

نوه گرامی امام خمینی)س( با اشاره به اینکه خیلی وقت ها در بزنگاه ها رهبری 
تنها است گفت در بزنگاه ها همه ساکت هستند تا ایشان صحبت کند. دشمنان 

هم شناخت دارند و تمام تیرهای خودشان را به سمت ایشان روانه می کنند.
حجت الاسلام والمسلمین سید علی خمینی طی سخنانی در مراسم سی و 
چهارمین بزرگداشت امام خمینی)س( در نجف  اظهارداشت: بزرگداشت امام 
خمینی)س( تنها بزرگداشت یک شخص نیست؛ بلکه بزرگداشت یک شخصیت 
است. شخصیتی که حائز صفاتی بود که قابلیت تکرار شدن دارند. صفاتی که 
باید به سمت آنها حرکت کرد و آنها را به مثابه آرمان های یک ملت دانست. لذا ما 
در ایام بزرگداشت امام تأکید می کنیم بر صفاتی که در وجود ایشان ملکه شده 
بود و در هر جلسه به برخی از این صفات اشاره و تلاش می کنیم به سمت آنها 

حرکت کنیم.
تزکیه نسل و تربیت نسل

نوه امام خمینی)س(، افزود: نکته ای که به ذهنم رسید اینجا به آن اشاره کنم، 
مسأله »تزکیه نفس« و »تربیت نسل« است. امام از جوانی در مسیر تزکیه نفس 
گام برداشت و در کنار مراحل عرفان نظری، عرفان عملی را هم پیش برد. اگر 
در کهولت سن حرفی زد، برخاسته از عملی بود که از نوجوانی و جوانی با خود 
نْ تَقُومُوا لِلهِ مَثْنی وَ فُرادی« می خواند این برخاسته از 

َ
همراه کرده بود. لذا اگر »أ

حقیقتی بود که در وجود او متبلور بود.
سید علی خمینی ادامه داد: راست گفتن در درس اخلاق به این نیست که 
گزاره اخلاقی تو مطابق با واقع باشد؛ به این است که استاد اخلاق خودش 
متخلق باشد به حرفی که می زند. این را مردم در وجود امام دیدند. لذا از دل 
آن تزکیه نفس تربیت نسل هایی متولد شد که کارهای بزرگی کردند. پیروزی در 
انقلاب و جنگ نشأت گرفته از تربیت نسلی بود که امام به تربیت آنها برخاسته 

بود. 
امروز ما متوجه می شویم که تربیت نسل ها چقدر دشوار است 

سید علی خمینی گفت: امروز ما متوجه می شویم که تربیت نسل ها چقدر 
اختیار داریم متوجه  را در  نهادهای فرهنگی  تمام  ما  امروز که  دشوار است. 
می شویم که چرا امام از تربیت نسل ها و تحولی که در نسل ها ایجاد شده بود به 
»اعجاز« تعبیر می کند. کار بزرگ امام تحول و تربیتی بود که در نسل ها ایجاد کرد 
و آنها را به صحنه های مختلف آورد والّا چه کسی می توانست آن نظام تا بن دندان 

مسلح و مورد حمایت همه جهان را سرنگون کند؟!
نوه امام خمینی)س(، یادآور شد: امروز که خود ما متکفل شده ایم بچه های 
مردم را تربیت کنیم، می فهمیم که آن مرد بزرگ چه کار کرد. یک نوار کاست 
که  می کرد  ایجاد  نسل ها  در  تحولی  چنان  و  می گذاشت  تأثیری  چنان  او 
کارهای کارستان می کردند. مردم از این صدای برآمده از یک نفس تزکیه شده 

می آموختند و متحول می شدند؛ امروز باید در  سر این مسأله فکر کنیم.
 تأثیر امام روی جوانان معلول امور متافیزیکی بود

وی تأکید کرد: بدون شک بخشی از تأثیری که امام روی جوانان گذاشت معلول 
امور متافیزیکی و وجود پاک امام بود؛ اما فقط این نبود. ما پیش از انقلاب برای 

کار فرهنگی خود را محدود به نهادها نکرده بودیم. فعالیت های فرهنگی مردم 
برخاسته از یک حس غیرت دینی بود جامعه ما احساس کرده بود که باید در 
مواجهه با تبلیغات شرق و غرب، جوانان خودمان را حفظ کنیم؛ در مواجهه با 
استکبار و ظلم، باید جوانان خودمان را بیدار کنیم. این حس باعث شد معلمان 

ما برای کار فرهنگی قیام کنند.
سید علی خمینی اظهار داشت: به امام منسوب است که ایشان در سال 
42 فرمودند سربازان من در گهواره ها هستند و اینکه ایشان فرمود »امید من 
به شما دبستانی ها است«، علتش همین است. همان جوانانی که سال 42 در 
گهواره بودند بار انقلاب و جنگ را به دوش کشیدند. امام قیام کرد و جامعه ایران 

همراهی کرد و این تحول عظیم ایجاد شد. 
پس از انقلاب جامعه احساس کرد که دیگر وظیفه ای ندارد

وی افزود: اما پس از انقلاب و تقریبا از دوره پایان جنگ یک احساسی در 
جامعه ما به وجود آمد. بعد از اینکه خیال کردیم نظام اسلامی تشکیل و نهادهای 
فرهنگی مستقر شده اند، احساس کردیم احتیاج به کار فرهنگی از بین رفته و 
دیگر ما وظیفه ای نداریم و اگر بخواهیم بچه هایمان را تربیت کنیم، وزارت آموزش 
و پرورش داریم و اگر بخواهیم کار فرهنگی انجام بدهیم، وزارت فرهنگ و ارشاد 

اسلامی داریم. همان نکته باعث شد صعود فرهنگی که ما داشتیم تبدیل شود به 
افولی که امروز بعضا در جامعه خودمان می بینیم. 

فرهنگ از قلب به قلب منتقل می شود نه از وزیر به مدیر کل
نوه امام خمینی)س( با بیان اینکه ما کارهای فرهنگی را آن طور که باید و شاید 
جدی نگرفته  ایم، تصریح کرد: ما فرهنگ را به نهادها سپرده بودیم و فرهنگ 
را نهادی کرده بودیم؛ در حالی که فرهنگ نهادی نیست. کاری که نهادها 
می توانند انجام بدهند، اگر بتوانند انجام بدهند و موفق شوند، این است که 
راهبری و برنامه ریزی کنند. فرهنگ از قلب به قلب منتقل می شود. فرهنگ با 
عشق و محبت منتقل می شود. فرهنگ از استاد به شاگرد منتقل می شود؛ نه از 
وزیر به مدیرکل. فرهنگ از عشقی که در قلب پدر است، به فرزند خودش منتقل 
می شود. وی ادامه داد: اگر یک روزی پدر خیال کرد که من وظیفه فرهنگی 
ندارم، بچه را در مدرسه جمهوری اسلامی گذاشته ام و آنها باید فرهنگ را منتقل 
کنند، نتیجه این می شود که ما به افول فرهنگی گرفتار شویم. در دل اتفاقات 
سال گذشته من این را به وضوح احساس کردم و بسیار خوشحال هستم که این 
تلنگر در جامعه انقلابی ما ایجاد شد که همه ما وظیفه داریم؛ اینکه فکر کنیم به 
یک نهاد واگذاری کنیم و آنها می توانند از پس تربیت فرزندان ما بر آیند، اشتباه 

است.
تا وقتی که ما بیدار باشیم دشمنان ما توفیقی نخواهند داشت

سید علی خمینی تأکید کرد: راه همان راهی است که امام طی کرد و جامعه 
را آگاه و بیدار کرد. تک تک جوانان و سربازان راه امام باید هوشیار باشند. فکر 
نکنیم ما بر اوضاع مسلط هستیم و تا ابدالدهر همین خواهد بود. اگر بخوابیم، 
دشمنان بیدار هستند؛ چشمان آنها باز و برنامه های آنها همیشه برقرار است. اما 
تا وقتی که ما بیدار باشیم هیچ کاری نمی توانند انجام بدهند و هیچ موفقیتی 
پیدا نخواهند کرد؛ موفقیت آنها وقتی است که ما بخوابیم. این وظیفه فرهنگی 
سال به سال متحول می شود و شکل می گیرد. حجت الاسلام و المسلمین سید 
علی خمینی نوه امام خمینی)س( با اشاره به اینکه پیش از انقلاب برای کار 
فرهنگی خود را محدود به نهادها نکرده بودیم، گفت: معتقد هستم هر اتفاق 
خوبی که می افتد در کنارش آفاتی هست و انسان باید هوشیار باشد که دچار آن 
آفات نشود؛ هر اتفاق تلخی هم که می افتد، در کنارش جوانه ها و نقاط مثبتی 
هست که انسان باید هوشیار باشد و از آنها استفاده کند. برداشت من این است 
که در کنار اتفاق تلخی که سال گذشته در کشور ما افتاد یک جوانه مهمی شروع 
به رشد کرد؛ و آن این احساس در بدنه جامعه متدیّن و انقلابی ما است که ما 
کوتاهی کرده ایم. ما کارهای فرهنگی را آن طور که باید و شاید جدی نگرفته  ایم.

همه بار کار فرهنگی را بر دوش مقام معظم رهبری گذاشته اند!
وی یادآور شد: یکی از مظلومیت های مقام معظم رهبری این است که زمان 
امام بزرگانی مثل آیت الله مطهری بودند که کار فرهنگی انجام می دادند اما امروز 
همه بار فرهنگی را روی دوش یک نفر گذاشته  اند. نتوانسته ایم کسانی را تربیت 
یا به جامعه معرفی کنیم که آنها با مردم سخن بگویند و تأثیر بگذارند. اگر امام با 
مردم صحبت می کرد، پیش از ایشان روشنفکران دینی ساعت ها با مردم سخن 
گفته و فضای جامعه را آماده کرده بودند. کارهای فرهنگی تمیز در سخنرانی های 
مطهری به چشم می خورد. مقام معظم رهبری بارها تأکید کرده اند که ما نیاز 
داریم جماعتی در لایه های میانی باشند و با مردم صحبت کنند. نوه گرامی 
امام خمینی)س( با اشاره به اینکه خیلی وقت ها در بزنگاه ها رهبری تنها است، 
تصریح کرد: در بزنگاه ها همه ساکت هستند تا ایشان صحبت کند. دشمنان هم 

شناخت دارند و تمام تیرهای خودشان را به سمت ایشان روانه می کنند.
تا وقتی کار فرهنگی همگانی انجام نشود تحول همگانی

 صورت نمی گیرد
وی با تأکید بر اینکه تا وقتی کار فرهنگی همگانی انجام نشود تحول همگانی 
صورت نمی گیرد، اظهار داشت: امسال هیأت های مذهبی با دو سال پیش کاملا 
تغییر کرده است. اگر معتقدین و ملتزمین به اسلام و انقلاب سال گذشته در رکود 
بودند، امسال کاملا تغییر کرده اند. حتما از پس این رخداد مبارک ما سال های 
آینده شاهد نتیجه بخشی این کار فرهنگی هستیم. البته کار فرهنگی دیربازده 
است؛ همان طور که این نقص 30 ساله امروز خودش را نشان داده، امروز اگر 
ما کاری کنیم، ان شاء الله در سال های آینده نتیجه اش را خواهیم دید. ان شاء 

الله حرکت به سمت این تحول و کار فرهنگی همگانی به نتیجه خواهد رسید.

حجت الاسلام و المسلمین سید علی خمینی ؛ 

خیلی وقت ها در بزنگاه ها رهبری تنها است 

یک فعال سیاسی اصولگرا گفت: بعضی از افراد قلدر متصل به قدرت و ثروت در جامعه بزرگ اصولگرایی انشقاق 
ایجاد کردند و با پررویی کامل حتی جامعه روحانیت مبارز و بسیاری از دلسوزان انقلاب را کنار زدند. 

حسن بیادی فعال سیاسی اصولگرا در گفت وگو با ایلنا، در پاسخ به این سوال که با توجه به زمان باقی مانده تا 
انتخابات مدتی است که رقابت در درون جریان اصولگرایی آغاز شده. از نظر شما جریان اصولگرایی امروز در چه 
شرایطی قرار دارد، گفت: همان طور که می دانید اصولا احزاب مطرح و یا باندهای متصل به قدرت و ثروت زمان 
رقابت های انتخاباتی جهت معرفی کاندیدا تلاش خود را دوچندان کرده و افرادی را باب میل خود معرفی می کنند. 

به همین دلیل سعی می کنند با تبلیغات مردم را پای صندوق رأی دعوت کنند.
وی افزود: حال این گروه ها به دودسته تقسیم می شوند؛ یک گروه پیرو فرمایشات مقام معظم رهبری به دنبال 
مشارکت گسترده و حداکثری مردم هستند و گروه هایی هم وجود دارند که از فرصت نابسامانی ها سوءاستفاده کرده 
و با حذف رقبای خود به انحاء مختلف به دنبال مشارکت حداقلی خود هستند که بسیار مذموم است؛ چراکه فضای 
سیاسی را بسیار سرد می کنند. این دوگروه در هردو جناح سیاسی اصولگرا و اصلاح طلب وجود دارند اما جای تاسف 
است که در چند دوره اخیر این گروه های تمامیت خواه و متصل به قدرت و ثروت باعث این نابسامانی ها شده اند و 

کسی هم پاسخگو نبوده و تازه از مردم مظلوم طلبکار هم هستند.
این فعال سیاسی اصولگرا تصریح کرد: از نتیجه اعمال آنان در همین دو، سه ماه اخیر پس از دو سخنرانی عید 

نوروز  و عیدسعید فطر مقام معظم رهبری می توان قضاوت کرد که چقدر این دوستان پیرو ولی فقیه بوده و چقدر به 
آرمان های انقلاب و خدمت به مردم پایبند هستند و مردم مظلوم هر روز شاهد خالی شدن جیبشان بوده پس هر روز 
شاهد یک اتفاق منفی و بی تدبیری های مدیریتی هستند که با اعصاب و روان آنان بازی می کند و نمایندگان مجلس 
هم از این ضعف و بی تدبیری و عدم نظارت مستثنی نیستند و مسئله افشاء خودروی شاسی بلند هم در راستای پروژه 
نا امیدکردن مردم برای حضور حداقلی در انتخابات است تا این باندها به اهداف نامتعارف و ناجوانمردانه خود برسند.
بیادی افزود: شاهد این هستیم که پروژه نفوذ استکبار در این زمینه موفق بوده و تک صدایی و اعتراض افراد 
مخلص راه به جایی نمی برد و بعضی از نمایندگان نامبرده در این چند دوره نمایندگی خود فقط برای حفظ صندلی و 
ماندگاری خود در صحنه سیاست هرکاری را کرده اند و فقط و فقط برای گزارش نه به مردم بلکه به کمیسیون مربوطه 
در یک ورق کاغذ بنویسند که در این چند دوره نمایندگی خود چه کاری را برای مردم انجام داده اند همین بس است.

سال ها پیش در مورد شکل گیری یک گروه شبه فرماسونری اعلام خطر کردم
این فعال سیاسی اصولگرا در پاسخ به این سوال که آقای محصولی از چهار گام مهم برای رسیدن به لیست 
نهایی در انتخابات نام برده که باید این گام ها برداشته شود تا به لیست واحد رسید و گذر تاریخی هم به ماجرای 
لیست انتخاباتی مجلس یازدهم انداخت. تحلیل شما از صحبت های آقای محصولی چیست، گفت: البته 
همانطور که در پاسخ سوال قبل در این مسئله بیان کردم، چند گروه معدود هستند که با در دست گرفتن تمام 
قدرت در قوای سه گانه قصد دارند که این نابسامانی را ادامه داده و برخلاف مرام و سیاست ها و فرمایشات مقام 
معظم رهبری حرکت کنند و در این راستا وجود و حقوق حقه مردم برایشان دارای اهمیت نبوده و برای آنان 

احترامی قائل نیستند.
بیادی در پاسخ به این سوال که این احتمال وجود دارد که جریان اصولگرا با توجه به اختلافاتی که در بین خود 
دارند بدون لیست واحد و هر کدام با لیست جداگانه وارد انتخابات شوند یا خیر، گفت: اگر توجه داشته باشید و تاریخ 
انتخابات را خوانده باشید، این اتفاق حداقل در سه دوره اخیر انتخابات اتفاق افتاده است و نتیجه این نوع انتخابات 

نابرابر را در حضور حداقلی و ناچیز بودن آرا مردم شاهد هستیم.
وی در پاسخ به این سوال که اختلاف فکری آقای قالیباف با جبهه پایداری از کجا آغاز شده و این اختلاف امروز 
در کجا خود را نشان می دهد، گفت: در جریان باشید که از همان ابتدای شکل گیری این جبهه، اکثر جریان های 
سیاسی مخالفت خود را ابراز داشته اند و آنان هستند که همیشه برای قالیباف چه به صورت عیان و چه به صورت 
پنهان جریان سازی کرده اند آنان علیرغم اینکه از موقعیت سیاسی احمدنژاد استفاده  کامل کردند ولی متاسفانه 
این جریان سازی منفی را برای او هم به وجود آوردند. یادم هست که سال ها پیش در مصاحبه ای اعلام خطر کردم 
که نکند خدایی ناکرده یک گروه شبه فرماسونری شکل بگیرد که خطرشان از افراد وابسته به فراماسونرهای فرانسه 

خطرناک تر باشد.

 بعید می دانم احمدی نژاد به تصمیم حضور در انتخابات برسد
بیادی در پاسخ به این سوال که کدام طیف از جریان اصولگرایی در آینده نقش گسترده ای در انتخابات بازی 
خواهد کرد، گفت: با توجه به قدرت گیری باندهای تمامیت خواه و اشغال همه اضلاع مدیریتی و نظارتی پاسخ به 
این سوال کمی مشکل است. بد نیست، دیالوگی را که مختار در سریال مختارنامه در برابر افراطیون و متحجرین بیان 
داشت متذکر شوم »تزویر با لباس دیانت و تقوا به میدان می آید؛ تزویر سکه ای دوروست که در یک رویش نام خدا و 
در روی دیگرش نام ابلیس است عوام خدایش را می بینند و اهل معرفت ابلیسش را و  چه خون دل ها خورد علی از 
ذینَ آمَنوُا، آمِنوُا« وی در پاسخ به این سوال که تحلیل  هَالَّ این جماعت سر به سجود آیه خوان و به ظاهر متدین….بٰااَیُّ
شما از احتمال حضور طیف احمدی نژاد در مجلس چیست؟ برخی این تحیل را مطرح کردند که شاید احمدی نژاد 
شخصا در انتخابات مجلس شرکت نکند اما احتمال دارد با لیست در قالب همان طیف بهار که از گذشته مطرح بوده 
در انتخابات حضور داشته باشد چقدر این گزینه را محتمل می دانید، گفت: بعید می دانم شخص احمدی نژاد در 
انتخابات کاندیدا شود و از یک گروه خاص حمایت کند، جای تامل است. چون با این نوع و روش انتخابات و بحران 

تایید صلاحیت ها بعید می دانم با هوش سیاسی که از او سراغ دارم، به چنین تصمیمی برسد.
افراد قلدر متصل به قدرت و ثروت در جریان اصولگرا با پررویی دلسوزان انقلاب را کنار زدند

این فعال سیاسی اصولگرا در پاسخ به این سوال که با وجود اختلاف ها در نهایت این میل و اراده وجود دارد که 
جریان اصولگرایی با هم کنار آمده و به صورت واحد در انتخابات شرکت کنند، گفت: بعضی از افراد قلدر متصل به 
قدرت و ثروت در جامعه بزرگ اصولگرایی انشقاق ایجاد کردند و با پررویی کامل حتی جامعه روحانیت مبارز و بسیاری 
از دلسوزان انقلاب را کنار زدند و به طوری که در این چند دوره اخیر چنین احساس و برداشت می شد که خدایی 

ناکرده نکند که انتخابات فرمایشی شده و حتی رای حداقلی مردم هم دستاوردی نداشته است. 
بیادی در پاسخ به این سوال که آیا می توان رقیب جدی برای اصولگرایان متصور بود، گفت: با این روش ها رقیبی 
در احزاب و گروه های سیاسی وجود ندارد و انتخابات تبدیل به لیست فرمایشی شده است و اگر رقیبی برای هردو 

جناح وجود داشته باشد، مردم هستند.
در حال حاضر فقط پوسته ای از احزاب سنتی اصولگرا وجود دارد 

وی در پاسخ به این سوال که سکوت طیف سنتی اصولگرا مانند موتلفه، جبهه پیروان انقلاب اسلامی و جامعه 
اسلامی مهندسین و امثال آنها به چه معنی است چرا این طیف در میان اختلاف اصولگرایان و بحث های انتخاباتی 
جایی ندارد، گفت: در حال حاضر فقط پوسته این احزاب وجود دارد و از فعالیت و جذب نیرو خبری نیست، اگر 
هست گزارش بدهند. چون در جامعه سیاسی کنونی احزاب ارزش و جایگاهی جدی ندارند. لذا با وجود این 
باندهای نامربوط دلیلی مشاهده نمی شود که احزاب قوی، اثرگذار و فراگیر شکل بگیرند به همین دلیل سکوت 

آنان به چشم می آید. 

بیادی فعال سیاسی اصولگرا: 

گروه های تمامیت خواه باعث نابسامانی های امروزهستند
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دنیا خواب است و آخرت ، بیداری ، و 
ما ]در فاصله [میان این دو ، خواب هایی 

آشفته می بینیم.

چهار  شنبه -17 خرداد ماه 1402 - سال بیست وششم- شماره 5740

تنبیه الخواطر : ج ٢ ص ٢4

معاون محیط زیست و خدمات شهری شهرداری قم، خواستار رفع ابهامات 
مصوبه هیئت وزیران در خصوص اصلاحیه ماده 33 آئین نامه ایمنی حمل ونقل 

و سوانح رانندگی شد.
مهدی اصفهانیان مقدم در چهل یکمین نشست کمیسیون محیط زیست 
و خدمات شهری مجمع شهرداران کلان شهرهای ایران که به میزبانی شیراز 
برگزار شد، خواستار رفع ابهامات مصوبه هیئت وزیران در خصوص اصلاحیه 

ماده 33 آئین نامه ایمنی حمل ونقل و سوانح رانندگی شد.
وی با بیان اینکه طبق این مصوبه" سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی 
شهرداری ها و واحدهای دهیاری های دارای تجهیزات آتش نشانی در محدوده 
جغرافیایی تعیین شده توسط ستاد مدیریت بحران استان، مسئول جستجو 
و نجات شامل اطفا حریق، امداد، نجات و رهاسازی می باشند"، افزود: این 
اصلاحیه دارای ابهامات و نواقصی است که با توجه به اهمیت موضوع در 
انجام عملیات اطفاء حریق و امداد و نجات جاده ای مسئولیت حقوقی و قانونی 

سنگینی را متوجه شهرداری ها و سازمان آتش نشانی می کند.
از  یکی  داد:  ادامه  قم  شهرداری  شهری  خدمات  و  محیط زیست  معاون 
این ابهامات این بوده که  با توجه به آنکه هرگونه اصلاح مفاد آیین نامه ها، 
به مردم  و قوانین در راستای خدمات مطلوب تر و سریع تر  دستورالعمل ها 
صورت می پذیرد، لذا این اصلاحیه زمانی مؤثر خواهد بود که دستگاه مسئول 
اطفا حریق و امداد و نجات جاده ای دارای پایگاه، تأسیسات و تجهیزات امداد 

و نجات با توزیع استاندارد و مناسب در سطح جاده ها باشد.
تجهیزات و ماشین آلات سازمان های آتش نشانی

 متناسب با نیاز شهرهاست
وی ماده 56 قانون شهرداری ها مبنی بر اینکه " شهرداری ها خارج از حدود 
مصوب شهر حق تعهد تهیه و توزیع آب و برق و سایر تأسیسات شهرداری را 
ندارند" را موردتوجه قرار داد و گفت: عملًا احداث هرگونه تأسیسات و پایگاه 
خارج از حریم شهر برای شهرداری ها )سازمان آتش نشانی شهرداری( قانوناً 
مقدور نخواهد بود و از طرفی اعزام ماشین آلات و تجهیزات از سطح شهر به 
جاده های بین شهری زمان زیادی را تلف کرده و عملًا زمان طلایی امداد و 

نجات و اطفاء حریق از دست خواهد رفت.
اصفهانیان مقدم اضافه کرد: این موضوع موجب تخریب وجهه سازمان 
آتش نشانی در اذهان عمومی و همچنین ایجاد حس ناکارآمدی را در پی 
خواهد داشت و این در حالی است که برخی از دستگاه های امدادی و خدمات 

رسان در حال حاضر در سطح جاده ها دارای پایگاه و تجهیزات مربوطه هستند.
آتش نشانی  سازمان های  ماشین آلات  و  تجهیزات  اینکه  به  اشاره  با  وی 
متناسب با نیاز شهرها و ساختار شهرسازی شهرها تهیه و تأمین شده است، 
مطرح کرد: البته در حال حاضر بسیاری از شهرهای کشور نیز با شرایط 
استاندارد پوشش ایستگاه ها، ماشین آلات و تجهیزات فاصله دارند، از طرفی با 
توجه به تخصصی بودن تجهیزات و ماشین آلات اطفاء حریق و امداد و نجات 
جاده ای که در حال حاضر در بسیاری از شهرداری ها موجود نبوده و بر اساس 
این اصلاحیه، تجهیز سازمان های آتش نشانی به ماشین آلات، تجهیزات و 
نیروی انسانی متخصص برای پوشش جاده های بین شهری ضروری و نیازمند 

تأمین اعتبار است.
شهرداری ها امکان هزینه برای ارائه خدمات خارج از حریم قانونی 

شهرها را ندارند 
توجه  با  داد:  ادامه  قم  خدمات شهری شهرداری  و  محیط زیست  معاون 
به تبصره یک ماده 68 قانون شهرداری ها " مصرف اعتباراتی که به تصویب 
انجمن شهر می رسد باید منحصراٌ در همان شهرداری و با نظارت انجمن شهر 
باشد" و همچنین ماده 73 آن قانون " کلیه عوارض و درآمد هر شهرداری 
منحصراً به همان شهر خواهد رسید"، عملًا امکان هرگونه هزینه برای ارائه 
خدمات خارج از حریم قانونی شهرها برای شهرداری ها مقدور بوده و این در 
حالی است که هیچ گونه منبع تأمین مالی به منظور اجرای این بند از آئین نامه 

از محل اعتبارات استانی و ملی پیش بینی نشده است.
به گفته وی، بر اساس بند 2 ماده 30 آئین نامه مدیریت ایمنی و حمل ونقل 
و سوانح رانندگی ابلاغی مورخ 5 بهمن ماه 1401 که کماکان به قوت خود 
باقی است، سازمان امداد و نجات جمعیت هلال احمر جمهوری اسلامی 
ایران موظف است " انجام عملیات جستجو و نجات مصدومان و مجروحان 
گرفتارشده در حوادث رانندگی، کمك به انتقال مصدوم در صورت درخواست 
اورژانس و ارائه طرح عملیاتی و همچنین اسکان اضطراری سانحه دیدگان" 
را انجام دهد که در بخش عملیات جستجو و نجات مصدومان و مجروحان با 

اصلاحیه ماده 33 همپوشانی و تناقض دارد.
هلال احمر بعنوان مسئول اطفا حریق و امداد و نجات جاده ای تعیین شود

اصفهانیان مقدم یادآور شد: همچنین بر اساس ماده 34 این دستورالعمل 
" تیم های عملیاتی و اجرایی جمعیت هلال احمر جمهوری اسلامی ایران 
مسئول جستجو، رهاسازی، امداد و نجات در راه های برون شهری می باشند" 

که این بند نیز با اصلاحیه ماده 33 همپوشانی و تناقض دارد.
وی در پایان پیشنهاد داد: با توجه به فعالیت چندین ساله جمعیت هلال احمر 
در امداد و نجات جاده ای در سراسر کشور و گستردگی و توزیع مناسب پایگاه ها 
در سطح جاده های کشور، این جمعیت به عنوان مسئول اطفا حریق و امداد 
و نجات جاده ای تعیین و اعتبارات ملی لازم بدین منظور نیز تخصیص یابد 
ایمنی شهرداری ها و دهیاری های کشور  و سازمان آتش نشانی و خدمات 
به عنوان دستگاه همکار با هماهنگی آن جمعیت در صورت لزوم اقدام نمایند 
و بدیهی است اثربخش بودن فعالیت اطفاء حریق در جاده های بین شهری 
توسط سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری ها مستلزم رفع موانع 
قانونی و تخصیص اعتبارات ملی و استانی بوده که شایسته است تدابیر لازم 

بدین منظور نیز اندیشیده شود.

این مصوبه خلاف قوانین شهرداری هاست؛

انتقاد معاون شهردار قم از مصوبه دولت در حوزه ایمنی جاده ها

دشت گلهای بنفش در شهرستان خرم اباد

عزل مدیری که از وزارت ورزش نشان تختی گرفته  بود 
رییس فدراسیون جودو به دلیل آنچه در رسانه های رسمی اختلاس نام گرفته است، از سمت خود برکنار 
شد.به گزارش تابناک ورزشی، با حکم حمید سجادی وزیر ورزش و جوانان، نصرالله پریچهره به عنوان جانشین 
آرش میراسماعیلی، سرپرست ریاست فدراسیون جودو معرفی شد. آرش میراسماعیلی برای دومین مرتبه 
متوالی در تاریخ 22 اسفند سال گذشته به عنوان رییس فدراسیون جودو انتخاب شده بود اما از چند هفته 
پیش بدون ذکر نام از عزل رئیس فدراسیونی خبر داده شد که نهادهای نظارتی اختلاس او را کشف کرده و در 
مراجع مربوطه وقوع آن تایید شد. موضوع عجیب اینکه وزارت ورزش در روز شنبه 30 فروردین ماه در تهران 
طی مراسمی نشان تختی ره به آرش میراسماعیلی رئیس فدراسیون جودو اعطا کرد!  این جایزه توسط پولادگر 
به میراسماعیلی داده شد که جای ابهام و سوال دارد و وزارت ورزش باید بابت ناآگاهی از وضع فدراسیون های 

ورزشی و مدیرانش پاسخگو باشد.

تولید سالانه 18۵ هزار تن پلاستیک در کشور
مدیرکل دفتر مدیریت پسماند سازمان حفاظت محیط زیست با توجه به شعار هفته محیط زیست درباره 
کاهش آلودگی های پلاستیکی، به تشریح آیین نامه کاهش مصرف پلاستیک و میکروپلاستیک ها پرداخت.
مهدی خادم ثامنی درباره آلودگی پلاستیکی در ایران گفت: حدود 185 هزار تن پلاستیک سالانه در کشور 
تولید می شود که قابلیت برگشت به طبیعت را ندارند بنابراین باید در حوزه جمع آوری پسماند های پلاستیکی و 

بازیافت آن ها بسیار فعال باشیم تا با تبدیل شدن به مواد اولیه صنایع در محصولات دیگر استفاده شوند.
خادم ثامنی در پایان تأکید کرد: شاید نتوان از محصولات پلاستیکی صرف نظر و یا جایگزینی برای آن انتخاب 
کرد، اما باید استفاده از این محصولات بهینه و به صورت معقول باشد تا به محیط زیست حداقل آسیب وارد 

شود.

جزئیات فساد 2۰ هزار میلیاردی در شهرداری تهران
رئیس شورای عالی استان ها گفت:110 مورد از املاک شهرداری که دست برخی افراد بوده برگردانده شده 
است. یکی از موضوعات بحث باملند است که قیمت آن حدود 14 هزار میلیارد تومان بوده اما قیمتی که برای 
آن 600 میلیارد تومان قیمت گذاشته بودند.پارکینگ چیتگر هم رقم آن حدود 450 میلیارد تومان بوده است. 
این اقدامات در شهرداری تهران آغاز شده و ادامه دارد. تا پایان امسال 40 هزار میلیارد تومان از اموال شهرداری 

بازگردانده می شود.

ادعای عجیب رئیس جامعۀ پزشکان متخصص داخلی
رئیس جامعۀ پزشکان متخصص داخلی گفت :ادارۀ یک مطب ماهانه 50 تا 60 میلیون تومان برای یک پزشک 
آب می خورد درحالی که پزشک این قدر درآمد ندارد. اغلب پزشکان مجبورند در کنار طبابت، شغل دوم و سوم هم 
داشته باشند.برخی پزشکان به این نتیجه رسیده اند که مطب خود را تعطیل و به جای آن کافی شاپ یا آرایشگاه 

تأسیس کنند. برخی بسازبفروش شده اند و حتی بعضی از پرشکان به مسافرکشی و دلارفروشی رو آورده اند.

دریاچه دستجرد میزبان قایقرانی مردان و بانوان قم
رئیس هیات قایقرانی استان قم از برگزاری اولین دوره مسابقات قایقرانی قهرمانی استان قم خبر داد و گفت: 
این رقابت ها همزمان با دهه ولایت و امامت برگزار می شود.مجید ولی افزود: این رقابت ها در دو بخش آقایان و 
بانوان و در رشته تورینگ برنامه ریزی شده و طبق برنامه، روز 11 تیر در بخش بانوان و روز 13 تیر در قسمت آقایان 
در دریاچه زیبای »دهکده صبا دستجرد« در بخش خلجستان برگزار خواهد شد و از هم استانی ها و علاقمندان 

ورزش هم برای تماشای مسابقات دعوت می کنیم. 

از ابتدای مردادهرجایگاه بنزین فقط یک کارت سوخت 
رضا نواز  سخنگوی صنف جایگاه داران سوخت گفت: میزان استفاده از کارت سوخت شخصی برای بنزین 
آزاد نسبت به قبل 10 برابر شده و روند افزایشی ادامه دارد و مردم توجه داشته باشند که از ابتدای مرداد، هر 
جایگاه بنزین فقط یک کارت سوخت خواهد داشت. وی توضیح داد: ساماندهی کارت سوخت جایگاه ها و 
الزام خودروها به استفاده از کارت سوخت شخصی، اطلاعات ارزشمندی را در اختیار نهادهای متولی قرار 

می دهند که بتوانند بهتر از گذشته برای مدیریت مصرف سوخت اقدام کنند.

سرانه مصرف مرغ به 2۶کیلو در سال رسیده است!
از  قبل  تا  مرغ  مصرف  سرانه  گفت:  کشور  گوشتی  مرغداران  اتحادیه  عالی  مشاور  کمالی  محمدعلی 
مردمی سازی یارانه ها، حدود 32 کیلوگرم به ازای هر نفر بود که در سال بعد از آن، این مقدار حدود 12 درصد به 

لحاظ وزنی مصرف یا تولید گوشت کاهش پیدا کرد و مصرف سرانه هم حدودا 26 کیلوگرم شد.

مدیرکل دامپزشکی استان قم:

موردی از ابتلا به بیماری تب کریمه کنگو درقم نداشته ایم
مدیرکل دامپزشکی استان قم گفت: در چند سال گذشته مورد مثبتی از ابتلا به بیماری خونریزی دهنده تب 

کریمه کنگو در میان دام های این استان گزارش نشده است. 
حسن توحیدی مهر در گفت وگویی افزود: بیماری تب خونریزی دهنده کریمه کنگو به عنوان یکی از 
بیماری های ویروسی قابل انتقال بین انسان و حیوان است و با توجه به مرگ ومیر انسانی، مورد توجه بیشتری 

قرار دارد.
وی اضافه کرد: بیماری در دام به جز تب مختصر فاقد علایم بالینی مشخص بوده، به همین دلیل تهدید 

جدی برای بهداشت عمومی و سلامت انسان هاست.
به گفته وی، خسارات بیماری، بیشتر متوجه جمعیت انسانی بوده و در دام خسارات اقتصادی چندانی 

گزارش نشده است.
توحیدی مهر ادامه داد: با توجه به این که عمده راه انتقال ویروس عامل بیماری در جمعیت دامی از طریق 
گزش کنه های آلوده است، به دلیل افزایش فعالیت کنه ها از بهار تا پاییز احتمال رخداد بیماری در این فصول 

بیشتر است.
وی بیان کرد: عامل بیماری در انسان نیز می تواند علاوه بر گزش توسط کنه های آلوده، له کردن کنه با 
دست برهنه و بدون پوشش، تماس با خون و ترشحات آلوده دام های بیمار و ترشحات آلوده انسان بیمار به 

دیگر انسان هاست.
مدیرکل دامپزشکی قم خاطرنشان کرد: انجام سمپاشی علیه کنه ها، عدم دستکاری کنه ها، پرهیز از کشتار 

غیرمجاز و تامین گوشت از مراکز مجاز تحت نظارت دامپزشکی از راه های پیشگیری از بیماری می باشد.
وی اضافه کرد: توزیع سموم رایگان و سمپاشی در برخی از روستاها و مناطق محروم استان و همچنین 
نظارت بر تامین سموم ضد انگل های خارجی در داروخانه های دامپزشکی از برنامه های هر ساله دامپزشکی 

است.
 

مدیرکل تعزیرات حکومتی استان قم :

قاچاقچی باطری خودرو و تلویزیون نقره داغ شد
مدیرکل تعزیرات حکومتی استان قم گفت :متهم پرونده قاچاق باطری خودرو و تلویزیون در قم به پرداخت 

مبلغ سه میلیارد و 750 میلیون ریال جزای نقدی محکوم شد.
مهدی ریاضی اظهارداشت : پرونده حمل کالای قاچاق 21 عدد باطری اتمی و سه دستگاه تلویزیون از یک 
دستگاه خودروی تریلر به ارزش یک میلیارد و 750 میلیون ریال در شعبه پنجم بدوی تعزیرات حکومتی استان 

قم مطرح و رسیدگی شد.
وی افزود: شعبه رسیدگی کننده پس از تفهیم اتهام و دریافت دفاعیات به دلیل ارائه نکردن مدارک لازم، اتهام 
انتسابی را محرز اعلام و متهم را علاوه بر ضبط کالای قاچاق به پرداخت مبلغ سه میلیارد و 750 میلیون ریال 

جزای نقدی محکوم کرد.
وی در پایان گفت :ماموران نیروی انتظامی پاسگاه بخش راهجرد در بازرسی از خودروهای عبوری در محور 

اراک به قم این کالای به ظن قاچاق را کشف و پرونده آن را برای رسیدگی به تعزیرات استان ارسال کردند.
 

با جلوگیری کارشناسان معاونت بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی ،

یک تن یخ غیربهداشتی در قم معدوم شد
معاونت  کارشناسان  جلوگیری  با 
بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی قم یک 

تن یخ غیربهداشتی معدوم شد.
بازدید  ،در  گزارش  این  براساس 
معاونت  محیط،  بهداشت  کارشناسان 
از  قم  پزشکی  علوم  دانشگاه  بهداشتی 
قم،  در  یخ  تولید  های  کارخانه  از  یکی 
دستی  بندی  بسته  با  های  یخ  توزیع  از 

جلوگیری شد.
همچنین در این بازدیدها، حدود یک 
تن یخ غیر بهداشتی معدوم و خط تولید 
و بسته بندی یخ به صورت دستی پلمب 

شد.
در  تولیدی  های  یخ  کارگاه،  این  در 
قالب های بزرگ در شرایط غیر بهداشتی 
خرد و در اوزان کوچکتر به صورت دستی 

بسته بندی و عرضه می شد.

شهردار قم:

شهر قم گران اداره نمی شود
شهردار قم، سرانه هزینه ای هر شهروند قمی را 800 هزار تومان دانست و 

گفت: این رقم در مقایسه با بسیاری از کلانشهرها، عدد مناسبی است.
دکتر سید مرتضی سقائیان نژاد در گفت وگویی ، هزینه های جاری و عمرانی 
شهرداری قم را موردتوجه قرار داد و اظهار داشت: در سال گذشته هزینه های 
جاری شهرداری قم 1400 میلیارد تومان و هزینه های عمرانی 4000 میلیارد 
تومان بود که با در نظر گرفتن سرجمع 5 هزار و 400 میلیارد تومانی هزینه های 
شهرداری، نسبت هزینه های عمرانی به هزینه های جاری به ترتیب 74 درصد 

و 26 درصد بوده است.
سرانه هزینه ای هر شهروند قمی 800 هزار تومان است 

وی با بیان اینکه این درصد در میان تمام کلان شهرها کم نظیر است، ابراز 
کرد: در نهادی مانند شهرداری که خدمات نگهداری و اجتماعی شهر نسبت 
قابل توجهی از هزینه ها را تشکیل می دهد، به نوعی این تناسب رضایت بخش 
محسوب می شود. شهردار قم سرانه هزینه های بالا در بسیاری از کلان شهرها را 
موردتوجه قرارداد و افزود: سرانه هزینه جاری اداره بسیاری از شهرها به ازای هر 
شهروند بیش از دو میلیون تومان است، اما در شهر قم این عدد 800 هزار تومان 
است. وی ادامه داد: این عدد نشان می دهد شهر قم ارزان اداره می شود و به 
همین دلیل هم می توانیم 4 هزار میلیارد تومان در یک سال در عمران شهری 

هزینه کنیم.

مدیرعامل سازمان میادین شهرداری قم خبرداد:

باقیماندن 34 پلاک تملک نشده
 در بازار تره بارمیدان شهید مطهری

مدیرعامل سازمان میادین میوه و تره بار و ساماندهی مشاغل شهری شهرداری 
قم از تملک 78 واحد صنفی و باقیماندن 34 واحد در بازار تره بار میدان شهید 

مطهری خبر داد.
از  یکی  قم،  مطهری  شهید  میدان  شهرداری،   عمومی  روابط  گزارش  به 
اصلی ترین مکان های هویت بخش جمعی در قم بوده اما حجم بالای تردد سبب 
ایجاد گره های ترافیکی شده است، اتفاقی که بهسازی و نوسازی این میدان را به 
یکی از اولویت های اول شهر تبدیل کرده است. یکی از مشکلات پروژه بهسازی 
میدان شهید مطهری، تملک پلاک های موجود در میدان میوه و تره بار شهید 
مطهری و پرداخت منافع متصرفین این مجموعه بزرگ بود که سازمان میادین 
میوه و تره بار و ساماندهی مشاغل شهری شهرداری قم از سال 13۹8 تاکنون 
مأمور آزادسازی این زمین ها شده است. مدیرعامل سازمان میادین میوه و تره بار 
و ساماندهی مشاغل شهری شهرداری قم در این زمینه گفت: از سال 13۹8 
تا پایان سال 1401 مجموعاً 78 واحد صنفی مستقر در میدان که نزدیک به 
یک هزار و 346 مترمربع می شود، تملک شده و بالغ بر 334 میلیارد ریال برای 
مدیریت شهری قم هزینه داشته است. علیرضا مظفری با اشاره به اهمیت 
ساماندهی میدان شهید مطهری و بازار میوه و تره بار در این میدان اظهار داشت: 
تلاش است 34 پلاک باقی مانده که مشتمل بر 701 مترمربع است نیز تملک 
شود، اما قیمت گذاری خارج از عرف بعضی از بهره برداران و کاسبان باقیمانده و 
افزایش تورم سبب شده، اجرای بهسازی و نوسازی این سایت 27 هزار مترمربعی 

به تعویق افتاده و با مشکلات و مسائل پیچیده تر مواجه شود.
 

مدیرعامل سازمان قطار شهری قم مطرح کرد:
توسعه مترو به سمت جمکران ۶ هزار میلیارد 

تومان اعتبار نیاز دارد
مدیرعامل سازمان قطار شهری شهرداری قم گفت: توسعه مترو به سمت 
جمکران 6 هزار میلیارد تومان اعتبار نیاز دارد و اجرای آن نیز تا مهرماه سال 

1404 برنامه ریزی شده است.
محمدرضا انگشت باف با اشاره به اینکه کاهش اعتبارات موردنیاز و افزایش 
چند برابری نرخ تجهیزات و مصالح طی سال های اخیر، مهم ترین عامل تأخیر 
در اجرای مترو قم است. اظهار داشت: در خط یک مترو قم، از ابتدای پروژه 
در سال 13۹1 تاکنون حدود 6 هزار و 500 میلیارد تومان به ارزش روز )غیر 
از هزینه های انجام شده بابت تملکات( هزینه شده است؛ این در حالی است 
که بهاء تمام شده یک کیلومتر مترو در حال حاضر )شامل فعالیت های عمرانی، 

تجهیزات و ناوگان( در ایران حدود 2000 میلیارد تومان برآورد می گردد.
مدیرعامل سازمان قطار شهری شهرداری قم افزود: برای تأمین 15 واگن 
موردنیاز راه اندازی فاز نخست خط یک مترو، 1000 میلیارد تومان موردنیاز 
بوده که وزارت کشور وعده تأمین این مبلغ را از محل اوراق مشارکت بودجه 
1402 کل کشور داده است. وی در پایان ابراز کرد: برای توسعه مترو قم به 
سمت مسجد مقدس جمکران نیز که مورد تأکید ارکان سازمان قطار شهری و 
شورای اسلامی شهر قم بوده، برنامه ریزی اولیه صورت پذیرفته و اقداماتی از 
قبیل بازنگری، مطالعات، طراحی و تهیه اسناد مربوطه در حال پیگیری و انجام 
است و اجرای این فاز از پروژه با اضافه نمودن حداقل 3 ایستگاه و ۹ کیلومتر 
مسیر، نیاز به تأمین حداقل 6000 میلیارد تومان اعتبارات دارد و اجرای آن نیز 

تا مهرماه سال 1404 برنامه ریزی شده است.

مدیر منطقه چهار قم خبرداد:

سرانه 34 مترمربعی فضای سبز منطقه 4 
مدیر منطقه 4 شهرداری قم، میزان سرانه فضای سبز این منطقه شهری به 

ازای هر شهروند را 34 مترمربع دانست.
علیرضا اقبالیان در گفت وگویی با اشاره به آخرین وضعیت سرانه فضای سبز 
در منطقه چهار قم اظهار داشت: مدیریت شهری در سال های گذشته نگاه 
ویژه ای در حوزه توسعه ای فضای سبز داشته و منطقه چهار به علت وجود 
برخی اراضی دولتی و همچنین بافت جوان منطقه، توانسته در حوزه فضای 
سبز به سرانه استاندارد برسد. وی با بیان اینکه در حال حاضر 112 بوستان 
در سطح منطقه با بیش از یک میلیون و 500 هزار مترمربع وجود دارد، ابراز 
کرد: مجموع درختکاری جنگلی نیز در این منطقه شهری بیش از 3 میلیون 
و 800 هزار مترمربع است. مدیر منطقه چهار شهرداری قم با تأکید بر اینکه 
سرانه فضای سبز هر فرد در منطقه چهار بیش از 34 مترمربع است، خاطرنشان 
کرد: درمجموع بیش از 6 میلیون مترمربع فضای سبز در سطح منطقه چهار 
وجود دارد. وی هزینه نگهداری این میزان فضای سبز در قالب 5 قرارداد پیمان 
را موردتوجه قرار داد و گفت: تا پایان 1402 بیش از 800 میلیارد ریال هزینه 

نگهداری فضای سبز منطقه چهار است.
 

ازسوی سازمان مدیریت پسماند شهرداری قم :

۱۵ اداره استان قم موفق به اخذ 
گواهی مدیریت پسماند شدند 

15 دستگاه و ارگان اجرایی استان موفق به اخذ گواهی مدیریت پسماند در 
سال 1401 از سازمان مدیریت پسماند شهرداری قم شدند.

به گزارش روابط عمومی شهرداری، هرساله اداره کل محیط زیست استان 
طی مکاتباتی نسبت به شناسایی دستگاه های همکار در زمینه مدیریت پسماند 
اقدام می کند. در این زمینه و در راستای اجرای طرح مدیریت سبز در ادارات در 
قالب جشنواره شهید رجایی، ادارات و دستگاه های همکار در زمینه تفکیک 
معرفی  و  شناسایی  قم  شهرداری  پسماند  مدیریت  سازمان  توسط  پسماند 
می شوند . سازمان مدیریت پسماند شهرداری قم نیز طی پایش هایی در طول 
یک سال، 15 اداره و ارگان همکار در این زمینه را شناسایی و معرفی کرده است.
گفتنی است بر اساس قانون مدیریت پسماند، کلیه تولیدکنندگان پسماند 
موظف به اجرای ضوابط و دستورالعمل های اجرایی قانون مدیریت پسماند از 

قبیل تفکیک پسماند در مبدأ تولید هستند.

مدیرکل فنی و طراحی شهرداری قم از برنامه ریزی و اجرای طرح های مختلف برای 
کاهش حجم ترافیک و تصادفات در بلوار فردوسی و آیت الله حکیم خبر داد.

براین اساس ،چندی پیش با احداث میدان نماز، تدبیری اندیشیده شد تا این 
میدان به میدان پلیس و بلوار پیامبر اعظم)ص( در قالب رینگ ترافیکی بلوار فردوسی 

متصل شود.
رفت وآمد  مسیر  تردد  زمان  کاهش  ترافیکی،  بار  کاهش  به منظور  تدبیر  این 
همشهریان به نقاط مختلف شهر را نیز به صورت چشمگیری کاهش می داد که ادامه 

بلوار فردوسی و بلوار آیت الله حکیم نیز به همین منظور راه اندازی و افتتاح شد.
مدیرکل فنی و طراحی شهرداری قم در پاسخ به این پرسش گفت: تمامی این 
تغییرات پیش بینی شده بود اما به دلیل راه اندازی میدان نماز، بلوار فردوسی و آیت الله 
حکیم هم به جهت تسهیل عبور و مرور راه اندازی شد اما بعد در شورای ترافیک استان 

تصمیم به تغییرات مثبتی در این مسیر برای بهبود حال همشهریان گرفته شد.

لیلی نیک خلق احمدی افزود: مسیر کندرو به راحتی دسترسی محلی با امکان 
پارک را برای همشهریان فراهم می کند که البته شهروندان می توانند از این مسیر هم 

وارد بلوار پیامبر اعظم)ص( شوند.
بلوار  بنابر درخواست پلیس راهور به خاطر کاهش تصادفات در  به گفته وی، 
فردوسی و آیت الله حکیم، خطوط این بلوار از 5 خط پرسرعت به 3 خط پرسرعت و 2 

خط کنارگذر و کم سرعت تغییر کرد.
مدیرکل فنی و طراحی شهرداری قم یادآور شد: این بلوار با سه مسیر تندرو و یک 
مسیر کندرو و همچنین یک خط پارک در کنار مسیر کندرو به عبور و مرور آسان تر 

همشهریان کمک شایانی خواهد کرد.
احمدی ابراز امیدواری کرد: همشهریان عزیز با کمی صبوری پس از افتتاح کامل 
این بلوار حلاوت و شیرینی بهره مند شدن از تردد امن و سریع در این مسیر را خواهند 

چشید.

مدیرکل فنی و طراحی شهرداری قم خبرداد:

کاهش حجم ترافیک و تصادفات در بلوار فردوسی و آیت الله حکیم 

مدیر ستاد هماهنگی کانون های فرهنگی هنری 
مساجد استان قم گفت: کانون های فرهنگی و هنری 
300مسجد به عنوان پایگاه اوقات فراغت تابستانی 
صورت  به  پایگاه   50 که  انتخاب  استان  این  در 

تخصصی با برنامه های خاص فعال خواهند شد. 
حجت الاسلام محمدرضا حیدری روز سه شنبه 
در نشست خبری اظهار داشت: امسال شعار دولت 
به  بازگشت  نوجوانان  فراغت  اوقات  برای  انقلابی 
مسجد به عنوان یک نهضت است و از این رو طرح 
های  کانون  فرماندهی  با  قم  استان  فراغت  اوقات 

فرهنگی و هنری مساجد برگزار می شود.
وی با اشاره به اینکه 431 کانون فرهنگی و هنری 
مساجد در قم فعال است از عضویت 57 هزار نفر 
جمعیت فعال در این کانونها خبر داد و گفت: بازه 
اجرایی طرح اوقات فراغت تابستان 25 خرداد تا 10 

شهریور است.
هدف  امسال  فراغت  اوقات  طرح  در  افزود:  وی 
گذاری شده است تا بر روی 45 هزار نوجوان با بنیه 

ضعیف تر مذهبی کار شود و طبق تصمیم و دستور 
صورت  به  فراغت  اوقات  برنامه های  قم  استاندار 

متمرکز در ستاد کانون های مساجد برگزار می شود.
مهارت های  آموزشی  دوره های  برگزاری  حیدری 
زندگی، تقویت اعتقادی و اجرای طرح نماز یاوران، 
فراغت،  اوقات  زمان  در  تربیتی  اردوهای  برگزاری 
برگزاری کلاس های معارفی هنری و تربیتی، برگزاری 
المپیاد ورزشی بین دانش آموزان و برگزاری مراسم 
و  اهداف  جمله  از  را  آموزان  دانش  برای  مذهبی 
برنامه های برگزاری طرح اوقات فراغت تابستان در قم 
عنوان کرد. وی بااشاره به اینکه 20 رشته کلاس های 
آموزان  دانش  فراغت  اوقات  برای  حرفه ای  و  فنی 
طراحی شده است گفت: در کنار مباحث اعتقادی 
و معارفی موضوع فنی و حرفه ای، هدایت تحصیلی 
و هنری نیز برای اوقات فراغت دانش آموزان دیده 
شده است. وی بیان کرد: 10 شهریور جشنواره ای در 
محل دائمی نمایشگاه های استان قم برگزار می شود 
تا محصولات و آثاری که اعضای کانون مساجد در 

طرح اوقات فراغت تولید کردند در این فضا به نمایش 
گذاشته شود.

مدیر ستاد هماهنگی کانون های فرهنگی هنری 
تبلیغات  سازمان  شهرداری،   ، قم  استان  مساجد 
اسلامی، حوزه علمیه،  هلال احمر، جامعه الزهرا، 
و  گردشگری  فرهنگی،  میراث  ای،  حرفه  و  فنی 
فرمانداری  خواهران،  علمیه  حوزه  دستی،   صنایع 
پرورش  کانون   ، سپاه  استان،  فراجا  استان،  های 
فکری کودکان و نوجوانان و اداره کل تعاون، کار و رفاه 
اجتماعی را به عنوان دستگاه ها و نهادهای همکار 
در اجرای طرح اوقات فراغت دانش آموزان ذکر کرد. 

تبلیغات  سازمان  مبلغ   400 کرد:  عنوان  وی 
اسلامی، 130 مربی تخصصی دفتر تبلیغات اسلامی 
حوزه علمیه قم و 20 مربی در 20 رشته از حوزه هنری 
مساجد  های  کانون  همیار  فراغت  اوقات  طرح  در 
استان قم خواهند بود ضمن این که در فنی و حرفه 
ای 20 رشته برای پسران و 20 رشته برای دختران 

طراحی شده است. 

مدیر ستاد هماهنگی کانون های فرهنگی هنری مساجد استان قم خبرداد:

اجرای 3۰۰ برنامه ویژه اوقات فراغت در  کانون های فرهنگی مساجد

عکاس :  عزیز بابانژاد


